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οι καταναλωτές περιορίζονται στα απαραίτητα
Μιλούν στον «Σ.Ε.» οι: 

Άννα Μαστοράκου, 
Αντιπεριφερειάρχης 

Υγείας, Γιώργος Βαγε-
νάς και Μάκης Μα-
κρής, Πρόεδρος και 
Γ Αντιπρόεδρος του 

ΕΕΣΠ, Βασίλης Πανα-
γιωτόπουλος, Πρόεδρος  

Κρεοπωλών Πατρών, 
Κώστας Τηλιγάδης, 

Γραμματέας Συντεχνίας 
Αρτοποιών Πάτρας, Tα-
ξιάρχης Κάππας, Πρό-
εδρος Ζαχαροπλαστών 

Αχαΐας.

Περιορισμένες είναι μέχρι στιγμής 
οι αγορές για τα Χριστούγεννα, κα-
θώς οι καταναλωτές κοιτούν, ερευ-
νούν αλλά δεν ψωνίζουν. 
Μέχρι στιγμής υπάρχει ενδιαφέρον 
για τα απαραίτητα του εορταστικού 
τραπεζιού και για δώρα σε προσφι-
λή πρόσωπα. 
Κορύφωση στην κίνηση αναμένεται 
από Δευτέρα, καθώς η πλειονότη-
τα θα σπεύσει να πραγματοποιήσει 
τις προμήθειες της τελευταίας στιγ-
μής και αυτό θα δώσει ώθηση στην 
αγορά. 
Πάντως συνολικά το κόστος του «εορ-
ταστικού τραπεζιού» παρουσιάζει αύ-
ξηση κατά 10% σε σχέση με πέρυσι.

Καλές γιορτές 
Η Διεύθυνση και το προσωπικό 
του «Σ.Ε.» σας εύχονται «Καλά 
Χριστούγεννα» και «Ευτυχισμέ-
νο το νέο Έτος». Το επόμενο 
φύλλο της εφημερίδας θα 
κυκλοφορήσει στις 3 Ιανου-
αρίου 2025

Σύγκλιση 
με αντιδράσεις 
Σύγκλιση των τεσσάρων παρα-
τάξεων για τη νέα Διοίκηση του 
Επιμελητηρίου Αχαΐας χωρίς 
όνομα προέδρου. Αντιδράσεις 
στην παράταξη Κουνάβη.

Πάτρα: Νέο κτήριο 
για το Πρωτοδικείο 
Σε νέο κτήριο το Πρωτοδικείο 
της Πάτρας, καθώς υπογράφη-
κε η σύμβαση της μίσθωσης, 
παρουσία του Υπουργού Δι-
καιοσύνης Γιώργου Φλωρίδη.

Σελ. 4 Σελ. 6

> Χριστουγεννιάτικη αγορά: Η ακρίβεια φρενάρει την εορταστική διάθεση

Σελ. 12-13

Επιπτώσεις 
στην οικοδομή

Η απόφαση του ΣτΕ για τον Νέο Οι-
κοδομικό Κανονισμό επιφέρει ση-
μαντικές αλλαγές. Όπως τονίστηκε 
σε συνάντηση μελών του ΤΕΕ/ΤΔΕ 
μετά από πρόσκληση του προέδρου 
του Β.  Καραχάλιου, εκτιμάται ότι 
θα υπάρξει πάγωμα στις οικοδομι-
κές εργασίες και ακύρωση σχεδίων 
επενδύσεων.

Σελ. 3

Χριστούγεννα 
με Πολυφωνική
Sold out και τα δύο κοντσέρτα της Πο-
λυφωνικής, αύριο και την Κυριακή, 
στο Συνεδριακό του Πανεπιστημίου.

Σελ. 22

Απόφαση ΣτΕ

Ελληνικά & Ξενόγλωσσα βιβλία  
Σχολικά, Χαρτικά , Γραφική Ύλη, 
Αναλώσιμα

Βιβλιοπωλεία  Πάτρα
• Αμερικής 63, τηλ. 2610434965, 
amerikis@e-lexis.gr
• Κανακάρη 155-157, τηλ. 2610277017, 
kanakari@ e-lexis.gr
• Μαιζώνος 38-40, τηλ. 2610220919, 
info.maizonos@ e-lexis.gr
• Αθηνών 11 Ρίο, τηλ. 2610911382,    
info.rio@ e-lexis.gr

Χονδρική Πώληση
Αμερικής 63, (Υπόγειο), 
τηλ. 2610336323, 
424655,454697, 
info.lexis@ e-lexis.gr
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Καρναβαλική αφίσα 
Σύμφωνα με ανακοίνωση 
του Δήμου της Πάτρας για 
την νέα αφίσα του Καρνα-
βαλιού 2025, ως επανεκ-
κίνηση μετά την ανεπιτυχή 
«κινητοποίηση» δημιουρ-
γών από όλη την Ελλάδα, 
επέλεξε «να ακολουθή-
σει τις δημιουργικές στα-
θερές του Πατρινού Καρ-
ναβαλιού με αφετηρία το 
διαχρονικό σήμα του που 
ο συμπολίτης μας Αντώ-

νης Παπαντωνόπουλος έχει προσφέρει στην Πάτρα, και 
πού γέννησε και την αφίσα για το 2025, την οποία δη-
μιούργησε ο ίδιος»
Η τελική επιλογή, βασισμένη στο αυθεντικό σήμα του 
θεσμού, αναδεικνύει τη σημασία της παράδοσης και της 
διαχρονικής αξίας της. Σε μια εποχή όπου το καινού-
ριο συχνά προβάλλεται ως υπερέχον, το Καρναβάλι μας 
υπενθυμίζει πως «ο παλιός είναι αλλιώς». Η επιστροφή 
στις ρίζες, με τη δημιουργία του Αντώνη Παπαντωνόπου-
λου, αναδεικνύει τη δύναμη της αυθεντικότητας και της 
τοπικής ταυτότητας. Το διαχρονικό σήμα, οικείο και αγα-
πημένο, συνδέει το παρελθόν με το παρόν, δείχνοντας 
πως η παράδοση δεν αποτελεί εμπόδιο αλλά έμπνευση 
για δημιουργία. 
-Με την ευκαιρία θυμίζουμε την απάντηση του Αντώ-
νη Παπαντωνόπουλου στο αφιέρωμα του «Συμβού-
λου Επιχειρήσεων» για το «Καρναβάλι 2024» με θέμα: 
«Παρελθόν-Παρόν-Μέλλον». Έγραφε σχετικά: «Στο πα-
ρελθόν η Πάτρα δημιούργησε το έθιμο της Αποκριάς. 
Στο παρόν, οι ιθύνοντες χαρακτήρισαν το έθιμο της Απο-
κριάς «Καρναβαλικό Θεσμό» και το εμπορευματοποίη-
σαν. Στο μέλλον οι «managers”ίσως πραγματοποιήσουν 
το «Carnival Show in Patras” και μέσω «internet” και 
«artificial intelligence”εκμεταλλευτούν τον «Καρναβαλικό 
Θεσμό» και μετατρέψουν την ονειρική υπέρβαση του εθί-
μου της Αποκριάς σε πλήρως ελεγχόμενη «virtual reality”

Παράδοση & καινοτομία 

Στην εποχή της τεχνολογικής υπερβολής, είναι σημα-
ντικό να προσανατολιστούμε σε λύσεις που σέβονται το 
περιβάλλον και την ανθρώπινη δημιουργικότητα. Το να 
αντλούμε ιδέες από πρακτικές του παρελθόντος δεν ση-
μαίνει οπισθοδρόμηση, αλλά ευκαιρία να συνδυάσουμε 
την παράδοση με την καινοτομία. Και σε πιο τεχνοκρατι-
κή επίρρωση των παραπάνω να προσθέσω και την άπο-
ψη του φίλου Δημήτρη Δημόπουλου που σχολίασε στη 
σχετική ανάρτησή μας: Όχι μόνο δεν σημαίνει οπισθοδρό-
μηση η αξιοποιηση των παραδοσιακών αρχών βιοκλιμα-
τικου σχεδιασμου, αλλά είναι η βέλτιστη λύση. Π.χ. με 
μεγάλα ανοίγματα στη νότια πλευρά, τον χειμώνα εκμε-
ταλλεύεσαι τον παθητικό ηλιασμό για φυσική θέρμανση, 
ενώ το καλοκαίρι η σκίαση είναι εύκολη. Έτσι, όλα γίνο-
νται πιο οικονομικά, οικολογικά και απλά, χωρίς υπερβο-
λική εξάρτηση από ενεργοβόρα συστήματα θέρμανσης 
και ψύξης.

Τ
ο δημογραφικό πρόβλημα στην Ελλάδα αποτελεί 
μια από τις μεγαλύτερες και πιο ανησυχητικές προ-
κλήσεις για την κοινωνία και την οικονομία της χώ-
ρας. Η μείωση του πληθυσμού, η υπογεννητικότη-

τα και η γήρανση συνθέτουν ένα δυσοίωνο τοπίο, το οποίο 
απειλεί να κλονίσει τα θεμέλια μιας ήδη επιβαρυμένης κοι-
νωνίας. Οι εικόνες ερημωμένων χωριών, όπως η Λάστα 
στην Αρκαδία, που πρόσφατα ανέδειξε παγκοσμίως με ρε-
πορτάζ του το CNBC, είναι μόνο η ορατή πλευρά ενός προ-
βλήματος που ριζώνει βαθιά και εντείνεται με την πάροδο 
των δεκαετιών. 

Η ερήμωση και οι αριθμοί 
που προκαλούν σοκ 
Χαρακτηριστικά παραδείγματα όπως το χωριό Λάστα του 
Μαινάλου μαρτυρούν την πληθυσμιακή κατάρρευση. Εγκα-
ταλελειμμένα σπίτια, έρημες πλατείες και σχολεία που πα-
ραμένουν κλειστά αποδεικνύουν τη μείωση των γεννήσεων 
και την αστυφιλία που έχουν πλήξει τις αγροτικές περιοχές. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ, το 2023 καταγράφη-
καν μόλις 71.455 γεννήσεις, σημειώνοντας μείωση 6,1% 
σε σχέση με το 2022. Την ίδια ώρα, οι θάνατοι ανήλθαν 
σε 128.101, με την 
αναλογία γεννήσεων 
προς θανάτους να αγ-
γίζει πλέον το 1 προς 
2, γεγονός που υπο-
γραμμίζει το μέγεθος 
του προβλήματος.
Η Ελλάδα έχει έναν 
από τους χαμηλότε-
ρους δείκτες γονιμό-
τητας στην Ευρώπη 
με μόλις 1,3 παιδιά 
ανά γυναίκα, πολύ 
κάτω από το όριο 
αναπλήρωσης πλη-
θυσμού που είναι 
2,1. Παράλληλα, το 
ποσοστό των ατόμων 
ηλικίας άνω των 65 ετών είναι σχεδόν διπλάσιο από εκείνο 
των παιδιών ηλικίας 0-14 ετών. Αυτά τα δεδομένα δεν πε-
ριορίζονται μόνο στην Ελλάδα αλλά αποτελούν γενικότερη 
τάση στην Ευρώπη, όπου ο μέσος όρος γεννήσεων είναι 1,5 
παιδιά ανά γυναίκα και το ποσοστό των ηλικιωμένων αναμέ-
νεται να φτάσει το 30% έως το 2050.

Οι ρίζες του προβλήματος
Η αρχή της πτώσης της γεννητικότητας εντοπίζεται στη δε-
καετία του 1980, ωστόσο το πρόβλημα οξύνθηκε με την οι-
κονομική κρίση του 2009. Η λιτότητα, η ανεργία και η οικο-
νομική ανασφάλεια οδήγησαν πολλούς νέους στο εξωτερικό 
ή στην καθυστέρηση της δημιουργίας οικογένειας. Σύμφω-
να με τα στοιχεία, περίπου 400.000 Έλληνες μετανάστευσαν 
την τελευταία δεκαετία, αποδυναμώνοντας το εργατικό δυ-
ναμικό και τις γενιές που θα μπορούσαν να υποστηρίξουν 
τη μελλοντική ανάπτυξη. Επιπλέον, οι γυναίκες στην Ελλά-
δα τεκνοποιούν όλο και αργότερα. Οι γεννήσεις από μητέ-
ρες άνω των 40 ετών αυξήθηκαν από 1,4% τη δεκαετία του 
1990 στο 9% σήμερα, ενώ οι γεννήσεις από γυναίκες 20-29 
ετών έχουν μειωθεί δραματικά. Η κατάσταση επιδεινώνεται 
λόγω της έλλειψης οικονομικής σταθερότητας και της απου-
σίας πρόσβασης σε κοινωνικές υπηρεσίες, όπως προσχολι-
κή αγωγή, με αποτέλεσμα πολλές οικογένειες να περιορίζο-
νται σε ένα παιδί. 

Οι κοινωνικές και οικονομικές 
επιπτώσεις
Η δημογραφική συρρίκνωση έχει σοβαρές επιπτώσεις 
στην οικονομία και την κοινωνία. Σύμφωνα με τον οι-
κονομολόγο Μπέρτ Κολίν της ING, η μείωση του πληθυ-
σμού σε ηλικία εργασίας θα επηρεάσει την παραγωγικό-
τητα και το ΑΕΠ της χώρας. Η ελληνική οικονομία, αν και 
αναπτύσσεται με ρυθμό 2,2% το 2024, κινδυνεύει μακρο-
πρόθεσμα να επιβραδυνθεί λόγω της έλλειψης εργατικού 
δυναμικού.
Ταυτόχρονα, το ασφαλιστικό σύστημα αντιμετωπίζει σοβα-
ρή πίεση. Με 2,5 εκατομμύρια συνταξιούχους, οι λιγότεροι 
εργαζόμενοι καλούνται να συντηρήσουν έναν αυξανόμενο 
αριθμό ηλικιωμένων. Η φτώχεια επιδεινώνει την κατάστα-
ση, ειδικά για τις νέες οικογένειες, αφού πάνω από το 30% 
των παιδιών στην Ελλάδα ζουν σε νοικοκυριά που πλήττο-
νται από φτώχεια ή κοινωνικό αποκλεισμό.

Αντιμετωπίζοντας την κρίση: 
Το μέλλον της Ελλάδας
Για να αναστραφεί αυτή η τάση απαιτούνται στοχευμένες πο-

λιτικές. Ο πρωθυ-
πουργός Κυριάκος 
Μητσοτάκης έχει χα-
ρακτηρίσει το δημο-
γραφικό πρόβλημα 
ως «υπαρξιακή απει-
λή» και τονίζει την 
ανάγκη για συνδυα-
σμό οικονομικών και 
κοινωνικών μέτρων. 
Η υπουργός Κοινω-
νικής Συνοχής Σοφία 
Ζαχαράκη έχει προ-
τείνει προγράμματα 
όπως επιδόματα για 
νέους γονείς, βελτίω-
ση των δομών προ-
σχολικής αγωγής και 

στήριξη της στέγασης.
Η αντιμετώπιση της ανεργίας και η δημιουργία καλύτε-
ρα αμειβόμενων θέσεων εργασίας θα προσφέρουν κίνητρα 
στους νέους να παραμείνουν στη χώρα και να δημιουργή-
σουν οικογένεια. Ταυτόχρονα, είναι απαραίτητη η ενίσχυση 
των υπηρεσιών υγείας και παιδείας, καθώς και η προώθηση 
πολιτικών που θα επιτρέψουν την ισορροπία εργασιακής και 
προσωπικής ζωής.
Το δημογραφικό πρόβλημα αποτελεί μια «βόμβα» στα θεμέ-
λια της ελληνικής κοινωνίας. Η λύση απαιτεί συντονισμένες 
πολιτικές και παρεμβάσεις σε όλα τα επίπεδα, με στόχο τη 
στήριξη των νέων και την αναζωογόνηση των οικογενειών. 
Μόνο με αυτόν τον τρόπο θα εξασφαλιστεί ένα βιώσιμο και 
ελπιδοφόρο μέλλον για τη χώρα.

Πηγές
1. Ελληνική Στατιστική Αρχή (ΕΛΣΤΑΤ)
2. ΙΟΒΕ: Μελέτες για το δημογραφικό πρόβλημα στην Ελλάδα
3. Βύρων Κοτζαμάνης, Εργαστήριο Δημογραφικών και Κοινωνι-
κών Αναλύσεων
4. CNBC: «Η Ελλάδα αντιμέτωπη με πληθυσμιακή κατάρρευση»
5. Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογενειακών Υποθέσεων
6. Ευρωπαϊκή Στατιστική Υπηρεσία (Eurostat)
7. ING Economics Reports
8. Μελέτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης για το δημογραφικό πρόβλημα
9. Η εικόνα του άρθρου δημιουργήθηκε με ΤΝ

ολοΓραφία
Του Παναγιώτη Γιαλένιου

Το δημογραφικό πρόβλημα 



20 Δεκεμβρίου 2024 3ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ                      Θέματα

> Στο μικροσκόπιο των Μηχανικών η απόφαση του ΣτΕ για τον Νέο Οικοδομικό Κανονισμό

Η απόφαση του Συμβουλί-
ου της Επικρατείας η οποία 
κρίνει ορισμένες βασικές 
και καίριες διατάξεις του 
Νέου Οικοδομικού Κανο-
νισμού ως αντισυνταγματι-
κές, επιφέροντας σημαντι-
κές αλλαγές στη νομοθεσία 
για τις κατασκευές και την 
πολεοδομία. Και αυτό ήταν 
το αντικείμενο της ανοι-
κτής συζήτησης Μηχανικών 
που προκάλεσε ο Πρόεδρος 
του Τεχνικού Επιμελητηρί-
ου Δυτικής Ελλάδας Βαγγέ-
λης Καραχάλιος, την Τρίτη 
17 Δεκεμβρίου στην αίθου-
σα εκδηλώσεων του Τεχνι-
κού Επιμελητηρίου Δυτικής 
Ελλάδας.
Κατά τη διάρκεια της συ-
νάντησης οι συμμετέχοντες 
Μηχανικοί συζήτησαν μετα-
ξύ τους τις επιπτώσεις της 
απόφασης του ΣτΕ, ενώ κα-
τατέθηκαν προτάσεις για την 
αντιμετώπιση των νέων δε-
δομένων που διαμορφώνο-
νται στον τομέα της δόμησης 
και των αδειών οικοδομής.
Επίσης, συζητήθηκαν οι 
πρακτικές συνέπειες για τους 
Μηχανικούς και οι προοπτι-
κές νομοθετικής ή διοικητι-
κής παρέμβασης για τη δια-
σφάλιση της συνέχισης της 
λειτουργίας του κατασκευα-
στικού κλάδου.
«Το πρόβλημα δεν είναι η 
απόφαση του ΣτΕ. Το πρό-
βλημα έγκειται στο γεγονός 
πως ό,τι σχεδιαζόταν, ό,τι 
υλοποιούνταν σε ένα δαι-
δαλώδες νομοθετικό και 

διοικητικό πλαίσιο αδειο-
δοτήσεων και εγκρίσεων 
που διατρέχει την ελληνική 
πραγματικότητα διαχρονι-
κά, κατατρίφθηκε εν μια νυ-
κτί, χωρίς μεταβατικές πρό-
νοιες όπως προκύπτει από 
την ανακοίνωση του Προέ-
δρου του ΣτΕ» επισήμανε ο 
Πρόεδρος του ΤΕΕ Δυτικής 
Ελλάδας Βαγγέλης Καρα-
χάλιος συνεχίζοντας, «από 
τις διαμορφούμενες συνθή-
κες θα προτρέξω να πω ότι 
μπαίνουμε σε μια δύσκολη 
περίοδο για την οικοδομή, 
μέσα από την οποία ωστό-
σο γεννιέται η αναγκαιότη-
τα άμεσης δημιουργίας ενός 
πραγματικά Νέου Οικοδομι-
κού Κανονισμού, ο οποίος 
οφείλει να είναι σαφής και 
απλουστευμένος, κρατώντας 
τα θετικά στοιχεία των προη-
γούμενων οικοδομικών κα-
νονισμών, προσαρμοσμέ-
νος στις ανάγκες της εποχής 
και της νομολογίας που ανα-
μένουμε τον Ιανουάριο».
Και συνέχισε: «Οι μηχανι-
κοί και οι πολίτες σχεδίαζαν 

τις οικοδομές τους στη βάση 
των όσων ο Νομοθέτης τους 
έδινε το δικαίωμα. Είναι κοι-
νός τόπος η πεποίθηση του 
συνόλου των μηχανικών του 
ΤΕΕ Δυτικής Ελλάδας ότι εί-
ναι υποχρεωτική η ύπαρξη 
μεταβατικών διατάξεων για 
τις άδειες που έχουν εκδοθεί 
και έχουν «τρέξει» οι διαδι-
κασίες εκπόνησής τους. Αλ-
λιώς μιλάμε για ένα κράτος 
που δε σέβεται στο ελάχιστο 
τον πολίτη και τον τεχνικό 
κόσμο, τον απλό μηχανικό 
και ειδικά της περιφέρειας.
Από την άλλη, αποτελεί κοι-
νή συνισταμένη ότι οι πο-
λιτικές παρεμβάσεις του 
Υπουργείου μετά το 2020 
και ιδίως το 2023 «γιγά-
ντωσαν το θηρίο των πα-
ρεκκλίσεων» οπότε οι πολί-
τες και οι επενδυτές διεκδί-
κησαν σωρευτικά το σύνολο 
των κινήτρων που έδινε νο-
μίμως ο οικοδομικός κανο-
νισμός, με αποτέλεσμα την 
καταστρατήγηση σε κάποι-
ες περιπτώσεις των ρυθμί-
σεων που επέβαλλαν οι πο-

λεοδομικές και οι ρυθμιστι-
κές μελέτες των πόλεων και 
των οικισμών. Τα κίνητρα 
σαν όρος στην πολεοδόμη-
ση των περιοχών ισχύουν 
σε πανευρωπαϊκό επίπεδο 
και δεν πρέπει να δαιμονο-
ποιούνται. Οφείλουν ωστό-
σο να ενσωματώνονται στο 
τοπίο και την πολεοδομική 
ενότητα με όρους και προϋ-
ποθέσεις σαφώς καθορισμέ-
νους και ελέγξιμους».
Κοινή εκτίμηση όλων ήταν 
ότι η απόφαση του Συμβου-
λίου της Επικρατείας θα επι-
φέρει εμπλοκές σε πολλά 
επίπεδα, όπως το πάγωμα 
των οικοδομικών εργασιών, 
η ενδεχόμενη επανεξέταση 
αδειών που βασίστηκαν στις 
διατάξεις του ΝΟΚ, η αύξη-
ση του κόστους για εργασί-
ες που βρίσκονται σε εξέλιξη 
και ενδέχεται να πρέπει να 
προσαρμοστούν σε διαφο-
ρετικά δεδομένα, η πιθανό-
τητα ακύρωσης σχεδίων και 
επενδύσεων, και οι ανατρο-
πές πολεοδομικών και αρχι-
τεκτονικών σχεδιασμών που 
πρέπει να προσαρμοστούν 
στις νέες απαιτήσεις, οδηγώ-
ντας φυσικά σε μεγάλες κα-
θυστερήσεις.
Ιδιαίτερη αναφορά έγινε 
στον κίνδυνο οι αλλαγές στις 
νομοθετικές ρυθμίσεις να 
λειτουργήσουν αποτρεπτι-
κά για επενδύσεις στον κα-
τασκευαστικό κλάδο, και να 
επιφέρουν αποθάρρυνση 
της έναρξης νέων κατασκευ-
αστικών έργων.

Συζήτηση για τα νέα δεδομένα 
στις κατασκευές

Πρωτιά Νικολακόπουλου 
στις εκλογές ΟΕΒΕΣΝΑ 

Σημαντική νίκη της «Συνδι-
καλιστικής Ένωσης» με επι-
κεφαλής τον Δημήτρη Νι-
κολακόπουλο στις εκλογές 
της ΟΕΒΕΣΝΑ. Η παράτα-
ξη κέρδισε 15 από τις 21 
έδρες του συμβουλίου της 
Ομοσπονδίας. Στις προη-

γούμενες εκλογές είχε λάβει 14 έδρες. Τις υπόλοιπες 
έξι έδρες της καταλαμβάνει η «Αγωνιστική Συνεργα-
σία» με επικεφαλής τον Κωνσταντίνο Τηλιγάδη.

ΣΥΝΔΙΚΑΛΙΣΤΙΚΗ ΕΝΩΣΗ Ε.Β.Ε
ΓΙΑ ΤΟ Δ.Σ.
ΔΙΔΑΧΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΣ ΜΑΡΙ-
ΟΣ, ΚΑΠΠΑΣ ΤΑΞΙΑΡΧΗΣ, ΚΑΡΔΑΡΗΣ ΜΑΡΙΟΣ, 
ΚΟΛΛΙΟΠΟΥΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ, ΜΑΚΡΙΔΗΣ ΕΜΜΑ-
ΝΟΥΗΛ, ΜΑΡΤΖΑΚΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ, ΜΕΝΥΧΤΑΣ 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ, ΜΠΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ, 
ΜΠΑΡΔΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ, ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ, ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ ΝΙΚΟΛΑΟΣ, ΣΙ-
ΔΕΡΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ, ΤΣΑΚΡΙΛΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ, 
ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΙΑ ΕΛΕΓΚΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ
ΚΑΠΛΑΝΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ, ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ ΑΛΕΞΙΟΣ
 ΑΝΤΙΠΡΟΣΩΠΟΙ ΓΙΑ ΓΣΕΒΕΕ
ΔΙΔΑΧΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ, ΜΑΡΤΖΑΚΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ, 
ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ, ΣΙΔΕΡΗΣ ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ

ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΗ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ ΤΩΝ Ε.Β.Ε
ΓΙΑ ΤΟ Δ.Σ.
ΚΟΥΛΟΥΡΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ, ΛΥΚΟΥΔΗΣ ΑΛΕΞΑΝ-
ΔΡΟΣ, ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ ΑΛΕΞΙΟΣ, ΡΟΔΗΣ ΠΑΝΑ-
ΓΙΩΤΗΣ, ΤΑΛΑΓΑΝΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ, ΤΗΛΙΓΑΔΗΣ 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ.
ΓΙΑ ΕΛΕΓΚΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ
ΛΙΑΡΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΑΝΤΙΠΡΟΣΩΠΟΙ ΓΙΑ ΓΣΕΒΕΕ
ΡΟΔΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
Μιλώντας σον «Σ.Ε.» ο Δημήτρης Νικολακόπουλος, 
ανέφερε ότι αυτός θα είναι ο νέος πρόεδρος της ΟΕ-
ΒΕΣΝΑ με βάση την προτίμηση των ψηφοφόρων και 
τόνισε ότι «είναι ξεκάθαρη η στήριξη στο πρόσωπό 
μου και η απήχηση που έχουμε καθώς καταφέραμε 
να αυξήσουμε τη δύναμή μας κατά μια έδρα σε σχέ-
ση με την προηγούμενη αναμέτρηση». Σημειώνει μά-
λιστα ότι η δύναμη της παράταξής του ενδεχομένως 
να ήταν και μεγαλύτερη, εάν η προσέλευση στις κάλ-
πες ήταν ακόμα πιο αυξημένη.
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Ποιοι εκλέγονται στο 
Επιμελητήριο Αχαΐας
Η Εκλογική επιτροπή του Επιμελητηρίου Αχαΐας ανακοίνωσε 
την περασμένη Παρασκευή 13 Δεκεμβρίου τους πρώτους υπο-
ψηφίους που εκλέγονται κατά σειρά κατάταξης ανά συνδυασμό 
και τμήμα στο νέο Διοικητικό Συμβούλιο.
Συνολικά, από τα 4.157 έγκυρα ψηφοδέλτια οι συνδυασμοί 
έλαβαν τα εξής:
– Παράταξη «Σύγχρονο Επιμελητήριο με όραμα» με επικε-
φαλής τον Αντώνη Ποταμίτη έλαβε 1.390 ψήφους και κερδί-
ζει 10 έδρες στο νέο Δ.Σ. ως εξής:
Στο Τμήμα Εμπορίου εκλέγονται οι: Πέτρος Δημόπουλος 119 
ψ., Χάρης Ανδρικόπουλος 103 ψ., Σαάντ Καραμπέτ 76 ψ., 
Θανάσης Σπυρόπουλος 72 ψ.
Στο τμήμα Υπηρεσιών εκλέγονται οι: Παναγιώτης Τζιβγινίδης 
126 ψ., Απόστολος Μάρκου 84 ψ., Χρήστος Σίνος 65 ψ.
Στο τμήμα Μεταποίηση εκλέγονται οι: Γιώργος Κολλιόπουλος 
83ψ., Ιωάννης Διδάχος 79 ψ. και Γιώργος Τζούδας 71 ψ.
- Η παράταξη «Επιμελητήριο Πρωταγωνιστής» με επικεφα-
λής τον Θεόδωρο Λουλούδη έλαβε 1.181 ψήφους και κερδί-
ζει 9 έδρες ως εξής:
Στο Τμήμα Εμπορίου εκλέγονται οι: Σπυρίδωνας Νιάχος 68 ψ., 
Ιωάννης Δελέγκος 64 ψ., Διαμαντής Διαμαντόπουλος 51 ψ.
Στο Τμήμα Μεταποίησης εκλέγονται οι: Δήμος Βαρβιτσιώτης 
53 ψ. και Γιώργος Παπαχριστόπουλος 41 ψ.
Στο Τμήμα Υπηρεσιών εκλέγονται οι: Ιωάννης Ασκούνης 155 
ψ., Γιώργος Κολλιόπουλος 114 ψ., Φίλιππος Οικονόμου 
112 ψ. και Βασίλης Χαβάς 105 ψ.
- Η παράταξη «Επιμελητήριο για Όλους» με επικεφαλής τον 
Αντώνη Κουνάβη έλαβε 1.013 ψήφους και κερδίζει 8 έδρες 
ως εξής:
Στο Τμήμα Εμπορίου εκλέγονται οι: Μιχάλης Κοντογιάννης 
81 ψ., Φοίβος Καρακίτσος 43 ψ., Παναγιώτης Στασινόπου-
λος 35 ψ.
Στο Τμήμα Υπηρεσιών εκλέγονται οι: Γιάννης Χριστόπουλος 
137 ψ., Μαρία Φιλοπούλου 87 ψ., Νίκος Κολοκυθόπου-
λος 67 ψ.
Στο Τμήμα Μεταποίησης εκλέγονται οι Σταύρος Κάτσενος 51 
ψ. και Βασίλειος Δημόπουλος 20 ψ.
Από την παράταξη «Ένα Επιμελητήριο» με επικεφαλής τον 
Τάκη Βασιλείου έλαβε 372 ψήφους και κερδίζει τρεις έδρες 
ως εξής:
Από το Τμήμα Εμπορίου εκλέγεται ο Βάσος Μποδιώτης με 44 
ψ., από τις Υπηρεσίες ο Χρήστος Κοσσαράς 44 ψ. και από την 
Μεταποίηση Δημήτρης Μπομποτσιάρης 57 ψ.
Η Π.Α.Ε.Κ. με επικεφαλής τον Γιώργο Σακελλαρόπουλο έλα-
βε 201 ψ. και κερδίζει μια έδρα στο Τμήμα της Μεταποίη-
σης όπου πρώτος σε ψήφους αναδείχθηκε ο Σωτήριος Κό-
μης με 35 ψ.
Η πράξη ανακήρυξης των αποτελεσμάτων έγινε τη Δευτέρα και 
16 Δεκεμβρίου και ακολούθησε η κατάθεση ενστάσεων. Εντός 
του 15νθήμερου θα πρέπει να γίνει η συνεδρίαση για την εκλο-
γή του προεδρείου και της νέας Διοικούσας Επιτροπής του Επι-
μελητηρίου.

Βράβευση Παν. Σκέντζου
Στο Συνέδριο της Πα-
νελλήνιας Ομοσπον-
δίας ΤΑΧΙ στο οποίο 
έγιναν εκλογές για τήν 
ανάδειξη νέου Διοι-
κητικού συμβουλίου, 
έγινε επίσης ή βρά-
βευση του επί χρόνια 
προέδρου της ΟΕΒΕΣ-
ΝΑ αλλα και συνδικα-
λιστή του κλάδου των 

Ταξί Παναγιώτη Σκέντζου, ο οποίος επίσης ανακηρύχθηκε επί-
τιμος Ά Αντιπρόεδρος της Ομοσπονδίας.
«Ευχαριστώ τους Συνέδρους για την τιμή που μου έκαναν αντα-
μείβοντας τήν όποια προσφορά μου κατά την μακροχρόνια 
συμμετοχή μου στα Διοικητικά Συμβούλια και τους αγώνες του 
κλάδου πού είχαν στόχο την προάσπιση των δικαιωμάτων των 
Ιδιοκτητών ΤΑΧΙ. Εύχομαι καλή συνέχεια με αγωνιστικότητα 
δύναμη και επιτυχίες» σημειώνει ο κ. Σκέντζος στο μήνυμά του.

Συνεργασία των «τεσσάρων»
για το Επιμελητήριο Αχαΐας

Συνεχίζονται οι διεργασίες 
για την προεδρία του Επι-
μελητηρίου Αχαΐας καθώς 
καμία από τις πέντε παρα-
τάξεις που κατήλθαν υπο-
ψήφιες δεν κατάφερε να κερ-
δίσει την αυτοδυναμία. Την 
Τετάρτη το μεσημέρι υπήρ-
ξε ξαφνική ενημέρωση για 
τις προθέσεις των τεσσάρων 
από τους πέντε υποψηφίους. 
Η απόφαση για τις προθέ-
σεις των υποψηφίων ελή-
φθη αιφνιδιαστικά, καθώς 
δεν εκλήθησαν όλα τα ΜΜΕ 
της περιοχής (μεταξύ αυτών 
και ο «Σ.Ε.») στη συνέντευ-
ξη Τύπου που ακολούθησε 
και παρεχώρησαν από κοι-
νού οι Θεόδωρος Λουλού-
δης, Αντώνης Κουνάβης, Τά-
κης Βασιλείου και Γιώργος 
Σακελλαρόπουλος.
Η συνέντευξη δόθηκε μετά 
από πρόσκληση του Αντώ-
νη Κουνάβη στα γραφεία του 
Εμπορικού και Εισαγωγικού 
Συλλόγου Πατρών. Σύμφω-
να με πληροφορίες, οι επι-
κεφαλής των τεσσάρων πα-
ρατάξεων ανακοίνωσαν ότι 
προχώρησαν σε συμφωνία 

για κοινή πορεία στη νέα δι-
οίκηση του Επιμελητηρίου 
Αχαΐας. 
Εκτός κούρσας διοίκησης 
μένει ο πρώτος σε ψήφους 
συνδυασμός του Αντώνη 
Ποταμίτη, γεγονός που προ-
κάλεσε έκπληξη στα μέλη της 
επιμελητηριακής κοινότητας.
Κατά τη διάρκεια της συνέ-
ντευξης δεν ανακοινώθηκε 
ποιος θα είναι ο νέος πρόε-
δρος του Φορέα. Αυτό, όπως 
ανακοινώθηκε, θα αποφασι-
στεί κατά τη διάρκεια της σύ-
γκλησης του Δ.Σ.
Ο επικεφαλής της παράτα-
ξης «Επιμελητήριο Πρωτα-
γωνιστής» Θεόδωρος Λου-
λούδης τόνισε πως οι απο-

φάσεις ήταν αντίστοιχες των 
εξαγγελιών της προεκλογι-
κής περιόδου. 
«Συμφωνήσαμε ότι θα συ-
ζητήσουμε οι τέσσερις πα-
ρατάξεις και θα ενώσουμε 
τα προγράμματά μας σε ένα. 
Έχουμε κάνει και τις επαφές 
που απαιτούνται σχετικά με 
τα διαδικαστικά της διοίκη-
σης και δεσμευόμαστε πως 
ό,τι υποσχεθήκαμε προεκλο-
γικά, θα κάνουμε τα πάντα 
για να γίνει πράξη». 
Σε ερώτηση για το εάν έχουν 
συμφωνηθεί τα διαδικαστι-
κά σύνθεσης της νέας διοί-
κησης του Επιμελητηρίου, ο 
κ. Λουλούδης πρόσθεσε ότι 
αυτό που απασχολεί τους 

τέσσερις επικεφαλής των 
συνεργαζόμενων παρατά-
ξεων είναι «συνένωση των 
προγραμμάτων». 
Ο επικεφαλής της παρά-
ταξης «Επιμελητήριο για 
όλους» Αντώνης Κουνάβης 
πρόσθεσε ότι «ο επιχειρη-
ματικός κόσμος ζήτησε με 
την ψήφο του, αλλαγή σε-
λίδας. Αυτή την αλλαγή σε-
λίδας ερχόμαστε σήμερα να 
την κάνουμε πράξη».
Ο επικεφαλής της παράταξης 
«Ένα Επιμελητήριο» Τάκης 
Βασιλείου πρόσθεσε: «Αυ-
τή η συνένωση των περισ-
σότερων παρατάξεων στον 
εκλογικό αγώνα που κάναμε 
θα είναι η αρχή για δουλειά 
και οργάνωση, για να αλλά-
ξει κάτι σε αυτό το Επιμελη-
τήριο». 
Ο επικεφαλής της Παναιγιά-
λειας Ανεξάρτητης Επιμελη-
τηριακής Κίνησης Γιώργος 
Σακελλαρόπουλος εξέφρα-
σε τη βεβαιότητα ότι αυτή η 
συνεργασία θα αποτελέσει 
«πραγματικά ένα μοχλό ανά-
πτυξης για την Αχαΐα και την 
Αιγιάλεια ειδικότερα».

> Ανακοινώθηκε αιφνιδιαστικά την Τετάρτη 

Λίγες ώρες μετά την ανακοίνωση για σύ-
μπραξη των τεσσάρων παρατάξεων απο-
τέλεσε έκπληξη ότι τέσσερα μέλη (από τα 
οκτώ) της παράταξης “Επιμελητήριο Για 
Όλους” του Αντώνη Κουνάβη και μάλι-
στα εκλεγμένοι σε υψηλές θέσεις αντέ-
δρασαν κάνοντας λόγο για «αυθαίρετη 
επαφή του επικεφαλής του συνδυασμού 
χωρίς να υπάρξει συμφωνία με τα μέλη 
της παράταξης». Πρόκειται για τους Βα-
σίλη Δημόπουλο, Γιάννη Χριστόπουλο, 
Σταύρο Κάτσενο, Μιχάλη Κοντογιάννη.
 Για το λόγο αυτό προχώρησαν στην πα-
ρακάτω παρέμβαση αναφέροντας:
«Είναι γεγονός ότι το εκλογικό αποτέ-
λεσμα των επιμελητηριακών εκλογών, 
έστειλε το μήνυμα ότι το Επιμελητήριο 
Αχαΐας, χρειάζεται αλλαγή σελίδας.
Το γεγονός ότι καμία από τις πέντε πα-
ρατάξεις δεν συγκέντρωσε την πλειο-
ψηφία που απαιτείται για τη συγκρότη-
ση του προεδρείου, αναπόφευκτα οδη-
γεί σε συνεργασίες. Στην κατεύθυνση 
αυτή, οι παρατάξεις ασφαλώς αποφα-
σίζουν για τη στάση που θα κρατήσουν, 
εφόσον έχουν προηγηθεί διαβουλεύ-
σεις και τα μέλη τους, έχουν ενημε-
ρωθεί για το περιεχόμενο τους, προ-
κειμένου ν’ αποφασίσουν για την το-

ποθέτηση τους, πάντα με γνώμονα την 
ενίσχυση της επιχειρηματικότητας στην 
Αχαΐα, όπως άλλωστε είχε πλήρως 
αποτυπώσει στο προεκλογικό του πρό-
γραμμα και ο συνδυασμός μας «Επιμε-
λητήριο Για Όλους».
Οι ανακοινώσεις που έγιναν το μεση-
μέρι της Τρίτης από τον επικεφαλής της 
παράταξης μας, κ. Αντώνη Κουνάβη, πα-
ρουσία και των επικεφαλής άλλων τρι-
ών συνδυασμών, ήταν αυθαίρετη και 
σε καμία περίπτωση δεν αποτελεί προ-
ϊόν συμφωνίας μας, καθώς σε συναντή-
σεις που έγιναν, εκφράστηκαν αντιρρή-
σεις, εφόσον δεν υπήρχε και επαρκής 
ενημέρωση για το περιεχόμενο των επα-
φών του.
Σε ότι μας αφορά, επειδή βλέπουν ή 
πρόκειται να δουν το φως της δημοσιό-
τητας διάφορα σενάρια, αναφορικά με τη 
στάση μας ή τη δήθεν συμπαράταξη μας, 

με άλλο συνδυασμό, τα καταδικάζουμε 
και διαβεβαιώνουμε κατηγορηματικά ότι 
δεν έχουμε συζητήσει με καμία παράτα-
ξη και με οποιονδήποτε.
Το Επιμελητήριο, όντως χρειάζεται μια 
νέα διοίκηση η οποία θα ανήκει και θα 
υπηρετεί αποκλειστικά μόνο τα μέλη του. 
Αυτά επιτυγχάνονται με προγραμματικές 
συμφωνίες των συνδυασμών.
Σε ότι μας αφορά παραμένουμε αμετα-
κίνητοι στις αρχές μας, ότι για οποιαδή-
ποτε απόφαση συνεργασίας απαιτείται 
η σύγκλιση της ομάδας των εκλεγέντων 
του συνδυασμού μας, όπου από κοινού 
θα αποφασίσουν».
Οι εκλεγέντες σύμβουλοι με τον συνδυα-
σμό «Επιμελητήριο Για Όλους»
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΔΗΜΟΠΟΥΛΟΣ
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΤΣΕΝΟΣ
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ

«Απόφαση χωρίς καμία ενημέρωση»
> Αντιδράσεις εκλεγμένων συμβούλων της παράταξης Κουνάβη για τη σύμπραξη

Β. Δημόπουλος Στ. Κάτσενος Μ. Κοντογιάννης Γ. Χριστόπουλος
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Πρωτοδικείο Πάτρας: Υπογράφηκε 
η σύμβαση για μίσθωση κτιρίου

Τα μέτρα της κυβέρνησης 
μετά την ψήφιση  
του Προϋπολογισμού 

Τις λεπτομέρειες των εξαγγελιών που έκανε ο Πρω-
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης την Κυριακή 
το βράδυ μετά την ψήφιση του προϋπολογισμού 
και των όσων περιλαμβάνονται σε αυτόν έδωσε ο 
Υπουργός Οικονομίας και Οικονομικών Κωστής 
Χατζηδάκης. Τα μέτρα που αποφασίστηκαν

• Μηδενική χρέωση για πληρωμή οφειλών προς 
το δημόσιο, ασφαλιστικά ταμεία, ΟΤΑ και λογα-
ριασμών από εταιρίες ενέργειας, ύδρευσης, τη-
λεπικοινωνιών κλπ μέσω ψηφιακών δικτύων 
(web-banking/ mobile-banking) (από 0,6 ευρώ 
που κοστίζει σήμερα στις περισσότερες περιπτώ-
σεις).
• Δραστική μείωση των προμηθειών μεταφοράς 
χρημάτων μεταξύ τραπεζών: Μέγιστο ύψος χρέω-
σης 0,5 ευρώ για αποστολή χρημάτων (εξερχό-
μενο έμβασμα) και 0,5 ευρώ για λήψη χρημάτων 
(εισερχόμενο έμβασμα), για ποσά έως 5.000 ευ-
ρώ ανά έμβασμα μεταξύ τραπεζών. Αφορά τόσο 
απλά εμβάσματα, όσο και άμεσες μεταφορές πί-
στωσης (SEPA). (από 1 έως 2,5 ευρώ που κοστί-
ζει σήμερα).
• Μηδενική χρέωση για ανάληψη μετρητών από 
ΑΤM άλλης τράπεζας από αυτή που τηρείται ο λογαρι-
ασμός σε απομακρυσμένες και νησιωτικές περιοχές 
όπου υπάρχει ΑΤΜ μόνο μίας τράπεζας. Επιπλέον 
πανελλαδικά, μηδενική χρέωση για ερώτηση υπολοί-
που λογαριασμού ή καρτών σε ΑTM άλλων Τραπε-
ζών (από περίπου 0,2 ευρώ που ισχύει σήμερα).
• Μειωμένο κόστος συναλλαγών κατά 50% με κάρ-
τες για αγορές μικρής λιανικής έως 20 ευρώ (από 
10 ευρώ που θεσμοθετήθηκε πρόσφατα).
• Μηδενική χρέωση για φόρτιση προπληρωμένων 
καρτών για ποσό φόρτισης έως 100 ευρώ (από πε-
ρίπου 1 ευρώ που ισχύει σήμερα
• Διευρύνεται η χρήση του IRIS με την καθιέρω-
ση διακριτών ορίων ώστε να υπάρχει δυνατότητα 
για άμεσες και δωρεάν μεταφορές χρημάτων μετα-
ξύ φυσικών προσώπων έως 500 ευρώ ημερησίως, 
πέραν των 500 ημερησίως για άμεσες πληρωμές σε 
ελεύθερους επαγγελματίες/ατομικές επιχειρήσεις.
• Διπλασιασμός του ΕΝΦΙΑ για κενά οικιστικά ακί-
νητα που έχουν στην ιδιοκτησία τους οι τράπεζες 
και οι servicers, ώστε να διοχετευτούν στην αγορά.
• Ενισχύεται ο ανταγωνισμός στο χρηματοπιστωτι-
κό σύστημα και η πρόσβαση σε δανεισμό, απαλεί-
φοντας τους περιορισμούς στη χρηματοδότηση από 
τις Εταιρείες Παροχής Πιστώσεων.

Επίδομα στους ένστολους
Από την 1η Ιουλίου 2025 θα ξεκινήσει η χορήγηση 
του επιδόματος επικινδυνότητας στους ένστολους 
και θα χορηγηθεί σε 153.240 ένστολους και στελέ-
χη των Ενόπλων Δυνάμεων και συγκεκριμένα:
 79677 στρατιωτικούς, 52.954 αστυνομικούς, 8161 
λιμενικούς και 12448 στελέχη της Πυροσβεστικής
Το ετήσιο κόστος είναι 184 εκατ. ευρώ πλέον των 
εργοδοτικών εισφορών.

Θέματα

> Θα μεταφερθούν στο πρώην κτίριο Οικονομικών Υπηρεσιών του Δήμου Πατρέων

> Τι πρέπει να κάνουν οι εργαζόμενοι εάν δεν τους καταβληθεί

Παρουσία του υπουργού Δι-
καιοσύνης Γιώργου Φλωρί-
δη, σε ειδική εκδήλωση στο 
Δικαστικό Μέγαρο, πραγ-
ματοποιήθηκε την Τετάρτη 
το απόγευμα η υπογραφή 
της σύμβασης για τη μίσθω-
ση του κτιρίου που επί σει-
ρά ετών στέγαζε τις οικονο-
μικές υπηρεσίες του Δήμου 
Πατρέων και θα φιλοξενή-
σει το Πρωτοδικείο.
Πρόκειται για ένα νεοκλα-
σικό κτίριο του 19ου αι-
ώνα, συνολικής επιφάνει-
ας 1.500 τ.μ., που βρίσκε-
ται στο κέντρο της πόλης 
και κοντά στο δικαστικό μέ-
γαρο, το οποίο, έπειτα από 
τις εργασίες διαμόρφωσης, 
θα μετατραπεί, όπως είπε ο 
πρόεδρος του δικηγορικού 
συλλόγου Πατρών, Αθανά-
σιος Ζούπας, σε ένα σύγ-
χρονο δικαστικό μέγαρο. Οι 
διαδικασίες για την μίσθω-
ση του κτηρίου διήρκεσαν 
μόλις 6 μήνες.
Ξεκινώντας ο Γιώργος Φλω-
ρίδης την ομιλία του στην 
εκδήλωση που έγινε στο δι-
καστικό μέγαρο της Πάτρας, 
σημείωσε ότι «έχει γίνει μία 
μεγάλη αλλαγή στην δικαι-

οσύνη, η οποία εκκρεμού-
σε στη χώρα εδώ και 113 
χρόνια και πάνω σε αυτή 
την μεγάλη αλλαγή θα πατή-
σουν αυτές που έρχονται», 
προσθέτοντας:
«Δηλαδή η αλλαγή που θα 
γίνει την Άνοιξη του 2025 
στον κώδικα πολιτικής δι-
κονομίας, η οποία θα επι-
τρέψει δύο πράγματα: Πρώ-
τον, στους δικαστές να κατα-
φέρουν να ασχοληθούν με 
την ουσία των υποθέσεων 
και να σταματήσουν, λόγω 
της δικονομίας που έχουμε, 
να ασχολούνται με τις δια-
δικαστικές υπεκφυγές.
Δεύτερον, μέσα από αυτή 
την καινούργια δικονομία 
θα μπορέσουμε να συντο-
μεύσουμε το χρόνο έκδο-
σης της τελεσίδικης απόφα-
σης περίπου στις 630 μέρες 

από τις 1.500 που είναι σή-
μερα, ώστε να φτάσουμε στο 
μέσο όρο του χρόνου που 
ισχύει στις χώρες του Συμ-
βουλίου της Ευρώπης».
«Ήδη», όπως είπε, ο Γιώρ-
γος Φλωρίδης, «λειτουργεί 
μία άλλη ρύθμιση που κά-
ναμε και η οποία υπηρετεί 
πάλι τον ίδιο σκοπό, δη-
λαδή την επιτάχυνση στην 
απονομή της δικαιοσύνης» 
και συμπλήρωσε: «Αυτή εί-
ναι η μεταφορά δικαστηρια-
κής ύλης στους δικηγόρους. 
Τα αποτελέσματα μέχρι αυτή 
τη στιγμή είναι εντυπωσιακά 
από τα στατιστικά στοιχεία 
που υπάρχουν. Αν σκεφθεί 
κάποιος ότι είχαμε δικα-
στικές διακοπές όλο το κα-
λοκαίρι και ο νόμος αυτός 
λειτουργεί από το τέλος του 
Ιουνίου, περίπου 23.000 

υποθέσεις που απασχολού-
σαν δικαστές και δικαστι-
κούς γραμματείς, αυτές επι-
λύθηκαν σε αυτό το διάστη-
μα από τους δικηγόρους».
«Μέχρι το καλοκαίρι πι-
στεύω», συνέχισε ο υπουρ-
γός Δικαιοσύνης, «ότι θα 
έχουμε ολοκληρώσει μία 
επεξεργασία, ίσως του πιο 
σύγχρονου νομοθετήματος 
για τους εναλλακτικούς τρό-
πους επίλυσης των διαφό-
ρων», προσθέτοντας:
«Αυτό σημαίνει δικηγορική 
διαμεσολάβηση, δικαστική 
διαμεσολάβηση και διαιτη-
σία σε καινούργια βάση.
Η εξέλιξη αυτή θα οδηγή-
σει, όπως ελπίζουμε, στην 
πιο θεαματική αλλαγή στον 
τομέα της δικαιοσύνης, με-
τά τον δικαστικό χάρτη, που 
είναι η μεταφορά σημαντι-
κού όγκου υποθέσεων έξω 
από την κανονική δικαιοδο-
τική λειτουργία, άρα θα πε-
τύχουμε, εφόσον τα καταφέ-
ρουμε, συγκεκριμένα απο-
τελέσματα. Δηλαδή, πολλές 
υποθέσεις θα επιλύονται σε 
ταχύτατο χρονικό διάστημα 
με την σημαντική συμβολή 
των δικηγόρων”.

Παρέμβαση του ΕΚΠ 
για το Δώρο των Χριστουγέννων

Mε ανακοίνωσή του το Εργατικό Κέντρο 
της Πάτρας τοποθετείται για το ζήτη-
μα της χορήγησης του Δώρου των Χρι-
στουγέννων.
«Το Δώρο Χριστουγέννων είναι δικαί-
ωμα που κατέκτησαν οι εργαζόμενοι 
με αγώνες. Το φαινόμενο της μη κατα-
βολής του ή της επιστροφής του στους 
εργοδότες είναι παράνομο και δε θα το 
επιτρέψουμε! Είναι αδιαπραγμάτευτο 
να καταβληθεί το Δώρο Χριστουγέννων 
στο ακέραιο μέχρι τo Σάββατο 21/12 σε 
όλους τους εργαζόμενους! 
Κανένας εργαζόμενος να μην ανεχτεί 
από τους εργοδότες ότι: «εδώ δεν δί-
νουμε Δώρα». Δεν αποτελεί μία επιπλέ-
ον παροχή που μας δίνεται χαριστικά. 
Αποτελεί τμήμα των δεδουλευμένων 
μας. Δεν θα παζαρέψουμε τον μισθό 
μας!, «δεν ήταν στη συμφωνία μας και 
πρέπει να μου το επιστρέψεις». Είναι 
άκυρη η οποιαδήποτε συμφωνία μπο-
ρεί να επικαλείται για παραίτηση από 
την αξίωση καταβολής του.

Ενημερώνουμε κάθε εργαζόμενο ότι το 
δώρο είναι κομμάτι του μισθού μας και 
αναφαίρετο δικαίωμα των εργαζομένων, 
δεν μας δίνεται από την καλή τους την 
καρδιά, ούτε από την ευσπλαχνία τους. 
Όλοι οι μισθωτοί που απασχολούνται 
στον ιδιωτικό τομέα με σχέση εξαρτη-
μένης εργασίας, σύμβαση αορίστου ή 
ορισμένου χρόνου, πλήρους ή μερικής 
απασχόλησης σε οποιονδήποτε εργοδό-
τη, δικαιούνται Δώρο Χριστουγέννων. 
Το Δώρο Χριστουγέννων καταβάλλεται 
το αργότερο μέχρι 21 Δεκεμβρίου του 
έτους και υπόκειται σε κρατήσεις. Απα-

γορεύεται η καταβολή του σε είδος κά-
θε μορφής. Συμφωνία (γραπτή ή σιω-
πηρή) για μη καταβολή δώρου ή παραί-
τηση του εργαζόμενου από το δικαίωμα 
δώρου είναι άκυρη. 
Σε περίπτωση που δεν καταβληθεί το 
Δώρο Χριστουγέννων μέχρι την παρα-
πάνω ημερομηνία, ο εργαζόμενος έχει 
δικαίωμα να προσφύγει ο ίδιος ή μέ-
σω του σωματείου του στην Επιθεώρη-
ση Εργασίας, προκειμένου να συνταχθεί 
μηνυτήρια αναφορά και διαβιβαστεί 
στον Εισαγγελέα αλλά και στο Αστυνο-
μικό Τμήμα για την άσκηση δίωξης κατά 
του εργοδότη με αυτόφωρη διαδικασία.
Καλούμε όλους τους εργαζόμενους που 
αντιμετωπίζουν πρόβλημα με την κατα-
βολή του Δώρου Χριστουγέννων ή τους 
το ζητάνε πίσω οι εργοδότες, να έρθουν 
άμεσα σε επαφή με τα σωματεία τους και 
με το Εργατικό Κέντρο Πάτρας, Κολοκο-
τρώνη 20, 1ος όροφος ή να επικοινω-
νήσουν στα τηλέφωνα: 2610226300, 
6980303333 και 6937896770».
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Σε ιστορικά υψηλά μεγέ-
θη μπορεί να κινηθεί ο κλά-
δος Τεχνολογιών Πληρο-
φορικής και Επικοινωνιών 
(ΤΠΕ) με ορίζοντα το 2029, 
αγγίζοντας σε αξία τα €10,4 
δισ., ή το ~4,6% του εθνι-
κού ΑΕΠ, καταγράφοντας αύ-
ξηση 35% έναντι του 2024 
και 80% έναντι του 2019, 
εφόσον ληφθούν τα κατάλ-
ληλα μέτρα για να διατη-
ρήσει την αναπτυξιακή του 
τροχιά. Στο παραπάνω συ-
μπέρασμα καταλήγει νέα με-
λέτη της Deloitte για λογαρι-
ασμό του Συνδέσμου Επιχει-
ρήσεων Πληροφορικής και 
Επικοινωνιών, με τίτλο «Οι 
προοπτικές του κλάδου ΤΠΕ 
στην Ελλάδα», που παρουσι-
άστηκαν στο digital economy 
forum 2024: Navigating the 
digital future. Η μελέτη απο-
καλύπτει σημαντικές ευκαιρί-
ες και προκλήσεις, υποδει-

κνύοντας πώς η Ελλάδα μπο-
ρεί να πρωταγωνιστήσει στην 
ψηφιακή εποχή.
 Σε περίπτωση μάλιστα που 
η Ελλάδα πετύχει σύγκλιση 
με την Ευρώπη, το μέγεθος 
του κλάδου δύναται να αγγί-
ξει τα €12,5 δισ., εισφέρο-
ντας το 5,5% του ΑΕΠ. Άλ-
λωστε, την τελευταία πενταε-
τία ο κλάδος αναπτύσσεται με 
ρυθμό τέσσερις φορές μεγα-

λύτερο από την υπόλοιπη οι-
κονομία, αναδεικνύοντας τη 
δυναμική του.
Σύμφωνα με τα ευρήματά 
της, οι εταιρείες του κλάδου, 
με εκτιμώμενο κύκλο εργασι-
ών που αγγίζει τα 13,8 δισ. 
ευρώ ετησίως και περισσότε-
ρους από 300.000 απασχο-
λούμενους, συνεισφέρουν 
σημαντικά στην οικονομική 
δραστηριότητα της χώρας.

Ένα χαρακτηριστικό παρά-
δειγμα της συμβολής του κλά-
δου είναι ότι η ψηφιοποίηση 
της δημόσιας διοίκησης, μέ-
σω του gov.gr και του ΚΕΔ, 
έχει εκτιμηθεί ότι απέφερε 
περίπου 3 δισ. ευρώ οφέλη 
τα πρώτα πέντε χρόνια λει-
τουργίας τους, ενώ έχει απο-
φέρει περίπου 2,5 δισ. ευρώ 
επιπλέον έσοδα μέσω περι-
ορισμού της φοροδιαφυγής.

Προτεραιότητες 
και ευκαιρίες
Η πρωτογενής έρευνα που 
διενεργήθηκε σε περίπου 
200 στελέχη του κλάδου 
ΤΠΕ αναδεικνύει ως κύρι-
ες τεχνολογικές προτεραιό-
τητες για την επόμενη τριε-
τία την Τεχνητή Νοημοσύνη 
(30%), την Κυβερνοασφά-
λεια (18%) και το Cloud 
(13%). Παράλληλα, το Δι-
αδίκτυο των Πραγμάτων 
(6%) και τα Μεγάλα Δεδο-
μένα (10%) επισημαίνονται 
ως τομείς με σημαντικές δυ-
νατότητες.
Σύμφωνα με την εν λόγω 
έρευνα, ο κλάδος ΤΠΕ έχει 
τη δυνατότητα να στηρίξει 
τον ψηφιακό μετασχηματι-
σμό όλων των κλάδων, ενώ 
οι μεγαλύτερες ανάγκες εντο-
πίζονται στην υγεία (20%), 
στην ενέργεια (15%) και στις 
χρηματοοικονομικές υπηρε-

σίες (11%).
Παρά τη δυναμική του, ο κλά-
δος ΤΠΕ αντιμετωπίζει σημα-
ντικές προκλήσεις, όπως η 
έλλειψη ταλέντου, οι ανεπαρ-
κείς υποδομές και οι κανο-
νιστικοί περιορισμοί. Μόλις 
το 2% των στελεχών θεωρεί 
ότι οι υπάρχουσες ψηφιακές 
υποδομές επαρκούν, ενώ το 
63% αναγνωρίζει ότι χρει-
άζονται σημαντικές βελτιώ-
σεις.
Πάντως, η έρευνα δείχνει ότι 
τα στελέχη του κλάδου είναι 
στην πλειονότητά τους αισι-
όδοξα για την πορεία του, 
με ένα ποσοστό μεγαλύτερο 
του 53% να δηλώνει «επιφυ-
λακτικά αισιόδοξο», ενώ το 
27% βλέπει σημαντικές δυ-
νατότητες ανάπτυξης, κυρίως 
μέσω αναδυόμενων τεχνολο-
γιών και ψηφιακού μετασχη-
ματισμού στον δημόσιο και 
ιδιωτικό τομέα.

Μελέτη Deloitte: Στα 10,4 δισ. οι προοπτικές 
των Τεχνολογιών Πληροφορικής στην Ελλάδα

> Αναδεικνύει τις προοπτικές και τις στρατηγικές για τον κλάδο της Τεχνολογίας Πληροφοριών
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Χριστουγεννιάτικοι 
εορτασμοί από ΕΕΣΠ
Ο Εμπορικός και Εισαγωγικός Σύλλογος Πα-
τρών, σε συνδιοργάνωση με το Ωδείο Μότσαρτ 
προσκαλούν το κοινό στην εναρκτήρια εκδή-
λωση των φετινών Χριστουγεννιάτικων εορ-
τασμών, που θα πραγματοποιηθεί αύριο Σάβ-
βατο, 21 Δεκεμβρίου 2024, στις 19:00, στην 
αίθουσα του Εμπορικού Συλλόγου Πατρών πλ 
Γεωργίου Α25. Η εκδήλωση υπόσχεται να γε-
μίσει την ατμόσφαιρα με το πνεύμα των Χρι-
στουγέννων, συνδυάζοντας τη μαγεία της μου-
σικής με τη ζεστασιά της γιορτής. Το Ωδείο 
Μότσαρτ έχει ετοιμάσει ένα μοναδικό μουσικό 
πρόγραμμα, που περιλαμβάνει κλασικές χρι-
στουγεννιάτικες μελωδίες και εκπλήξεις που 
θα συγκινήσουν μικρούς και μεγάλους. Η εί-
σοδος είναι ελεύθερη.

Περιοδεία 
σε αστυνομικές υπηρεσίες 

Κλιμάκιο του Τομέα 
Προστασίας του Πολί-
τη αποτελούμενο από 
τον Κοινοβουλευτι-
κό Υπεύθυνο Βουλευ-
τή Βοιωτίας Γεώργιο 
Μουλκιώτη, τον Γραμ-
ματέα Μαρίνο Σκαν-
δάμη, τα μέλη Γιάν-
νη Ταπεινό, Θανάση 

Αθανασόπουλο καθώς και τον Γραμματέα και μέλη της Ν.Ε 
Αχαίας και της Ολομέλειάς της περιόδευσε σε αστυνομικές 
υπηρεσίες της Διεύθυνσης Αστυνομίας Αχαίας. Κοινή διαπί-
στωση ήταν ότι τα στελέχη της Ελληνικής Αστυνομίας σε όλους 
τους βαθμούς πασχίζουν με υπέρμετρο φιλότιμο να ανταπο-
κριθούν στο μέγιστο δυνατό επίπεδο, λαμβάνοντας υπόψη τις 
κενές οργανικές θέσεις που υπερβαίνουν τις 100 με φυσικό 
επακόλουθο ένα ποσοστό της τάξεως του 50% να απουσιάζει 
μονίμως από την υπάρχουσα δύναμη. 

Συμβουλευτικά

Eργατικό Κέντρο: Απέτρεψε έξωση οικογένειας
Mια οικογένεια επρόκειτο να 
οδηγηθεί στην έξωση μέσα στα 
Χριστούγεννα από το σπίτι της 
στην οδό Μεσολογγίου στην Πά-
τρα. Και κάτω από την καθορι-
στική παρέμβαση του Εργατοϋ-
παλληλικού Κέντρου Πάτρας και 
της Δημοτικής Αρχής απετράπη 
η προσπάθεια. «Καλούμε όποιον 
εργαζόμενο ή επαγγελματία βρε-

θεί μπροστά στον κίνδυνο να χά-
σει το σπίτι του, να μην υποκύ-
ψει στις πιέσεις, να μη χάσει τους 
κόπους μιας ζωής. Να απευθυν-
θεί στο σωματείο του και στο Ερ-
γατοϋπαλληλικό Κέντρο Πάτρας 
στα τηλέφωνα: 2610 226300, 
6980303333» αναφέρει σε ανα-
κοίνωσή του το Εργατοϋπαλληλι-
κό Κέντρο Πάτρας .

Πραγματοποιήθηκε η Χριστουγεννιάτικη Θεατρική Παράσταση του ΚΔΑΠΑμεΑ «ΑΜΠΕΤ ΧΑΣΜΑΝ» του Κοινωνικού Οργανι-
σμού του Δήμου Πατρέων (ΚΟΔΗΠ), στο κατάμεστο θέατρο Μπάρρυ. Τα παιδιά του Κέντρου μαζί με τους μαθητές της Δ’ 
τάξης του 1ου Δημοτικού Σχολείου Οβρυάς παρουσίασαν το έργο «Αγέλαστη Πολιτεία και οι Καλικάντζαροι» βασισμένη στο 
παραμύθι των Χάρη και Πάνου Κατσιμίχα. Στην παράσταση πήραν μέρος, εκτός από τα παιδιά του ΚΔΑΠΑμεΑ, το προσω-
πικό του Κέντρου και οι εκπαιδευτικοί του Δημοτικού σχολείου, φοιτητές, κοινωνικοί λειτουργοί και παιδαγωγοί που ασκού-
νται στο Κέντρο, σε μια σύμπραξη χαράς και δημιουργίας χωρίς φραγμούς και εμπόδια. 
Στην εκδήλωση ήταν παρόντες ο Πρόεδρος και η Αντιπρόεδρος του ΚΟΔΗΠ, Θόδωρος Τουλγαρίδης και Νάνσυ Αγγελακοπού-
λου, η Προϊσταμένη του Τμήματος Κατερίνα Νικολακοπούλου, η Πρόεδρος του Συλλόγου Γονέων του ΚΔΑΠΑμεΑ «ΑΜΠΕΤ ΧΑ-
ΣΜΑΝ» Κατερίνα Ψαρρά, ο Διευθυντής του 1ου Δημοτικού Σχολείου Οβρυάς Βασίλης Σπανός, οι Δασκάλες της Δ΄ τάξης Αγ-
γελική Καραθανάση και Χρύσα Ζησιμοπούλου και η ηθοποιός - θεατρολόγος του σχολείου, Δανάη Καλαχώρα.

Ο πληθωρισμός και 
η πραγματικότητα
Τον δεύτερο χαμηλότερο πληθωρισμό στα είδη διατροφής 
ανάμεσα στα 27 μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης κατέγραψε 
η Ελλάδα τον Νοέμβριο, σύμφωνα με τα αναλυτικά στοι-
χεία της Eurostat, που δημοσιεύτηκαν χθες. Οι τιμές στα 
τρόφιμα και τα μη αλκοολούχα ποτά στην Ελλάδα αυξήθη-
καν μόλις κατά 0,4% σε σύγκριση με τον περσινό Νοέμ-
βριο, ετήσιος ρυθμός που είναι ιδιαίτερα χαμηλός για μία 
ανεπτυγμένη οικονομία, τη στιγμή που για το σύνολο της 
ΕΕ ο αντίστοιχος δείκτης διαμορφώθηκε στο 2,5%.
Η Eurostat επιβεβαίωσε ότι ο γενικός δείκτης τιμών κατα-
ναλωτή στην Ελλάδα μετρήθηκε στο 3%, μισή μονάδα πά-
νω από τον ευρωπαϊκό μέσο όρο.
Σε μηνιαία βάση, ωστόσο, δηλαδή μεταξύ Οκτωβρίου και 
Νοεμβρίου, η χώρα μας είχε τη δεύτερη καλύτερη επίδοση 
ανάμεσα στους «27», με τις τιμές να υποχωρούν μάλιστα 
κατά 1,2%. Μόνο η Μάλτα (-3,2%) κατέγραψε μεγαλύτερη 
πτώση στον τιμάριθμο.
Τελικά η μείωση του πληθωρισμού είναι μία ξεκάθαρη έν-
δειξη ότι οι πιέσεις στους οικογενειακούς προϋπολογι-
σμούς λόγω του κόστους του σούπερ μάρκετ έχουν πλέ-
ον υποχωρήσει δραστικά; Η απάντηση είναι αρνητική, δι-
ότι αυτές οι μειώσεις δεν έχουν μεταφερθεί στα ράφια των 
σούπερ - μάρκετ. Αντίθετα, σε ορισμένα είδη διαπιστώνου-
με σημαντικές αυξήσεις στις τιμές που προκαλούν εύλογες 
απορίες. Τελικά, τι συμβαίνει στην πράξη; Ευνοούνται οι 
αριθμοί αλλά οι πολίτες δυσκολεύονται να τα βγάλουν πέ-
ρα και που οφείλεται αυτό;
Το ρεπορτάζ του «Σ.Ε.» από την αγορά της Πάτρας επιβε-
βαιώνει ότι δεν υπάρχει η ανάλογη κινητικότητα από τους 
καταναλωτές αυτές τις εορταστικές ημέρες. Οι περισσότε-
ροι κινούνται διερευνητικά, αποφασίζουν τι θα ψωνίσουν 
και θα το κάνουν λίγο πριν τα Χριστούγεννα. Και η πλει-
ονότητα θα περιοριστεί στην αγορά των απαραίτητων και 
μόνο ειδών για να βγάλει τις υποχρεώσεις και να στρώσει 
επαρκώς το γιορτινό τραπέζι. Αυτό δείχνει τις δυσκολίες 
που βιώνει σήμερα μια μέση ελληνική οικογένεια, παρά 
τις εξαγγελίες για αυξήσεις μισθών, περιορισμούς φορο-
λογίας κλπ. Το κόστος του ρεύματος, η βενζίνη που παρα-
μένει σε υψηλά επίπεδα αλλά και η πώληση μιας σειράς 
αγαθών σε απαγορευτικές τιμές επιβεβαιώνουν ότι χρει-
άζονται δραστικότερα μέτρα αντιμετώπισης. Και παρεμπι-
πτόντως φέτος το εορταστικό τραπέζι είναι αυξημένο κατά 
10% σε σχέση με το περσινό. Οπότε οι όποιες εξαγγελίες 
περί μείωσης του πληθωρισμού από την Eurostat δεν αγ-
γίζουν πραγματικά κανέναν, αφού δεν έχει τη δυνατότητα 
να καταναλώσεις όπως αυτός θα επιθυμούσε.
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Το τηλεφώνημα
του έφερε μπελάδες
Έντονες αντιδράσεις προκάλεσε την 
Τετάρτη η συμπεριφορά του βου-
λευτή Αχαΐας του ΣΥΡΙΖΑ, Ανδρέα 
Παναγιωτόπουλου, ο οποίος τοπο-
θετήθηκε μέσω του κινητού του σε 
κοινοβουλευτική επιτροπή ενώ ταυ-
τόχρονα οδηγούσε. Το 
περιστατικό σημειώ-
θηκε στο πλαίσιο συ-
νεδρίασης της επιτρο-
πής Κοινωνικών Υπο-
θέσεων του ελληνικού 
κοινοβουλίου. «Οδη-
γείτε κύριε Παναγιωτό-
πουλε αυτή τη στιγμή;», 
ρώτησε τον βουλευτή η 
προεδρεύουσα, με τον 
ίδιο να απαντά κατα-
φατικά. «Δεν γίνεται 
για λόγους ασφαλείας, σας παρα-
καλώ. Σταματήστε στην άκρη και θα 
σας δοθεί ο λόγος», ανταπάντησε η 
Νεφέλη – Μαρία Χατζηιωαννίδου.
Λίγο αργότερα, ο κ. Παναγιωτόπου-
λος επανασυνδέθηκε από κλειστό 
χώρο, ζήτησε συγγνώμη και σημείω-
σε ότι την ώρα που δέχθηκε την κλή-
ση της επιτροπής, ήταν έξω από το 
σπίτι του, για αυτό και σήκωσε το τη-
λέφωνο για να τοποθετηθεί. Σε νέες 
του δηλώσεις, ο κ. Παναγιωτόπου-
λος τόνισε: «Δεν υπάρχουν δικαιο-
λογίες. Εκανα λάθος, προκειμένου 
να είμαι συνεπής στις κοινοβουλευτι-
κές μου υποχρεώσεις. Ζητώ συγγνώ-
μη. Είμαι έτοιμος να δεχθώ όποια 
κύρωση αντιστοιχεί στον Κώδικα 
Οδικής Κυκλοφορίας».

Nα σωθεί 
το 409 ΣΝ 
Με πρωτοβουλία του 
πρώην Πρωθυπουρ-
γού και Βουλευτή Αχα-
ΐας του ΠΑΣΟΚ –Kινή-
ματος Αλλαγής, Γιώρ-
γου Α. Παπανδρέου, 
κατατέθηκε προς τους 
Υπουργούς Εθνικής 
Άμυνας και Υγείας 
ερώτηση για την αξιο-
ποίηση του πρώην 409 Στρατιωτι-
κού Νοσοκομείου Πάτρας.
Με την ερώτησή του, ο Γιώργος Α. 
Παπανδρέου, αφού επισημαίνει ότι 
επτά και πλέον έτη το κτίριο του πρώ-
ην 409 Στρατιωτικού Νοσοκομείου 
Πάτρας, εμβαδού 5.338,99 τ.μ βρί-

σκεται σε καθεστώς εγκατάλειψης, 
απαξίωσης και φθοράς, υποστηρί-
ζει ότι πρέπει επιτέλους να εισακου-
στούν η τοπική κοινωνία και οι φο-
ρείς της περιοχής, οι οποίοι ομόφω-
να ζητούν την άμεση αξιοποίηση του 
πρώην 409 Στρατιωτικού Νοσοκο-
μείου για την παροχή ολοκληρωμέ-

νων υπηρεσιών υγει-
ονομικής περίθαλψης 
και κοινωνικής φρο-
ντίδας.
Ο Γιώργος Α. Παπαν-
δρέου, επισημαίνει ότι 
η αναβάθμιση του κτι-
ρίου του 409 πρώην 
Στρατιω-
τικού Νο-
σοκομεί-
ου Πά-
τρας θα 
μπορού-

σε να επιτευχθεί άμε-
σα και κατά τρόπο βέ-
βαιο, μόνιμο και αποτε-
λεσματικό με απευθείας 
άντληση πόρων του Τα-
μείου Ανάκαμψης και 
Ανθεκτικότητας και όχι 
μέσω της εκμίσθωσής του σε ιδιώτες, 
όπου οι σχετικοί διαγωνισμοί έχουν 
επανειλημμένως κηρυχθεί μέχρι σή-
μερα άγονοι.

Καμία παράταση 
για τα τέλη 
Η Τρίτη 31 Δεκεμβρίου είναι η κατα-
ληκτική ημερομηνία πληρωμής των 
τελών κυκλοφορίας 2025 από τους 

ιδιοκτήτες οχημάτων, 
αλλιώς θα βρεθούν 
αντιμέτωποι με πρό-
στιμα. Οι κάτοχοι των 
οχημάτων θα αντιμε-
τωπίσουν ένα νέο κα-
θεστώς όσον αφορά 
στα πρόστιμα εκπρόθε-
σμης πληρωμής, αφού 
μπαίνει τέλος στις πα-
ρατάσεις, όπως έχει 
ξεκαθαρίσει η κυβέρ-
νηση. Καμία παράτα-
ση δεν θα δοθεί πέρα 

από τις 31 Δεκεμβρίου στην πληρω-
μή των τελών κυκλοφορίας, έχει το-
νίσει ο υπουργός Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών Κωστής Χα-
τζηδάκης, διευκρινίζοντας ότι με την 
αλλαγή του νόμου τα πρόστιμα θα εί-
ναι αναλογικά.

ΣΔΜΗ: Πρόεδρος 
ο Κώστας Σβούκας
Συγκροτήθηκε σε σώμα το νέο Δ.Σ. 
του Συλλόγου Διπλωματούχων Μη-
χανολόγων Ηλεκτρολόγων με ανα-
φορά στη Δυτική Ελλάδα. Nέος πρό-
εδρος εξελέγη ο Κώστας Σβούκας 
(ΔΚΜ-ΤΔΕ). Καθήκοντα γραμματέα 
ανέλαβε ο Λεωνίδας Πανίτσας, ενώ 
τη ΔΚΜ-ΤΔΕ στο νέο Δ.Σ. θα εκπρο-
σωπεί επιπλέον και ο Γιώργος Σω-
τηρόπουλος. Από τις υπόλοιπες πα-
ρατάξεις, το Δ.Σ. διαμορφώνεται με 
τον Τάσο Φάκο στη θέση του αντι-
προέδρου, τον Πέτρο Ροντογιάννη 

σε αυτή του ταμία, τον 
Γιάννη Παπανίκο και 
τη Νάντια Λάνταβου 
ως μέλη. 
Ο σύλλογος των Δι-
πλωματούχων Μη-
χανολόγων Ηλεκτρο-
λόγων εκπροσωπεί 
εκτός από τους Μη-
χανολόγους και Ηλε-
κτρολόγους, τους Μη-
χανικούς Η/Υ, τους 
Ναυπηγούς και τους 
Μηχανικούς Παραγω-

γής. Συνεπώς, άπτονται των αρμο-
διοτήτων του συλλόγου, θέματα που 
αφορούν άμεσα ένα αρκετά μεγάλο 
ποσοστό μηχανικών αλλά και συνο-
λικά την τοπική κοινωνία.
Η δυναμική του συγκεκριμένου συλ-
λόγου με την επιστημοσύνη των με-
λών του, μπορεί να προσφέρει πολ-
λά, τόσο στον τεχνικό κόσμο όσο 
και γενικά στον τόπο μας, διαθέτο-
ντας προτάσεις και λύσεις σε σημα-
ντικά ζητήματα.

Με τροπολογία που κατατέθηκε στην 
Βουλή παρατείνεται ο χρόνος υποβολή 
των Δηλώσεων Περιουσιακής Κατάστα-
σης («Πόθεν Έσχες») και Δηλώσεων Οι-
κονομικών Συμφερόντων (Δ.Ο.Σ.) έως 
την 28η Φεβρουάριου 2025. Στην αιτιο-
λογική έκθεση της αναφέρεται ότι η πα-
ράταση δόθηκε «επειδή λειτουργεί η νέα 
πλατφόρμα υποβολής Δ.Π.Κ. και Δ.Ο.Σ. 
για πρώτη φορά μέσω διαλειτουργικότη-
τας μεγάλου αριθμού φορέων, απαιτείται 
ο απαραίτητος χρόνος για την εξοικείωση 
των χρηστών με αυτή».

Οι αναπτυξιακές πρωτοβουλίες από την αυτοδιοίκηση δε λείπουν 
τελικά από την περιοχή μας. Μόνο που «σκάνε» παντού, εκτός 
από την Πάτρα. Η τελευταία κίνηση που αποφασίστηκε και δρο-
μολογήθηκε πρόσφατα είναι μία συνεργασία μεταξύ όμορων δή-
μων. Μόνο που ο Δήμος Αιγιάλειας –που είναι ο ένας εκ των συμ-
βεβλημένων- δεν «κοίταξε» προς την Πάτρα μας, αλλά από την 
άλλη. Και έτσι, μαζί με το Ξυλόκαστρο προχώρησαν στην ίδρυση 
του Αναπτυξιακού Οργανισμού «Κορινθιακός Α.Ε. – Α.Ο.Τ.Α.». 
Ήταν μία από τις τελευταίες προσφορές του αείμνηστου δημάρ-
χου Δημήτρη Καλογερόπουλου στον τόπο του, το Αίγιο.
Πρόκειται για ένα νέο δυναμικό αναπτυξιακό εργαλείο, μια δια-
δημοτική εταιρεία που έχει ως σκοπό της να συνδράμει τις τε-
χνικές υπηρεσίες των δύο δήμων (αλλά και άλλων οργανισμών 
τοπικής αυτοδιοίκησης) στην εκπόνηση μελετών και στην εκτέ-
λεση, εποπτεία και επίβλεψη δημοτικών έργων. Στην υπογραφή 
του σχετικού Καταστατικού ίδρυσης του Αναπτυξιακού Οργανι-
σμού προχώρησαν οι δήμαρχοι των Δήμων Αιγιαλείας και Ξυ-
λοκάστρου-Ευρωστίνης, Δημήτρης Καλογερόπουλος και Βλά-
σης Τσιώτος αντίστοιχα.
Και μένουμε εμείς να αναρωτιόμαστε: Στην επιλογή των Αιγι-
ωτών δεν έπαιξε ρόλο το μέγεθος της πόλης που θα συνεργα-
στεί; Η μητρόπολη Πάτρα, με την ιστορία, τους ανθρώπους και 
τα κοινά χαρακτηριστικά δεν θα μπορούσε να έχει επιλεγεί αντί 
του Ξυλοκάστρου; Ούτε η συνύπαρξη στον ίδιο νομό –ακόμα 
και στην ίδια διοικητική Περιφέρεια δεν μέτρησε ως κριτήριο 
επιλογής; Δεν θα ήταν χρήσιμη, αλήθεια, μία αναπτυξιακή επι-
χείρηση υπό τον τίτλο «Πατραϊκός Α.Ε.» ή όπως κι αν αποφασι-
ζόταν να ονομαστεί; Γιατί η Πάτρα είναι πάλι «στην απ’ έξω»; Τι 
έχουμε τα έρμα και ψοφάμε;
Και μετά τα ερωτήματα, ξυπνήσαμε. Στην Πάτρα του Πελετίδη. 
Είναι ο δήμαρχος που απορρίπτει καθετί το αναπτυξιακό. Άλ-
λωστε ο Δήμος Πατρέων διέθετε αναπτυξιακή εταιρία, σοβαρή, 
ανθούσα, που διεκδικούσε προγράμματα, που διέθετε πόρους, 
που είχε προοπτικές. Ήταν η ΑΔΕΠ (Αναπτυξιακή Δημοτική 
Επιχείρηση Πάτρας) την οποία η δημοτική αρχή κατήργησε με 
το που ανέλαβε την τοπική διοίκηση, σε μία κίνηση υψηλού 
συμβολισμού. Έκτοτε, εδώ και μια δεκαετία, μπαίνει εμπόδιο 
σε οτιδήποτε αναπτυξιακό, ακόμα κι αν το επιχειρούν άλλοι. Κι 
έτσι τρίβουν τα χέρια τους, από τη μία οι κομματικοί που μας δι-
οικούν και από την άλλη οι διπλανοί δήμοι που αξιοποιούν –
ακόμα και εις βάρος μας- τις ευκαιρίες. Γύρω-γύρω ανάπτυξη, 
λοιπόν, και στη μέση η Πάτρα.
Ιδού, μεταξύ άλλων τι δυνατότητες θα δώσει σε Αίγιο και Ξυ-
λόκαστρο η δημιουργία του νέου Αναπτυξιακού Οργανισμού: 
Να στοχεύσουν και να εκμεταλλευτούν με ταχύτητα και αποτε-
λεσματικότητα αναγκαίες χρηματοδοτήσεις εθνικών, ευρωπαϊ-
κών ή διεθνών χρηματοδοτούμενων προγραμμάτων, σε τομείς 
όπως η αγροτική οικονομία, η τουριστική αναβάθμιση, η επι-
χειρηματική στήριξη, η ενεργειακή αυτονομία, η βιώσιμη ανά-
πτυξη και η αναβάθμιση της ποιότητας ζωής των πολιτών. Αυτά 
για Αιγιώτες και Ξυλοκαστρίτες. Οι Πατρινοί, δυστυχώς, στην 
απομόνωση.

«Γύρω-γύρω ανάπτυξη 
και στη μέση… Πάτρα»

Eπωνύμως

O κ. Γιώργος 
Παπανδρέου

‘‘

‘‘

‘‘

‘‘

Και μένουμε εμείς να αναρωτιόμαστε: 

Στην επιλογή των Αιγιωτών δεν έπαι-

ξε ρόλο το μέγεθος της πόλης που θα 

συνεργαστεί; Η μητρόπολη Πάτρα, 

με την ιστορία, τους ανθρώπους και 

τα κοινά χαρακτηριστικά δεν θα μπο-

ρούσε να έχει επιλεγεί αντί του Ξυλοκάστρου;

του Πέτρου Ψωμά

O κ. Ανδρέας 
Παναγιωτόπουλος

O κ. Κώστας 
Σβούκας

Ο Πέτρος Ψωμάς είναι Δημοτικός Σύμβουλος Δήμου Πατρέων, 
Επικεφαλής δημοτικής παράταξης «σπιράλ»

Τιμήθηκε ο Πέτρος Γρουμπός
Στο 20ο Εθνικό & Διεθνές Συνέδριο της Ελληνικής Εταιρείας 
Συστημικών Μελετών (ΕΕΣΜ) τιμήθηκε ο ομότιμος Καθηγητής 
του Πανεπιστημίου Πατρών, Πέτρος Γρουμπός, για την επιστη-
μονική του συνεισφορά στις Οικονομικές και Επιχειρηματικές 
Επιστήμες και του απονεμήθηκε αναμνηστική πλακέτα. Το συ-
νέδριο διοργανώθηκε από τη ΕΕΣΜ, το Πανεπιστήμιο Πειραι-
ώς και το Εργαστήριο Νέων Τεχνολογιών και Εξ Αποστάσεως 
Εκπαίδευσης του Πανεπιστημίου Ιωαννίνων. Το Συνέδριο διήρ-
κησε τέσσερες ημέρες (11-14 Δεκεμβρίου) και ήταν υβριδικό. 
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Χρηματοδότηση για Κιβωτό
 To Σωματείο Εργαζομένων στα Ιδρύματα Υγείας Ιδιωτικού Δι-
καίου & ΝΠΙΔ Ν.Αχαϊας με ανακοίνωσή του αναφέρει για το 
ζήτημα που έχει ξεσπάσει με την χρηματοδότηση της «Κιβωτού 
της Αγάπης»:
«Για άλλη μια φορά, διαβάσαμε με έκπληξη πως «σωσίβιο προς 
το ίδρυμα «Κιβωτός της Αγάπης» θα ρίξει για μια ακόμα φορά 
το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής & Οικογένειας, λύνοντας το 
οικονομικό πρόβλημα της περιόδου που διανύουμε... με παρέμ-
βαση του Περιφερειάρχη Νεκτάριου Φαρμάκη»!!!
Θυμίζουμε λοιπόν, για μία ακόμα φορά, πως οι εργαζόμενοι της 
«Κιβωτού», μαζί με το δικό μας Κλαδικό Σωματείο, το Εργατικό 
Κέντρο Πάτρας και την Δημοτική Αρχή, έχουν βρεθεί αλλεπάλ-
ληλα στο Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής & Οικογένειας καθώς 
και στην Περιφέρεια Δ. Ελλάδας για να πιέσουν την Κυβέρνη-
ση ώστε να αναλάβει τις ευθύνες της και να δεσμευτεί για πλή-
ρη, κρατική χρηματοδότηση σε όλα τα Προνοιακά Ιδρύματα της 
περιοχής μας, καλύπτοντας το 100% των αναγκών τους. Δυστυ-
χώς όμως, ο Περιφερειάρχης Νεκτάριος Φαρμάκης, δεν δέχθη-
κε καν να μεσολαβήσει για να κλειστεί ένα ραντεβού κατ’ιδίαν 
με την Υπουργό, ακόμα και όταν αυτή ήρθε στην Πάτρα!
Πέρα λοιπόν από το υποκριτικό της υπόθεσης, δεν είναι δυνα-
τόν επίσης να λέγετε ότι «μέχρι σήμερα η Κιβωτός της Αγάπης δι-
ασώζεται επειδή η τοπική κοινωνία την έχει «υιοθετήσει» και σε 
τακτική βάση την ενισχύει με υλική και χρηματική βοήθεια» για-
τί αυτό που σαφώς εννοεί είναι ότι το εν λόγω Προνοιακό Ίδρυ-
μα, καθώς και όλα τα υπόλοιπα τα οποία είναι υπό την ευθύνη 
της Περιφέρειας, θα πρέπει να αναζητήσουν χρηματοδότηση από 
δωρεές, κληρονομιές, φιλανθρωπίες και χορηγούς αν θέλουν να 
καλύπτουν τις ανάγκες τους! Την ίδια ώρα μάλιστα που έχουν έρ-
θει 2 φορές να κόψουν το ρεύμα!!! Δηλαδή συναινώντας με την 
ελλιπή χρηματοδότηση σε όλα τα Ιδρύματα Πρόνοιας, παιδιών 
ΑμΕΑ αλλά και ηλικιωμένων, τα οποία όμως η ίδια η Πολιτεία θα 
έπρεπε να έχει την αποκλειστική ευθύνη να τα λειτουργεί!
Ευθύνες όμως έχουν και οι παρατάξεις στο Περιφερειακό Συμ-
βούλιο που πρόσκεινται στο ΠΑΣΟΚ και στο ΣΥΡΙΖΑ γιατί, από 
την μία οι τοποθετήσεις τους ταυτίζονται με την θέση της Πε-
ριφερειακής Αρχής και από την άλλη γιατί οι κυβερνήσεις που 
στήριζαν εδώ και χρόνια βάλανε το λιθαράκι τους στην υποβάθ-
μιση των Προνοιακών Ιδρυμάτων».

Εγκαίνια για το νέο 
κατάστημα Ανδρικόπουλος
Πλήθος κόσμου βρέθηκε στα εγκαίνια του νέου καταστήματος 
supermarket «Ανδρικόπουλος» στην περιοχή Ψάχου, Αγίου Ιω-
άννη Πράτσικα 106-112, την περασμένη Δευτέρα 16 Δεκεμ-
βριου. Το νέο αυτό κατάστημα, το 14ο στη σειρά, αποτελεί ένα 
ακόμα σημαντικό ορόσημο για την τοπική, οικογενειακή αλυσί-
δα, ενσωματώνοντας αισθητική και προδιαγραφές που ανταπο-
κρίνονται πλήρως στις ανάγκες και τις προσδοκίες των σύγχρο-
νων καταναλωτών.

Η φιλοσοφία του νέου καταστήματος βασίζεται στους αξιακούς 
πυλώνες της εταιρείας με σχεδιασμό που σέβεται το περιβάλ-
λον και προωθεί τους στόχους Βιώσιμης Ανάπτυξης. Οι επισκέ-
ψιμοι χώροι σχεδιάστηκαν ώστε να παρέχουν λειτουργικότητα 
και ευκολία, προσφέροντας μια φιλόξενη, ευχάριστη εμπειρία 
στους πελάτες. Το κατάστημα διαθέτει ξεχωριστά τμήματα, όπως 
που καλύπτουν κάθε ανάγκη: μαναβικής, κρεοπωλείου, τυροκο-
μικών, αλλαντικών, έτοιμου φαγητού καθώς και προϊόντα δια-
τροφής, απορρυπαντικά και καλλυντικά. Επιπλέον, για την κα-
λύτερη εξυπηρέτηση των πελατών, στον περιβάλλοντα χώρο του 
καταστήματος υπάρχουν 25 θέσεις στάθμευσης.

Θέματα

Σύσκεψη για ελέγχους κατά 
την εορταστική περίοδο
Στο πλαίσιο διασφάλισης 
της Δημόσιας Υγείας και της 
προστασίας των καταναλω-
τών, πραγματοποιήθηκε 
σύσκεψη, με πρωτοβουλία 
της Αντιπεριφερειάρχη Δη-
μόσιας Υγείας, Άννας Μα-
στοράκου, με στόχο το συ-
ντονισμό και την κατάρτιση 
σχεδίου για τον έλεγχο των 
τροφίμων κατά τη διάρκεια 
της εορταστικής περιόδου.
Στη σύσκεψη συμμετείχαν 
εκπρόσωποι της συναρμό-
διας για τους ελέγχους, Δι-
εύθυνσης Δημόσιας Υγείας 
και Κοινωνικής Μέριμνας 
της Περιφερειακής Ενότη-
τας Αχαΐας και συγκεκριμέ-
να, η Προϊστάμενη της Δι-
εύθυνσης, Σοφία Συμεωνί-
δου και ο Προϊστάμενος του 
Τμήματος Περιβαλλοντικής 
Υγιεινής και Υγειονομικού 
Ελέγχου, Αργύρης Αγγελό-
πουλος. Εκ μέρους της Πε-

ριφερειακής Διεύθυνσης 
Δυτικής Ελλάδας του Ενι-
αίου Φορέα Ελέγχου Τρο-
φίμων (Ε.Φ.Ε.Τ.), συμμε-
τείχε ο Προϊστάμενος της 
Διεύθυνσης, ΔημήτριοςΤσι-
μπούκης.
Κατά τη διάρκεια της σύσκε-
ψης, δόθηκε έμφαση: 
Στη διασφάλιση της Δημό-
σιας Υγείας, μέσω της αυ-
στηρής τήρησης των κανό-
νων υγιεινής και ασφάλειας 
στα τρόφιμα.

Στην αποτροπή φαινομένων 
παραπλάνησης των κατανα-
λωτών, με ελέγχους που θα 
διασφαλίζουν την ποιότητα 
και την ακρίβεια των παρε-
χόμενων προϊόντων.
Στην ομαλή λειτουργία της 
αγοράς, ώστε να διασφαλι-
στεί η απρόσκοπτη τροφο-
δοσία κατά την εορταστική 
περίοδο.
Επιπλέον, καθορίστηκε ένα 
ενιαίο πλάνο δράσης, το 
οποίο περιλαμβάνει τον συ-

ντονισμό και τη συνεργασία 
μεταξύ των εμπλεκόμενων 
υπηρεσιών, τους στοχευμέ-
νους ελέγχους και την ενη-
μέρωση των επαγγελματιών 
και των καταναλωτών.
Η κ. Μαστοράκου υπογράμ-
μισε ότι οι έλεγχοι θα διεξα-
χθούν με αυστηρότητα και 
συνέπεια, με απώτερο στό-
χο τη διασφάλιση της δη-
μόσιας υγείας και της ποι-
ότητας των προϊόντων που 
φτάνουν στο τραπέζι των 
πολιτών, καθώς και την ενί-
σχυση της εμπιστοσύνης 
τους στην τοπική αγορά.
Η Περιφέρεια Δυτικής Ελ-
λάδας, καλεί όλους τους κα-
ταναλωτές να είναι προσε-
κτικοί στις αγορές τους, να 
προτιμούν προϊόντα με σω-
στή σήμανση και να ενη-
μερώνουν τις αρμόδιες αρ-
χές για οποιοδήποτε ζήτημα 
εντοπίσουν.

> Mε πρωτοβουλία της Αντιπεριφερειάρχη Δημόσιας Υγείας, Άννας Μαστοράκου

Το σπιράλ στη Χριστουγεννιάτικη 
Γιορτή Δημοτικής Κοινότητας Ρίου

Δυναμικό «παρών» έδωσε η δημοτική 
παράταξη σπιράλ στη Χριστουγεννιά-
τικη Γιορτή της Δημοτικής Κοινότητας 
Ρίου. Η εκδήλωση φιλοξενήθηκε στο 
Πνευματικό Κέντρο του Ιερού Ναού 
Αγίου Γεωργίου Ρίου, κατόπιν ευγε-
νικής παραχώρησης. Η πρωτοβουλία 
για την διοργάνωση ανήκε στην Ελέ-
νη Γκέκα, μέλους του τοπικού συμ-
βουλίου του Ρίου, που έθεσε ως στό-
χο την προσέλκυση δημοτών, κυρίως 
τρίτης ηλικίας σε ένα εορταστικό από-
γευμα με τραγούδι, κεράσματα, χρό-
νο για συζήτηση και δημιουργίες. Σε 
συνέχεια της πρόσφατης πρότασης 
της Ελένης Γκέκα για τη δημιουργία 
και λειτουργία ενός Κέντρου Απασχό-
λησης και Φιλοξενίας Ηλικιωμένων 
στην ευρύτερη περιοχή του Ρίου, η εκ-
δήλωση σηματοδότησε την επιτακτική 
ανάγκη εύρεσης ενός τέτοιου χώρου 
για τους συμπολίτες μας 65+ ετών.
Η εκδήλωση ξεκίνησε μουσικά με την 
παιδική χορωδία του Δημοτικού Σχο-
λείου Κάτω Καστριτσίου, ενώ στη συ-
νέχεια οι συμμετέχοντες τραγούδησαν 
παραδοσιακά Χριστουγεννιάτικα τρα-
γούδια με τη συνοδεία ζωντανής μου-
σικής. Οι δημότες που προσήλθαν 
απήλαυσαν την εκδήλωση, δήλωσαν 
ικανοποιημένοι για την πρωτοβουλία 
και εξέφρασαν την επιθυμία για τη 

συνέχιση παρόμοιων δράσεων σε τα-
κτά χρονικά διαστήματα.
Στην εκδήλωση παραβρέθηκαν, μετα-
ξύ άλλων, ο επικεφαλής του σπιράλ 
Πέτρος Ψωμάς, οι δημοτικοί σύμβου-
λοι Σοφία Στεφανοπούλου και Θάνος 
Δούρος, μέλη της Πολιτικής Γραμμα-
τείας και του Πολιτικού Συμβουλίου 
του σπιράλ, στελέχη από την περιο-
χή του Ρίου και πολλά μέλη της παρά-
ταξης. Ο Πέτρος Ψωμάς δήλωσε πως 
τέτοιες δράσεις κοινωνικοποίησης 
και χαράς είναι απαραίτητες στις μέ-
ρες μας στις τοπικές κοινωνίες, εξήγη-
σε πως το σπιράλ στηρίζει συνειδητά 
πρωτοβουλίες σαν κι αυτή και συνε-
χάρη την υπεύθυνη της όλης οργάνω-
σης Ελένη Γκέκα για την ωραία σκέψη 
και την άψογη υλοποίηση. 

Από την πλευρά της η Ελένη Γκέκα ευ-
χαριστεί θερμά τους υποστηρικτές της 
εκδήλωσης: Το Εκκλησιαστικό Συμ-
βούλιο, την μαέστρο της χορωδίας 
Κατερίνα Φιλιππάτου και τους γονείς 
των παιδιών που συμμετείχαν, την 
Αγγελική Παπαρηγοπούλου για τις 
χριστουγεννιάτικες κατασκευές που 
υλοποίησαν επιτόπου πολλές κυρίες 
υπό την καθοδήγηση της και τους αξι-
αγάπητους μουσικούς Νίκο και Κατε-
ρίνα. Ευχαριστεί επίσης θερμά τα πα-
ρακάτω καταστήματα για τις ευγενικές 
παροχές τους σε είδη: THE MART, 
Ζαχαροπλαστείο Εντελβάις, Super 
Market Ανδρικόπουλος, Ζαχαροπλα-
στείο Μπαλάσκας, Φούρνος Χαρίση, 
Ηλίας και Τζένη Ράπτη και Αρτοσκευ-
άσματα Κολιός.

> Συμμετοχή σε προετοιμασία και διοργάνωση και πολυπρόσωπη παρουσία
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Το διεκδικητικό πλαίσιο του ΚΟΔΗΠ
Κατά τη συζήτηση του προϋπολογισμού 
του Κοινωνικού Οργανισμού του Δήμου 
Πατρέων (ΚΟΔΗΠ), στο Διοικητικό του 
Συμβούλιο, έγινε αναφορά στο δυσμε-
νές οικονομικό πλαίσιο μέσα στο οποίο 
δρα ο Δήμος Πατρέων και κατά συνέπεια 
ο ΚΟΔΗΠ, διατυπώθηκε συγκεκριμένο 
διεκδικητικό πλαίσιο και αποσαφηνίστη-
καν οι στόχοι για το 2025.
Σε ανακοίνωση της Δημοτικής Αρχής 
αναφέρεται ότι: «Το συγκεκριμένο διεκδι-
κητικό πλαίσιο δεν το ψήφισαν οι παρα-
τάξεις της αντιπολίτευσης στο ΔΣ, αποδει-
κνύοντας ακόμη μια φορά ότι βρίσκονται 
στο πλευρό της αντιλαϊκής πολιτικής, που 
έχει σε πρώτη προτεραιότητα τους επιχει-
ρηματικούς ομίλους, τους μεγαλοεπενδυ-
τές, τους τραπεζίτες, τις νατοϊκές πολεμι-
κές δαπάνες, σε βάρος των αναγκών των 
δημοτών μας και του ελληνικού λαού.
Βέβαια, την ίδια στιγμή που δεν λέ-
νε κουβέντα για την πολιτική που παρά-
γει φτώχεια, ανεργία, ουρές για συσσί-
τια, βγαίνουν και καταγγέλλουν τη Δημο-
τική Αρχή, επειδή ως συνέπεια αυτής της 

πολιτικής της υποχρηματοδότησης, δεν 
μπορεί να χρηματοδοτήσει τον ΚΟΔΗΠ 
στο ύψος των αναγκών!
Ο πατραϊκός λαός πρέπει να βγάλει συ-
μπεράσματα. Είναι αναγκαίο πλέον, για 
να έχει όλα όσα δικαιούται, να αγωνι-
στούμε για την ανατροπή της αντιλαϊκής 
πολιτικής, ώστε να έχουν όλοι εργασία, 
δωρεάν εκπαίδευση και υγεία, πολιτιστι-
κές και αθλητικές δραστηριότητες, στέγη 
και πολύπλευρα αξιοπρεπή διαβίωση, με 
κρατική στήριξη.
Τα αιτήματα - διεκδικήσεις μας:
• Γενναία αύξηση των δαπανών από τον 
Κρατικό Προϋπολογισμό για τη λειτουρ-
γία των Δήμων και των υπηρεσιών τους, 
των κοινωνικών υπηρεσιών, να δώσουν 
όσα οφείλουν στους Δήμους. Κατάργηση 
του τέλους ταφής απορριμμάτων.
• Επιχορήγηση του Δήμου και του ΚΟ-
ΔΗΠ για την προμήθεια τροφίμων, τη 
λειτουργία των παιδικών κατασκηνώσε-
ων, για όλες τις δράσεις μας.
• Εξασφάλιση από τον Κρατικό Προϋπο-
λογισμό όλων των αναγκαίων λειτουργι-

κών δαπανών και της μισθοδοσίας των 
εργαζομένων, σε μόνιμη βάση, ώστε να 
λειτουργούμε χωρίς προγράμματα.
• Προσλήψεις όλου του αναγκαίου προ-
σωπικού στους Δήμους και στις Δημόσι-
ες Υπηρεσίες σε μόνιμες θέσεις εργασίας, 
με πλήρη εργασιακά και ασφαλιστικά δι-
καιώματα.
• Μονιμοποίηση όλων των συμβασιού-
χων και των εργαζομένων στα προγράμ-
ματα ΕΣΠΑ.
• Αποκλειστικά δημόσια και δωρεάν ανα-
βαθμισμένη και σύγχρονη προσχολι-
κή αγωγή και φροντίδα, ΚΔΑΠ και ΚΔΑ-
ΠΜΕΑ, για την κάλυψη των αναγκών 
όλων των παιδιών, ώστε να μην αποκλείε-
ται κανένα. Χωρίς voucher, χωρίς τροφεία, 
χωρίς να πληρώνουν επιπλέον οι γονείς.
• Αλληλεγγύη στον λαό της Παλαιστίνης. 
Καμία εμπλοκή - καμία συμμετοχή της χώ-
ρας μας στους πολέμους των ΗΠΑ-ΝΑΤΟ-
ΕΕ, στη σφαγή του Παλαιστινιακού λαού 
από το κράτος – δολοφόνο του Ισραήλ. Να 
σταματήσει η γενοκτονία του. Αναγνώριση 
του Παλαιστινιακού κράτους».

> Δεν θα καλυφθούν οι ανάγκες του λόγω υποχρηματοδότησης

Μετεωρολογικός σταθμός 
ακριβείας στην Αιγιαλεία

Μετεωρολογικός σταθμός 
υψηλών προδιαγραφών 
εγκαταστάθηκε στην περιοχή 
της Αιγιάλειας στις 29 Νοεμ-
βρίου 2024 έπειτα από πρω-
τοβουλία της Περιφέρειας 
Δυτικής Ελλάδος και ειδικό-
τερα του Αντιπεριφερειάρχη 
Π.Ε. Αχαΐας, Φωκίωνα Ζα-
ΐμη, ικανοποιώντας αίτημα 
του συνεταιρισμού οινοπα-
ραγωγών Αιγιαλείας και του 
Δικτύου Ποιότητας “Οινοξέ-
νεια”, στο πλαίσιο του έργου 
Germ of Life / Ψηφιακή Δια-
χείριση Κινδύνου Ξηρασίας, 
που στοχεύει σε στρατηγικές 
μετριασμού της ξηρασίας και 
προσαρμογής για την αποκα-
τάσταση της ισορροπίας του 
οικοσυστήματος σε Μεσογει-
ακές Ευρωπαϊκές Χώρες. 
Ο συγκεκριμένος σταθμός με 
πολυαισθητήρες μετεωρολο-
γικών παραμέτρων θα απο-
τελέσει τη βάση του δικτύου 
σταθμών με κορυφαίες δυ-
νατότητες που θα εγκαταστα-
θούν σε όλη την επικράτεια 
της Αιγιαλείας.
Το έργο χρηματοδοτείται από 
το Πρόγραμμα Διακρατικής 
Συνεργασίας “Interreg Euro-
MED” και έχει ως συγκεκρι-
μένο.
Με γνώμονα τη δυναμική του 
πρωτογενούς τομέα, αλλά και 

του οίνου, ο Αντιπεριφερει-
άρχης Π.Ε. Αχαΐας, Φωκίων 
Ζαΐμης, είχε δεσμευθεί προ 
μηνών να εργασθεί, ώστε να 
δημιουργηθεί ένα δίκτυο με-
τεωρολογικών σταθμών στον 
ορεινό όγκο της περιοχής για 
την καλύτερη πρόγνωση κα-
θώς για την ενίσχυση της βι-
ώσιμης καλλιέργειας. 
«Ο μετεωρολογικός σταθμός, 
με την τελευταία τεχνολογία, 
θα ενισχύσει την ασφάλεια 
των πολιτών και θα βοηθήσει 
στην αποτελεσματική διαχεί-
ριση φυσικών καταστροφών. 
Η συγκεκριμένη πρωτοβουλία 
θα βοηθήσει σημαντικά στην 
προστασία του περιβάλλοντος 
και στην προσαρμογή κλιμα-
τικών αλλαγών. Παράλληλα, 
ο μετεωρολογικός σταθμός θα 
παρέχει πολύτιμες πληροφο-
ρίες για την επιστημονική κοι-
νότητα και θα αποτελέσει ερ-
γαλείο για τη δρομολόγηση 
αποτελεσματικών λύσεων σε 

δύσκολες καταστάσεις», δή-
λωσε ο κ. Ζαΐμης.
Η πιλοτική δράση στην Ελλά-
δα υλοποιείται από την Περι-
φέρεια Δυτικής Ελλάδας και 
την Διεύθυνση Πολιτικής 
Προστασίας – Τμήμα Πολιτι-
κής Προστασίας Π.Ε. Αχαΐας, 
εταίρο του έργου, και το Ερ-
γαστήριο Φυσικής της Ατμό-
σφαιρας του Τμήματος Φυσι-
κής του Πανεπιστημίου Πα-
τρών, επικεφαλής εταίρο του 
έργου με Επιστημονικά Υπεύ-
θυνο τον Καθηγητή Φυσικής 
της Ατμόσφαιρας, Αθανάσιο 
Α. Αργυρίου. Η Περιφέρεια 
Δυτικής Ελλάδας συμμετέχει 
σε δραστηριότητες δοκιμής 
και αξιολόγησης λύσεων, με 
κύριο παραδοτέο την ανάλυ-
ση της τρωτότητας κάθε πε-
ριοχής μέσω μετρήσεων και 
υπολογισμών. Παράλληλα, 
αναπτύσσει στρατηγικές και 
σχέδια δράσης για κάθε περι-
οχή μελέτης, ενώ προωθεί τη 

διάδοση των αποτελεσμάτων 
του έργου.
Ο μετεωρολογικός σταθμός 
στην Αιγιάλεια καταγράφει 
και αποθηκεύει δεδομένα με 
χρονικό βήμα 10 λεπτών, 
καταγράφοντας παραμέτρους 
όπως η βροχόπτωση, η ταχύ-
τητα και η διεύθυνση ανέμου, 
η θερμοκρασία και η σχετι-
κή υγρασία του αέρα, η περιε-
κτικότητα του εδάφους σε νε-
ρό, η φωτοσυνθετική ακτινο-
βολία, ο κανονικοποιημένος 
δείκτης βλάστησης (NDVI), 
η θερμοκρασία του εδάφους 
σε διάφορα βάθη, καθώς και 
η εισερχόμενη και εξερχόμε-
νη ανάκλαση σε διαφορετι-
κές ζώνες. Τα δεδομένα παρέ-
χονται στους καλλιεργητές της 
περιοχής, ώστε να παρακο-
λουθούν τις μετεωρολογικές 
συνθήκες και να προστατεύ-
ουν τις καλλιέργειες τους.
Τον συντονισμό για τον 
προγραμματισμό και την 
εγκατάσταση του μετεωρο-
λογικού σταθμού για την 
Περιφέρεια Δυτικής Ελ-
λάδας είχε η Κωνσταντί-
να Λάνταβου, ως υπεύ-
θυνη του έργου (Project 
Manager) με την υποστή-
ριξη του συνεργάτη του 
Αντιπεριφερειάρχη, Γιάν-
νη Κανακάρη.

> Αίτημα του συνεταιρισμού οινοπαραγωγών Αιγιαλείας και Δικτύου «Οινοξένεια» Παρουσίαση βιβλίου 
εκδόσεων Κερπινή

Στην κατάμεστη αίθουσα του Πνευματικού Κέντρου «Νέοι 
Ορίζοντες» στο Αίγιο, πραγματοποιήθηκε η παρουσίαση του 
νέου βιβλίου, των Εκδόσεων Κερπινή, του τέως Μητροπολί-
τη Καλαβρύτων και Αιγιαλείας, κ.κ. Αμβροσίου «Τεκτονισμός 
και φιλική εταιρεία». 
 

Η απόδοση στην δημοτική και η φιλολογική επιμέλεια πραγ-
ματοποιήθηκε από τη φιλόλογο Στέλλα Αναγνώστου - Δάλλα, 
η ιστορική ανάλυση από τη φιλόλογο – ιστορικό Βάνα Μπε-
ντεβή ενώ το συντονισμό της εκδήλωσης πραγματοποίησε η 
δημοσιογράφος, Ιωάννα Δημουλά. 
«Η Φιλική Εταιρεία ήταν γνήσιο γέννημα των παλμών της Ελ-
ληνικής ψυχής», αναφέρει σε μια από τις σελίδες του βιβλίου ο 
Σεβασμιώτατος κ.κ. Αμβρόσιος μεταφέροντας ξεκάθαρα το μή-
νυμα για το γνήσιο ρόλο της Φιλικής Εταιρείας και τη συμβο-
λή της στην ελευθερία του Έθνους. Για την τεράστια συνεισφο-
ρά του κ.κ. Αμβροσίου υπέρ του εθνικού συμφέροντος και για 
την υπεράσπιση της ιστορικής αλήθειας μίλησε ο Σεβασμιώτα-
τος Μητροπολίτης Καλαβρύτων και Αιγιαλείας, κ.κ. Ιερώνυμος.
Από την πλευρά του, ο εκδότης & Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. 
Αχαΐας, Φωκίων Ζαΐμης αφού ευχαρίστησε τον ποιμενάρχη 
με το τεράστιο ποιμαντικό, φιλανθρωπικό και συγγραφικό 
έργο, για την εμπιστοσύνη του και την παραχώρηση του δι-
καιώματος έκδοσης του βιβλίου του ‘’Τεκτονισμός και Φιλική 
Εταιρεία’’ εστίασε στην ιστορική δράση της Φιλικής Εταιρεί-
ας λέγοντας ότι αποτέλεσε έναν από τους πιο σημαντικούς πυ-
λώνες της ελληνικής ανεξαρτησίας και ελευθερίας. «Η Φιλική 
Εταιρεία συνεχίζει να εμπνέει τους Έλληνες μέχρι και σήμε-
ρα. Μέσα από την ανιδιοτέλεια, τον ηρωισμό και την αφοσί-
ωση των μελών της στην πατρίδα, είναι άρρηκτα συνδεδεμένη 
με την ελευθερία και την ιστορία του ελληνικού έθνους. Οτι-
δήποτε άλλο είναι μύθος, είναι εκ των υστέρων προσπάθεια 
υποκλοπής ιστορικών γεγονότων και καπήλευσης της επιτυχί-
ας της, προσθέτω», τόνισε ο κ. Ζαΐμης.
Στην παρουσίαση του βιβλίου παρόντες ήταν ο επικεφαλής 
της μείζονος αντιπολίτευσης του Δήμου Αιγιαλείας, Χρήστος 
Γούτος, η δημοτική σύμβουλος, Βασιλική Ψυχράμη, η αντι-
δήμαρχος Δυτικής Αχαΐας, Νάντια Ασκούνη, ο Πρόεδρος της 
τοπικής κοινότητας Αιγίου, Φάνης Ραμπαβίλας και τα μέλη 
της Τ.Κ. Διονύσης Λουκόπουλος και Σωκράτης Μαυρίδης, ο 
Διευθυντής του Τελωνείου Πατρών, Παναγιώτης Ζαφειρόπου-
λος, πλήθος κληρικών και κόσμου.

Εγκαίνια στο Στέκι Νεολαίας 
του Εργατικού Κέντρου

Mε τα εγκαίνια σήμερα στις 18:00 ξεκινά τη λειτουργία 
του το Στέκι Νεολαίας του Εργατοϋπαλληλικού Κέντρου 
Πάτρας. Σκοπός είναι να δημιουργηθεί ένας χώρος, όπου 
οι νέες και οι νέοι, τα παιδιά της εργατικής τάξης θα μπο-
ρούν να αξιοποιούν δημιουργικά τον ελεύθερό τους χρόνο. 
Θα μπορούν να έρθουν σε επαφή με την τέχνη, τον πολιτι-
σμό και τον αθλητισμό κόντρα στα πρότυπα που προβάλ-
λει το σημερινό σύστημα, όπως είναι η ναρκωκουλτούρα 
και ο ατομικός δρόμος.
Σε σχετική ανακοίνωση αναφέρεται επίσης ότι: «Επιδιώ-
κουμε ταυτόχρονα, η νέα γενιά, η αυριανή βάρδια της ερ-
γατικής τάξης να έρθει σε επαφή με τα σωματεία, με το ερ-
γατικό και συνδικαλιστικό κίνημα, να μάθει τα δικαιώματά 
της αλλά και να γνωρίσει την ιστορία του εργατικού κινή-
ματος, τους αγώνες που δίνουν καθημερινά τα συνδικάτα».
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Το θέμα

Το βάρος των περισσότερων 
αγορών έχει πέσει στην αγο-
ρά κρέατος και των εδεσμά-
των για το εορτινό τραπέζι. 
Από γαλοπούλες και χοιρινά, 
μέχρι μοσχάρια κατσίκια αλ-
λά και συνθέσεις με κρέατα 
που παρασκευάζουν τα ίδια τα 
κρεοπωλεία αυτή την περίοδο 
βρίσκονται σε πρώτη ζήτηση. 
Οι παραγγελίες έχουν δοθεί 
και οι παραλαβές αναμένονται 
το διήμερο Δευτέρας-Τρίτης, 

πριν τα Χριστούγεννα. Ο Πρό-
εδρος Συλλόγου Λιανοπωλη-
τών Κρεοπωλών Πατρών & 
Προαστίων Ν. Αχαΐας Βασί-
λης Παναγιωτόπουλος, μι-
λώντας στον «Σ.Ε.» αναφέρει: 
«Περιμένουμε κορύφωση της 
κίνησης το Σαββατοκύριακο 
και Δευτέρα –Τρίτη. Είναι τα 

ψώνια της τελευταίας στιγμής 
που γίνονται όπως κάθε χρό-
νο. Υπάρχουν παραγγελίες και 
αυτό είναι δείγμα εμπιστοσύ-
νης προς τα κρεοπωλεία της 
περιοχής. Δεν υπάρχουν προ-
βλήματα στα κοπάδια της πε-
ριοχής, τόσο από ευλογιά όσο 
και από πανώλη. Οι υπηρεσί-

ες διεξάγουν μέσω συνεργεί-
ων ελέγχους που αυτή την πε-
ρίοδο είναι εντατικοί».
Σε σχέση με τις προτιμήσεις 
των καταναλωτών ο κ. Πανα-
γιωτόπουλος διευκρινίζει ότι: 
«Τα Χριστούγεννα επιλέγονται 
όλα τα κρέατα. Και η γαλοπού-
λα και το αρνάκι και το κατσι-
κάκι, αλλά και η κότα για πα-
ραδοσιακή σούπα. Υπάρχουν 
επίσης παρασκευάσματα που 
τα φτιάχνουν και τα ίδια τα κε-
ροπωλεία και προσφέρουν 
μια σημαντική εναλλακτική 
στις αγορές των καταναλω-
τών. Το χοιρινό και το κατσι-
κάκι ίσως προπορεύονται ενώ 
ακολουθεί και η γαλοπούλα».
Σε σχέση με τις τιμές ο ίδιος 
υποστηρίζει ότι δεν έχουν κα-

ταγραφεί ανατιμήσεις και ότι 
κινούνται αντίστοιχα στα περ-
σινά επίπεδα.
Η γαλοπούλα κυμαίνεται στα 
10 ευρώ, το αρνάκι και το κα-
τσικάκι είναι περίπου στα 12 
με 13 ευρώ και το χοιρινό στα 
7 με 8 ευρώ. 
«Οι πελάτες έχουν κάνει πα-
ραγγελίες και θα έρθουν μαζι-
κά να τις παραλάβουν. Υπάρ-
χει επάρκεια σε προϊόντα και 
τα κρεοπωλεία έχουν προτι-
μήσει τα ντόπια προϊόντα για 
να τα προμηθευτούν» αναφέ-
ρει ο κ. Παναγιωτόπουλος.

Τι αναφέρει το ΙΝΚΑ
Πάντως σε άλλες περιοχές της 
χώρα οι τιμές δεν είναι ίδιες. 
Και αυτό γιατί συνολικά φέτος 

Το βάρος των αγορών πέφτει μόνο στο να 
> Η κορύφωση τις κίνησης αναμένεται να γίνει μέχρι και την παραμονή των Χριστουγέννων

Οι περισσότεροι μέχρι σήμε-
ρα επέλεγαν τα απαραίτητα 
για τα προσφιλή πρόσωπα 
που γιορτάζουν και δεν επε-
κτείνονταν σε άλλου είδους 
αγορές. Οι καταναλωτές εί-
ναι «κουμπωμένοι» λόγω του 
κύματος ακρίβειας που πα-
ραμένει μεγάλο σε ένα ευ-
ρύ φάσμα αγαθών, ενώ κά-
ποιοι είχαν πραγματοποιή-
σει στοχευμένες αγορές στην 
Black Friday και έτσι η περί-
οδος των Χριστουγέννων κι-
νείται για τα αναγκαία του γι-
ορτινού τραπεζιού. Η Περι-
φέρεια Δυτικής Ελλάδος από 
την πλευρά της σε συνεργα-
σία με τον ΕΦΕΤ έχει συστή-
σει συνεργεία για τον έλεγχο 
των καταστημάτων υγειονο-
μικού ενδιαφέροντος, τόσο 
για τα προϊόντα που πωλού-
νται όσο και για τον τρόπο 
παροχής υπηρεσιών προς 
τους πολίτες.

Α. Μαστοράκου: 
«Εκτεταμένοι έλεγχοι»
Μιλώντας στον «Σ.Ε.» η κ. 
Άννα Μαστοράκου, Αντιπε-
ρειφερειάρχης Υγείας τονίζει 

ότι έχει ήδη υπάρξει συγκε-
κριμένο σχέδιο από την Πε-
ριφέρεια προκειμένου στα 
καταστήματα να γίνουν έλεγ-
χοι και αυτό, διότι το ενδια-
φέρον των καταναλωτών θα 
είναι μεγάλο αυτή την περί-
οδο. 
Οι έλεγχοι θα αφορούν την 
ποιότητα των προϊόντων 
που πωλούνται (πχ κρέας, 
γαλοπούλες κλπ) ώστε να δι-
ασφαλιστεί ότι είναι σωστά 
αποθηκευμένα και διατίθε-

νται με τις σωστές συνθήκες 
στους καταναλωτές. Οι έλεγ-
χοι έχουν αποδώσει μέχρι 
στιγμής και μάλιστα έχουν 
γίνει και σχετικές συστάσεις 
σε ιδιοκτήτες καταστημάτων 
για τον τρόπο που θα διαθέ-
τουν τα προϊόντα τους στην 
αγορά.
«Τα καταστήματα πρέπει να 
τηρούν το υγειονομικό πρω-
τόκολλο. Και αυτή την περί-
οδο έχουμε μια οδηγία από 
τον ΕΟΔΥ για έξαρση γαστρε-
ντερίτιδας από Νοrovirus, 
δηλαδή νοροϊό. Ουσιαστικά 
προκαλεί εμετούς, διάρροιες 
και πυρετό και έχουμε επτά 
εξάρσεις, όταν άλλες χρονι-
ές είχαμε μόνο δύο. Πρέπει 
να είμαστε πολύ προσεκτι-
κοί όταν παρασκευάζουμε τα 
τρόφιμα να έχουμε πλύνει τα 

χέρια μας και οι πάγκοι ερ-
γασίας να είναι καθαροί. Δεν 
πρέπει να αναμειγνύουμε τα 
ωμά τρόφιμα με τα μαγειρε-
μένα και κάθε φορά που γί-
νεται μια εργασία να υπάρ-
χει μέριμνα ώστε να καθαρί-
ζονται οι πάγκοι και να μην 
υπάρχει διασπορά» αναφέ-
ρει η κ. Μαστοράκου.
Η ίδια απευθύνει έκκληση 
στους επαγγελματίες να τη-
ρούν τα μέτρα υγιεινής κα-
θώς η προσέλευση στα κα-
ταστήματα αυτή την περίοδο 
θα είναι η μεγαλύτερη από 
τις υπόλοιπες περιόδους του 
χρόνου. 
«Όσοι προετοιμάζουν τα κα-
ταστήματα στην εστίαση θα 
πρέπει να είναι προσεκτικοί 
να μην μεταδώσουν σε αυτή 
την περίοδο ακούσια τη νό-

σο», αναφέρει η κ. Μαστο-
ράκου.
Τα συνεργεία της Περιφέρει-
ας έχουν χαρτογραφήσει τις 
περιοχές που θα γίνουν οι 
έλεγχοι και όπως συμπλη-
ρώνει η κ. Μαστοράκου, 
στόχος είναι να υπάρξει μια 
πλήρη καταγραφή του τρόπο 
λειτουργίας των επιχειρήσε-
ων για να διασφαλιστεί η δη-
μόσια Υγεία.
«Θα πρέπει η διασφάλιση 
των τροφίμων να είναι ου-
σιαστική. Εκτός από τα κα-
ταστήματα υγειονομικού εν-
διαφέροντος θα ρίξουμε το 
βάρος στις υπεραγορές, στα 
σούπερ-μάρκετ σε τροφι-
κές αλυσίδες και σε οτιδή-
ποτε αφορά τον τομέα της 
εστίασης και της κατανάλω-
σης τροφίμων. Ελέγχουμε 
εκτός από την ποιότητα και 
το είδος των προϊόντων που 
πωλούνται για να μην πα-
ρεισφρήσουν άτομα που θα 
επιδιώξουν να πουλήσουν 
νοθευμένα προϊόντα» αναφέ-
ρει η κ. Μαστοράκου.
Σε περίπτωση παραβίασης 
γίνεται καταγραφή και ακο-
λουθεί επανέλεγχος για να 
διαπιστωθεί ότι υπήρξε συμ-
μόρφωση από τον ιδιοκτήτη 
της επιχείρησης.

Γ. Βαγενάς: «Ψωνίζουν 
μόνο τα απαραίτητα»
Από την άλλη οι καταναλω-
τές στα εμπορικά καταστήμα-

 Οι καταναλωτές ψωνίζουν
Την καταβολή του Δώρου των Χριστουγέννων 

περιμένει η αγορά προκειμένου να κινηθεί αυ-
τές τις εορταστικές ημέρες. Από σήμερα Παρα-

σκευή αρχίζουν οι καταναλωτές σιγά-σιγά να 
«ανεβάζουν στροφές» μέχρι και την Τρίτη, παρα-
μονή των Χριστουγέννων, οπότε η αγορά θα έχει 

φθάσει στην κορύφωσή της.
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το τραπέζι των Χριστουγέννων 
είναι κατά 10 % ακριβότερο 
σε σχέση με το 2023.
Την εκτίμηση αυτή κάνει το 
ΙΝΚΑ- Γενική Ομοσπονδία 
Καταναλωτών Ελλάδας, σύμ-
φωνα με έρευνα που πραγμα-
τοποίησε και δημοσιοποίησε 
σήμερα τα ευρήματά του.

Η έρευνα αφορά σε τραπέζι 4 
ατόμων.Αλλά όπως επισημαί-
νεται, δεν έχει γίνει έρευνα για 
την τιμή σε λάδι, λεμόνια, ρεύ-
μα .
Όπως σημειώνεται, πέρσι το 
εορταστικό τραπέζι (2023) κό-
στισε 146,55 με τα ίδια είδη.
Αναλυτικά οι τιμές, σύμφωνα 

με το ΙΝΚΑ , διαμορφώνονται 
ως εξής:
Δεκέμβριος 2023
Είδος ποσότητα τιμή 
Γαλοπούλα 
Κιλά 2 Χ 11  Euro 22
Αρνί Παϊδάκια 
Κιλά 2 Χ14  Euro 28
Λουκάνικα 
Κιλά 1 Χ 10  Euro 10
Ντομάτες 
300 γρ Χ 2,90  Euro 0,87
Αγγούρι 
1 Χ 0,70  Euro 0,70
Κρεμμύδια Φρέσκα ματσά-
κι 1 Χ 0,70  Euro. 0,70
Λάχανο μάπα 1 Euro 1,50
Καρότα 
Κιλό 1/2 Χ 2  Euro 1
Πατάτες 
Κιλό 1,25  Euro 1,25

Τυρί φέτα 
Κιλό 1/2 Χ 13  Euro 6,50
Κασέρι γραβιέρα 
1/2 Κιλό Χ18  Euro 9
Κρασί Εμφιαλωμένο 
0,750 γραμ. ̀  Euro 16
Αναψυκτικά 
8 Χ 0,95  Euro 7,60
Μπύρες 
2 Χ 2,20  Euro 4,40
Μελομακάρονα 
και Κουραμπιέδες 
Κιλό 1 Χ 17  Euro 17
Γλυκά διάφορα  Euro 13
Φρούτα  Euro 3,5
Γέμιση γαλοπούλας 
 Euro 13
Σύνολο: 156,02 για το 2024 
ενώ το 2023 ήταν 146,55 
156,02/4 = 39 ευρώ το άτο-
μο.

«γεμίσει» το εορταστικό τραπέζι 

τα απλώς κοιτάζουν και δεν 
ψωνίζουν, σύμφωνα με την 
τάση που καταγράφεται μέχρι 
στιγμής.
Μιλώντας στον «Σ.Ε.» ο 
Πρόεδρος του Εμπορικού 
και Εισαγωγικού Συλλόγου 
Πατρών Γιώργος Βαγενάς 
επισημαίνει ότι και φέτος οι 
καταναλωτές κινήθηκαν στα 
άκρως απαραίτητα και δεν 
επεκτάθηκαν σε αγορές για 
να ικανοποιήσουν τις προ-
σωπικές τους ανάγκες.
«Αγόρασαν περισσότε-
ρο πράγματα για προσφιλή 
πρόσωπα που γιορτάζουν 
και τίποτα άλλο και οι τζί-
ροι δεν έχουν σχέση με τα 

προηγούμενα χρόνια. Κινεί-
ται με χαμηλούς ρυθμούς η 
αγορά και αναμένεται κορύ-
φωση το επόμενο διάστημα 
εν όψει και των Χριστουγέν-
νων. Υπάρχει μια δυσκολία 
γενικότερα στους καταναλω-
τές και αυτό είναι αντιληπτό 
στην πλειονότητα των κατα-
στημάτων και το βλέπουμε 
καθημερινά», παρατηρεί ο κ. 
Βαγενάς.

Μ. Μακρής: «Δεν 
τηρήθηκε η συμφωνία»
Από την πλευρά του ο Μά-
κης Μακρής Γ Αντιπρόεδρος 
του Εμπορικού και Εισαγω-
γικού Συλλόγου της Πάτρας 
τονίζει ότι φέτος υπάρχει η 
εξής ιδιαιτερότητα στην αγο-
ρά της Πάτρας, τα καταστή-
ματα να λειτουργούν ενώ πα-
ράλληλα είναι σε εξέλιξη οι 
εργασίες πεζοδρόμησης του 
κέντρου. Η δέσμευση για πα-
ράδοση της Μαιζώνος στις 

15 Δεκεμβρίου και η πλήρη 
λειτουργία της δεν τηρήθη-
κε τελικά από τον Δήμο Πα-
τρέων. «Ο πεζόδρομος έπρε-
πε να είχε παραδοθεί και γί-
νεται προσπάθεια μέχρι τα 
Χριστούγεννα να έχει παρα-
δοθεί το κομμάτι από Ερμού 
μέχρι και πλατεία Γεωργί-
ου. Είναι γεγονός ότι υπάρ-
χει μια καθυστέρηση και το 
έχουμε επισημάνει προς την 
δημοτική αρχή». Κατά τον κ. 
Μακρή έχει υπάρχει μεγά-
λο ζήτημα με την πρόσβαση 
του κέντρου από τους κατα-

ναλωτές οι οποίοι έχουν την 
αίσθηση ότι εάν μπουν θα 
ταλαιπωρηθούν, αφού δεν 
υπάρχουν ελεύθερες θέσεις 
στάθμευσης. Επιπρόσθετα, 
ενδεχομένως κάποιοι να επι-
λέξουν περιφερειακά κατα-
στήματα πολυεθνικών για να 
κάνουν τα ψώνια τους ακρι-
βώς για να αποφύγουν αυτή 
την ταλαιπωρία.
Για αυτό το ενδεχόμενο ο κ. 
Μακρής τονίζει ότι : « Ο κό-
σμος θα προσπαθήσει να 
προσεγγίσει το κέντρο της 
Πάτρας γιατί εκεί κτυπάει 
η καρδιά του εμπορίου και 
υπάρχουν οι πολλές εναλλα-
κτικές. Η αγορά θα κινηθεί, 
παρά την δύσκολη οικονομι-
κή κατάσταση που αντιμετω-
πίζουν οι καταναλωτές. Πε-
ριμένουμε μέχρι τέλος του 
χρόνου αύξηση των τζίρων 
λόγω των αγορών».

μόνο τα απαραίτητα
Κ. Τηλιγάδης: «Τα γλυκά δεν 
λείπουν από το τραπέζι»

Τους φούρνους αλλά και τα 
ζαχαροπλαστεία προτιμά-
ει ο κόσμος για να κάνει τις 
αγορές των γλυκών που εί-
ναι αναγκαία για το τραπέζι 
των Χριστουγέννων. 
Οι τιμές δεν έχουν παρου-
σιάσει αύξηση στα συνοικι-
ακά καταστήματα, ενώ και 
στο κέντρο έχουν διατηρη-

θεί στα ίδια με πέρυσι επίπεδα. Μιλώντας στον «Σ.Ε.» ο 
Κώστας Τηλιγάδης, Γραμματέας της Συντεχνίας Αρτοποι-
ών Πάτρας αναφέρει ότι «αυτές οι ημέρες ανήκουν στα 
παραδοσιακά γλυκά, όπως οι δίπλες, τα μελομακάρονα 
και οι κουραμπιέδες. Οι περισσότεροι θα ψωνίσουν απέ-
ξω καθώς ο χρόνος, ο κόπος και το κόστος είναι αντίστοι-
χα του να τα φτιάξει. Το γλυκό είναι συνυφασμένο με το 
εορταστικό τραπέζι. Η κίνηση ήταν υποτονική στην αρχή, 
όσο όμως πλησιάζουμε προς τα Χριστούγεννα οι κατανα-
λωτές αρχίζουν να κάνουν ολοένα και περισσότερες αγο-
ρές». Οι καταναλωτές θα κληθούν κατά μέσο όρο να πλη-
ρώσουν 14 με 15 ευρώ το κιλό τα μελομακάρονα και τους 
κουραμπιέδες, ενώ οι για τις δίπλες κυμαίνονται στα 17 
με 18 ευρώ το κιλό. Ακόμα, κάποιος μπορεί να αγοράσει 
τσουρέκια στα 6-7 ευρώ και ανάλογα με το αν θα έχουν 
γέμιση η τιμή ανεβαίνει.

Τ. Κάππας: «Λιγότερες 
ποσότητες σε σχέση 
με άλλα χρόνια»

Aπό την πλευρά του ο πρό-
εδρος του Συλλόγου Ζαχα-
ροπλαστών Αχαΐας Ταξιάρ-
χης Κάππας, μιλώντας στον 
«Σ.Ε.» τονίζει: «Η κίνηση 
ακόμη στα καταστήματα δεν 
έχει ξεκινήσει. Έχουμε κά-
ποιες παραγγελίες για την 
ημέρα των Χριστουγέννων 

όμως όσοι μπαίνουν πλέον στα καταστήματα αγοράζουν 
μικρότερες ποσότητες από το συνηθισμένο και σε σχέση 
με πέρυσι. Βέβαια μην ξεχνάμε ότι είμαστε Έλληνες οπό-
τε όλα τα τρόφιμα και τα διάφορα είδη τα αφήνουμε για 
τελευταία στιγμή και αυτό είναι σημαντικό να το επισημά-
νουμε. Η επισκεψιμότητα σε σχέση με άλλες χρονιές εί-
ναι σαφώς πιο περιορισμένη».
Σημειώνει ότι φέτος έχουν καταγραφεί αυξήσεις σε διά-
φορα είδη και αυτό οφείλεται στις ανατιμήσεις που έχουν 
φθάσει στο 100%. Και βέβαια μεγάλες είναι οι αυξήσεις 
που έχουν καταγραφεί και στο ρεύμα, ένας παράγοντας 
που επίσης ανεβάζει σημαντικά το κόστος παραγωγής.
«Οι συνάδελφοι στην Πάτρα επιδιώξαμε να κρατήσουμε 
τις τιμές σε ένα σχετικά ανεκτό επίπεδο ώστε να μπορέσει 
ο πατρινός καταναλωτής να απολαύσει σωστά και υγιεινά 
εορταστικά εδέσματα» εξηγεί ο κ. Κάππας. Και τονίζει ότι 
οι καταναλωτές προτιμούν τα ζαχαροπλαστεία από το να 
τα φτιάξουν μόνοι τους τα γλυκά στο σπίτι. «Η ποιότητα 
και η φρεσκάδα στα τοπικά ζαχαροπλαστεία δεν μπορεί 
να συγκριθεί επίσης με τα συσκευασμένα είδη που ενδε-
χομένως να πωλούνται από υπεραγορές και έχουν κατα-
σκευαστεί εδώ και αρκετό καιρό» καταλήγει ο κ. Κάππας. 

Παρασκευή 20/12/2024 
9.00-14.00 & 17.30-21.00
Σάββατο 21/12/2024
9.00 – 16.00
Κυριακή 22/12/2024
11.00 – 18.00
Δευτέρα 23 
& Τρίτη 24/12/2024
9.00 – 19.00
Τετάρτη 25 /12/2024
ΑΡΓΙΑ 
Πέμπτη 26/12/2024 
ΑΡΓΙΑ
Παρασκευή 27/12/2024

9.00-14.00 & 17.30-21.00
Σάββατο 28/12/2024
9.00 – 16.00
Κυριακή 29/12/2024
11.00 – 18.00
Δευτέρα 30 
& Τρίτη 31/12/2024
9.00 – 19.00
Τετάρτη 1/1/2025
ΑΡΓΙΑ
Πέμπτη 2/1/2025
ΚΛΕΙΣΤΑ
Δευτέρα 6/1/2025
ΑΡΓΙΑ

Το εορταστικό ωράριο
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Πρωτόκολλο συνεργασίας 
μεταξύ της Περιφέρειας Δυ-
τικής Ελλάδας, της Περιφε-
ρειακής Ομοσπονδίας ατό-
μων με αναπηρία Δυτικής 
Ελλάδας και Νοτίων Ιονίων 
Νήσων (Π.ΟΜ.ΑμεΑ Δ.Ε. & 
Ν.Ι.Ν.) και της Περιφερεια-
κής Διεύθυνσης Πρωτοβάθ-
μιας και Δευτεροβάθμιας Εκ-
παίδευσης Δυτικής Ελλάδας, 
υπεγράφη την Δευτέρα 16 
Δεκεμβρίου.
Το πρωτόκολλο που προέ-
κυψε κατόπιν εισήγησης της 
Αντιπεριφερειάρχου Κοινω-
νικής Πολιτικής και Οικο-
γένειας, Γεωργίας Ντάτσικας 
και συντάχθηκε μετά από δι-
αβούλευση μεταξύ της Πε-
ριφερειακής Διεύθυνσης 
Πρωτοβάθμιας και Δευτερο-
βάθμιας Εκπαίδευσης Δυτι-
κής Ελλάδας και της Περιφε-

ρειακής Ομοσπονδίας ατό-
μων με αναπηρία Δυτικής 
Ελλάδας και Νοτίων Ιονίων 
Νήσων, υπεγράφη από τον 
Αναπληρωτή Περιφερειάρ-
χη Δυτικής Ελλάδας, Χαρά-
λαμπο Μπονάνο, τον Πρό-
εδρο της Π.ΟΜ.ΑμεΑ Δ.Ε. 
& Ν.Ι.Ν. Αντώνιο Χαροκό-
πο και τον Περιφερειακό Δι-
ευθυντή Εκπαίδευσης, Νικό-
λαο Δελέγκο.

Σκοπός του είναι η άρση 
και η καταπολέμηση στερε-
οτύπων και προκαταλήψε-
ων που αφορούν τα άτομα 
με αναπηρία και τους χρό-
νιους πάσχοντες και η δια-
σφάλιση της προσβασιμό-
τητας των ατόμων αυτών σε 
όλους τους δημόσιους χώ-
ρους και δη στις σχολικές 
δομές.
Η επίτευξη των ανωτέρω 

σκοπών σχεδιάζεται να επι-
τευχθεί μέσω βιωματικών 
δράσεων, στοχευμένων δι-
αλέξεων, επισκέψεων Ολυ-
μπιονικών, διοργάνωση 
ημερίδων και διανομή ενη-
μερωτικού υλικού.
Στις δηλώσεις τους, τόσο ο 
κ. Μπονάνος όσο και η κα 
Ντάτσικα τόνισαν: «H ισότι-
μη συμμετοχή όλων των πο-
λιτών της Περιφέρειας Δυτι-
κής Ελλάδας στην εκπαίδευ-
ση, στο κοινωνικό γίγνεσθαι 
και σε κάθε πτυχή της κοι-
νωνικής ζωής, αποτελεί δι-
αρκή προτεραιότητα για 
την Περιφερειακή Αρχή, η 
οποία στο πλαίσιο των δυνα-
τοτήτων και των αρμοδιοτή-
των της παραμένει αρωγός 
και υποστηρικτής προσπα-
θειών που ενεργούν υπέρ 
των ατόμων με αναπηρίες».

Το νέο Δημαρχείο Πάτρας, στους δέκα 
μήνες λειτουργίας του στο ανακαινισμέ-
νο κτήριο του παλαιού Αρσακείου, γί-
νεται καθημερινά πόλος έλξης πολιτών 
που το επισκέπτονται για να το γνωρί-
σουν ενώ έχει γίνει σημείο αναφοράς 
και για τα πολιτιστικά δρώμενα της πό-
λης. Στα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά που 
συγκεντρώνει το νέο Δημαρχείο είναι η 
οπτική του ταυτότητα, τα ψηφιακά μέσα 
που διαθέτει και η μόνιμη έκθεση με την 
ιστορία του κτηρίου σε κεντρική αίθου-
σα του 1ου ορόφου.
Στο χώρο της έκθεσης, λειτουργούν δι-
αδραστικές οθόνες για να μπορούν οι 

επισκέπτες να περιηγηθούν στις ενότη-
τες της ιστοσελίδας και να βλέπουν τις 
φωτογραφίες, τα έγγραφα και τις μαρτυ-
ρίες που συγκεντρώθηκαν για το κτήριο 
που από τις αρχές του 2024 στεγάζει το 
νέο Δημαρχείο της Πάτρας.
Το Δημαρχείο της Πάτρας διαθέ-
τει πλέον και δική του ιστοσελίδα, 
(dimarxeiopatras.gr), στην οποία πα-
ρουσιάζονται όλες οι χρηστικές πλη-
ροφορίες σχετικά με τη λειτουργία του 
όπως και το σύνολο του αρχειακού υλι-
κού που συγκεντρώθηκε από φορείς και 
πολίτες και αποτυπώνει την ιστορική δι-
αδρομή του από τη δεκαετία του 1930.

Η απόφαση να αναδειχθούν οι χρή-
σεις του κτηρίου και οι άνθρωποι που 
συνδέθηκαν μαζί του, στην πορεία του 
χρόνου ήταν του Δημάρχου Κώστα Πε-
λετίδη. Έτσι το Δημαρχείο, της Πάτρας, 
αποτελεί πρότυπο, καθώς η ανακαίνισή 
του έγινε με σεβασμό όχι μόνο στα αρ-
χιτεκτονικά του στοιχεία αλλά και τη μα-
κρόχρονη ιστορία του. 
Την ευθύνη της ιστορικής έρευνας και 
της συγκέντρωσης – επιμέλειας του αρ-
χειακού υλικού σχετικά με την ιστο-
ρία του κτηρίου είχε η δημοσιογράφος 
του Γραφείου Τύπου του Δήμου Νάνσυ 
Παυλοπούλου. 

Τη Σχολή Διαιτητών Ποδοσφαίρου Αχαΐας 
επισκέφτηκε την προηγούμενη εβδομάδα ο 
Αντιδήμαρχος Αθλητισμού, Περιβάλλοντος, 
Ενέργειας και Πρασίνου Τάκης Πετρόπουλος 
κατά τη διάρκεια θεωρητικού μαθήματος, ενώ 
παραβρέθηκε χθες και στην τελετή λήξης της 
Σχολής, μετά από πρόσκληση του Προέδρου 
του Συνδέσμου Διαιτητών Αχαΐας Θεόδωρου 
Χριστόπουλου. 
Ο Αντιδήμαρχος είχε μία ενδιαφέρουσα συ-
νομιλία με τον Πρόεδρο και μέλη του Δ.Σ. του 
Συνδέσμου για θέματα ποδοσφαίρου και ει-
δικότερα της διαιτησίας και στην ομιλία του 

προς τους νέους διαιτητές μεταξύ άλλων τό-
νισε:
«Ο αγωνιστικός αθλητισμός είναι το διακανο-
νισμένο ορμέμφυτο σωματικό παιγνίδι, που 
εξελίχθηκε μέσα από τον πολιτισμό, αυτονο-
μήθηκε από το ένστικτο και ως εκ τούτου έχει 
προσλάβει τεράστιες οικονομικές, κοινωνι-
κές, πολιτιστικές και ιδεολογικές διαστάσεις. 
Ο ρόλος του διαιτητή είναι δύσκολος και ιε-
ρός γιατί είναι το θεσμικό πρόσωπο που εί-
ναι ταγμένο να διασφαλίζει την ισονομία ως 
το βασικότερο συστατικό της κοινωνικής δι-
καιοσύνης», τόνισε ο κ. Πετρόπουλος.

Συνεργασία για προσβασιμότητα
> Mεταξύ ΠΔΕ-ΠΟΜΑμεΑ – Περιφερειακή Διεύθυνση Εκπαίδευσης

To Δημαρχείο της Πάτρας 
απέκτησε δική του ιστοσελίδα

Επίσκεψη Πετρόπουλου 
στη Σχολή Διαιτητών

> Σε αυτήν παρουσιάζονται όλες οι χρηστικές πληροφορίες

> Στόχος η ανάδειξη του ρόλου τους

Θέματα

O Δήμαρχος Πατρέων 
αντάλλαξε ευχές

Ο Δήμαρχος Πατρέων, Κώστας Πελετίδης, συνοδευόμε-
νος από την Αντιδήμαρχο Υγείας – Πρόνοιας, Βίβιαν Σα-
μούρη, επισκέφθηκε, σήμερα Τρίτη 17 Δεκεμβρίου, τα 
Ιδρύματα της πόλης και το Καραμανδάνειο Νοσοκομείο 
Παίδων, αντάλλαξε ευχές με τους νοσηλευόμενους, τους 
εργαζόμενους και τις διοικήσεις και μοίρασε γλυκίσματα 
για τις γιορτές των Χριστουγέννων και της Πρωτοχρονιάς.

Οι επισκέψεις άρχισαν από το Άσυλο Ανιάτων και στη 
συνέχεια το Παιδοψυχιατρικό Τμήμα του Καραμανδανεί-
ου, την Κιβωτό της Αγάπης, το Καραμανδάνειο Νοσοκο-
μείο Παίδων, την «Μέριμνα», το Κωνσταντοπούλειο Ευ-
γηρείο και τον Οίκο Ευγηρείας «Αγία Σκέπη».
Στις επισκέψεις συμμετείχε η Δημοτική Μουσική που 
έπαιξε γιορτινές μελωδίες.
Φιλοξενούμενοι, εργαζόμενοι και διοικήσεις, υποδέχτη-
καν με χαρά τον Δήμαρχο και την Αντιδήμαρχο και τους 
έδωσαν τις ευχές τους για καλές γιορτές και καλή χρονιά.

Στο Μονοδένδρι 
η «Πάτρα Ενωμένη» 

Σνεχίζοντας τις συναντήσεις της στις Κοινότητες του Δή-
μου Πατρέων και την ενημέρωση και ανταλλαγή απόψε-
ων με τους δημότες, ο επόμενος σταθμός της παράταξης 
«Πάτρα Ενωμένη» με επικεφαλής τον Κώστα Σβόλη ήταν 
το Μονοδένδρι. 

«Είχαμε την ευκαιρία να συζητήσουμε, την Κυριακή 
15/12/2024, μέσα σε πολύ καλό κλίμα με τον Πρόεδρο 
κ. Ιωάννη Κοζιώρη και τους Συμβούλους κ. Παναγιώ-
τη Τσιλίρα και κ. Δημήτριο Οικονομόπουλο, τους οποί-
ους ευχαριστούμε για τη φιλοξενία. Μας απασχόλησαν 
τα προβλήματα που αντιμετωπίζει η περιοχή καθώς και 
η αναζήτηση λύσεων ώστε να βελτιωθεί η καθημερινό-
τητα των πολιτών. 
Η έναρξη αντιπλημμυρικών έργων αποτελεί προτεραι-
ότητα για το Μονοδένδρι, καθώς η παραθαλάσσια ζώ-
νη αντιμετωπίζει σοβαρούς κινδύνους. Η διάβρωση των 
ακτών ήταν και παραμένει μείζον θέμα. Παράλληλα, ενη-
μερωθήκαμε ότι επιβάλλεται να προχωρήσουν έργα του 
τεχνικού προγράμματος Μονοδενδρίου, να προχωρήσει 
το αίτημα πεζοδρόμησης και συχνών καθαρισμών στην 
παλαιά εθνική οδό και να υπάρξει υδραυλική μελέτη ομ-
βρίων υδάτων για τα πλημμυρικά φαινόμενα που ενδέ-
χεται να παρουσιαστούν στον νέο οδικό άξονα Πάτρα - 
Πύργος.
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Με αφορμή τη συμπλήρω-
ση 40 ετών από την εισαγω-
γή στο Τμήμα Μηχανικών 
Ηλεκτρονικών Υπολογιστών 
& Πληροφορικής (CEID 
1984) του Πανεπιστημίου 
Πατρών, πραγματοποιήθηκε 
την Κυριακή 14 Δεκεμβρίου 
2024 η εκδήλωση «Coding 
& Connecting CEID 1984-
2024» στο Γ! Αμφιθέατρο στο 
κτίριο Μηχανικών Ηλεκτρο-
νικών Υπολογιστών & Πλη-
ροφορικής στο Ρίο, Πατρών
Πραγματοποιήθηκε ημερίδα 
διασύνδεσης μεταξύ αποφοί-
των της Τμήματος Μηχανι-
κών Ηλεκτρονικών Υπολογι-
στών & Πληροφορικής έτους 
εισαγωγής 1984 με καριέ-
ρα εντός και εκτός συνόρων, 
με το Πανεπιστήμιο αλλά και 
τους σημερινούς φοιτητές του 
τμήματος. 
Στόχος το «μοίρασμα» εμπει-
ριών, η απόδοση της εκτίμη-
σης των αποφοίτων στους 
καθηγητές και το τμήμα στοι-
χεία τα οποία ενδέχεται να 
λειτουργήσουν καταλυτικά 
για την ανάπτυξη μιας ανα-
τροφοδοτικής επαγγελματι-
κής εξέλιξης για τους νέους 
φοιτητές και αποφοίτους.
Η εκδήλωση, η οποία ήταν 
παράλληλα μια επανασύνδε-
ση των αποφοίτων του 1984 
μετά από 40 χρόνια, έγινε στο 
νέο κτίριο του Τμήματος Μη-
χανικών Ηλεκτρονικών Υπο-
λογιστών & Πληροφορικής. 
Περιλάμβανε μια σειρά από 
δραστηριότητες, συζητήσεις 
και ομιλίες από διακεκριμέ-
νους επιστήμονες και επαγ-
γελματίες του κλάδου, την 
οποία τίμησαν με την παρου-
σία τους και σημαίνοντες ακα-
δημαϊκοί του Πανεπιστημίου 
Πατρών που δίδαξαν τότε στο 
Τμήμα.
Η πρώτη ενότητα της εκδή-
λωσης, με τίτλο «Το CEID 
από τότε έως σήμερα», περι-
λάμβανε χαιρετισμούς από 
τον εκπρόσωπο της Οργανω-
τικής Επιτροπής του Reunion 
Δημήτρη Διακοδημητρίου, 
από τον Πρόεδρο του Τμή-
ματος καθηγητή Χρήστο Κα-
κλαμάνη καθώς και από τον 
Πρύτανη της Πολυτεχνικής 
Σχολής του Πανεπιστημίου 
Πατρών Χρήστο Μπούρα.
Στα διαφορετικά panels συμ-
μετείχαν σημαίνοντες ακαδη-
μαϊκοί και επιτυχημένοι τε-

χνοκράτες που μοιράστηκαν 
στοιχεία που τους οδήγησαν 
σε επαγγελματική ανέλιξη κα-
θώς και τις εμπειρίες τους, με 
αναφορές στην ολιστική ανά-
πτυξη του Τμήματος και τις 
προκλήσεις του κλάδου. 
Στο panel που αφορούσε 
στην Ακαδημαϊκή καριέρα ει-
σηγητές ήταν οι Βασίλης Πο-
λυμένης - Αντιπρύτανης Ακα-
δημαϊκών Υποθέσεων του 
Πανεπιστημίου Λεμεσού. 
Παναγιώτης Ροντογιάννης - 
Καθηγητής Τομέα Θεωρητι-
κής Πληροφορικής, Τμήμα-
τος Πληροφορικής και Τηλε-
πικοινωνιών ΕΚΠΑ, Ελένη 
Στρούλια - Vice Dean, Fac-
ulty of Science, Professor, 
Computing Science, UNI-
VERSITY OF ALBERTA, 
College of Natural and Ap-
plied Sciences. Πάνος Φιτσι-
λής - Καθηγητής του Τμήμα-
τος Διοίκησης Επιχειρήσεων 
του Πανεπιστημίου Θεσσαλί-
ας και Διευθυντής του Ερευ-
νητικού Εργαστηρίου «Διοι-
κητικών Ψηφιακών και Εκ-
παιδευτικών Ικανοτήτων» του 
Πανεπιστημίου Θεσσαλίας. 
Το panel με τίτλο «Η Πρόκλη-
ση της Ομάδας», περιλάμβα-
νε ομιλίες από διακεκριμένα 
στελέχη του χώρου της τεχνο-
λογίας και της εκπαίδευσης. 
Συγκεκριμένα, μίλησε ο Άρης 
Βαγγελάτος από το ΙΤΥΕ Διό-
φαντος, ο Γιάννης Γαβιώτης 
- Policy Officer, for digital 
education - European Com-
mission, Luxembourg και ο 
Διαμαντής Κωτούλας - MSc, 
MBA, PhD, Ergatikat SA, 
Senior Telecom Engineer, 
η Ρετζίνα Μούρτου - Head 
of Unit “Skills and Innova-
tion”, European Education 
and Culture Executive Agen-
cy, European Commission, 
Brussels και ο Δημήτρης Κο-
νετάς καθηγητής και συντονι-

στής σχολικών προγραμμά-
των στην Ήπειρο.
Η τρίτη ενότητα προσέφερε 
στους συμμετέχοντες την ευ-
καιρία να ενημερωθούν και 
να αλληλοεπιδράσουν με κα-
ταξιωμένους επιχειρηματίες 
για τις προκλήσεις του επιχει-
ρείν στην Ελλάδα και το εξω-
τερικό. Συμμετείχαν οι Νίκος 
Γκλιάτης – CEO, GDS ΨΗ-
ΦΙΑΚΑ ΣΥΣΤΗΜΑΤΑ ΕΠΕ, 
Πρόεδρος ΚΝΧ ΕΛΛΑΔΟΣ, 
Παντελής Λάμπρου – CEO, 
P&I, Products & Investments, 
Business Management Con-
sulting, Χρήστος Σταμέλος– 
Chief Technology Officer, 
PIPA LLC , Davis CA, USA 
και Αποστόλης Χατζημανι-
κάτης - Διευθύνων Σύμβου-
λος, Neurocom SA, οι οποί-
οι αναφέρθηκαν στο το πως η 
τεχνολογία και η καινοτομία 
επηρεάζουν τις επιχειρημα-
τικές στρατηγικές και τον κό-
σμο των start-ups.
Η εκδήλωση ολοκληρώθη-
κε με ανοιχτή συζήτηση όπου 
φοιτητές και απόφοιτοι του 
CEID είχαν την ευκαιρία να 
συνομιλήσουν, να μοιρα-
στούν εμπειρίες και να κατα-
θέσουν τις απόψεις τους για 
τις μελλοντικές εξελίξεις στον 
τομέα της πληροφορικής και 
των ηλεκτρονικών υπολογι-
στών και πως αυτές μπορούν 
να ενισχύσουν τεχνολογικά 
και οικονομικά τη χώρα.
Ακολούθησε ξενάγηση στις 
νέες εγκαταστάσεις του Τμή-
ματος, όπου σημερινοί φοι-
τητές του CEID παρουσίασαν 
τις σύγχρονες αίθουσες και τα 
εξελιγμένα εργαστήρια. 
Η ημερίδα αυτή αποτέλεσε 
μια μοναδική ευκαιρία για 
την ενίσχυση της σχέσης με-
ταξύ των παλαιών και νέων 
αποφοίτων του CEID, επιβε-
βαιώνοντας την αδιάλειπτη 
και συνεχώς εξελισσόμενη 

πορεία του Τμήματος Μηχα-
νικών Ηλεκτρονικών Υπο-
λογιστών και Πληροφορικής 
αλλά και την επίδρασή του 
στον τομέα της τεχνολογίας 
και της εκπαίδευσης.
Αξίζει να σημειωθεί πως 
στην συνάντηση αυτή, συμμε-
τείχαν πλέον των 75 απόφοι-
των με έτος εισαγωγής 1984, 
οι οποίοι αποτελούν μία από 
τις χρονιές εισαγωγής στην 
πρώτη πανελλαδικά Πανεπι-
στημιακή Σχολή Πληροφο-
ρικής στην Ελλάδα. Αξιοση-
μείωτο είναι εισηγητές ταξί-
δεψαν ειδικά για το γεγονός 
από το εξωτερικό (ενδεικτικά 
ΗΠΑ, Καναδά, Βέλγιο), και 
άλλοι επικοινώνησαν συμ-
βάλλοντας στην επιτυχή δι-
οργάνωση από όλο τον κό-
σμο (ενδεικτικά πέρα από 
τις προαναφερθείσες Σουη-
δία, Hong Kong, Παλαιστί-
νη) αποδεικνύοντας τιμώντας 
έτσι την δυναμική του Πανε-
πιστημίου Πατρών. 
Ιδιαίτερα τιμητική ήταν η πα-
ρουσία καθηγητών, κάποιοι 
εκ των ιδρυτών της σχολής, 
ομότιμοι καθηγητές πλέον, 
ιδιαίτερα διακριμένων στον 
ελληνικό και διεθνή χώρο 
των πανεπιστημίων που με-
τέβησαν στην Πάτρα ειδικά 
για την εκδήλωση και συγκε-
κριμένα (αλφαβητικά) οι Γι-
ώργος Αλεξίου, Σέργιος Θε-
οδωρίδης, Νίκος Κανελλό-
πουλος, Γιώργος Παυλίδης, 
Θανάσης Τσακαλίδης και Θα-
νάσης Χατζηλάκος.
Κοινό συμπέρασμα όλων 
ήταν ότι είναι αναγκαία η εν-
δυνάμωση της επικοινωνίας 
και τη αλληλεπίδρασης ανά-
μεσα το Πανεπιστήμιο και 
την αγορά εργασίας, των φοι-
τητών και των αποφοίτων σε 
κοινές δράσεις τόσο επιστη-
μονικού όσο και επαγγελματι-
κού χαρακτήρα.

107η ΣΥΝΟΔΟΣ ΠΡΥΤΑΝΕωΝ: Η 107η Σύνοδος 
Πρυτάνεων των Ελληνικών Πανεπιστημίων πραγματοποι-
ήθηκε στο Μυστρά από τις 10 έως και τις 13 Δεκεμβρίου 
2024, υπό την Προεδρία του Πρύτανη του Πανεπιστημίου 
Πελοποννήσου, Καθηγητή Αθανάσιου Κατσή. Το Πανεπι-
στήμιο Πατρών εκπροσωπήθηκε από τον Πρύτανη Χρήστο 
Μπούρα και τους Αντιπρυτάνεις Γ. Παναγιωτόπουλο, Ι. Βε-
νέτη και Λένα Αλμπάνη (φώτο).

Στις εργασίες της Συνόδου Πρυτάνεων και Προέδρων Δ.Ε. 
που πραγματοποιήθηκαν την Παρασκευή 13 Δεκεμβρίου 
2024 συμμετείχαν από την πολιτική ηγεσία του Υπουργεί-
ου Παιδείας, ο Υπουργός Κυριάκος Πιερρακάκης και ο Γε-
νικός Γραμματέας Ανώτατης Εκπαίδευσης Νικόλαος Πα-
παϊωάννου. Επίσης συμμετείχε ο Πρόεδρος της Εθνικής 
Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης, Περικλής Μήτκας και η 
Πρόεδρος του ΙΝΕΔΙΒΙΜ Άννα Ροκοφύλλου.
Στη Σύνοδο συζητήθηκαν κρίσιμα ζητήματα που απασχο-
λούν τα Ελληνικά Δημόσια Πανεπιστήμια, όπως θέματα 
πόρων (ανθρώπινων και οικονομικών), καθώς και θέμα-
τα θεσμικού πλαισίου, το κυριότερο εκ των οποίων είναι η 
εφαρμογή της διάταξης του νόμου που προβλέπει τη διαδι-
κασία διαγραφής φοιτητών/τριών.
Η Σύνοδος ανέδειξε τα χρόνια προβλήματα υποστελέχω-
σης των Πανεπιστημίων κυρίως σε διοικητικό προσωπικό 
και πρότεινε τη σημαντική ενίσχυση σε διοικητικό και λοι-
πό υποστηρικτικό προσωπικό των πανεπιστημίων σε μό-
νιμη βάση, καθώς και να επεκταθεί ο κανόνας της μίας (1) 
πρόσληψης για μία (1) αποχώρηση στο διοικητικό προσω-
πικό. Επισήμανε επίσης το μεγάλο πρόβλημα με την κάλυ-
ψη των λειτουργικών δαπανών και συνεπώς την αναγκαιό-
τητα να συνεχιστεί η αύξηση του τακτικού προϋπολογισμού 
με τον ίδιο τουλάχιστον ρυθμό όπως τα προηγούμενα χρό-
νια. Άμεσης προτεραιότητας είναι η καταβολή έκτακτης επι-
χορήγησης του τακτικού προϋπολογισμού για να καλυ-
φθούν οι συνεχιζόμενες πάγιες και ανελαστικές δαπάνες 
των πανεπιστημίων. 
Επιτακτική επίσης είναι η ανάγκη ανεύρεσης χρηματοδό-
τησης για την ανακαίνιση και αναβάθμιση των υποδομών 
των πανεπιστημίων και ιδιαιτέρως των φοιτητικών εστι-
ών, στις οποίες διαβιούν χιλιάδες φοιτητές και φοιτήτρι-
ες σε συνθήκες, που κατά κοινή ομολογία, δεν είναι ικα-
νοποιητικές.
Η Σύνοδος παρουσίασε τα προβλήματα που αναμένεται να 
προκύψουν από την εφαρμογή των άρθρων που αφορούν 
στην εκλογή και εξέλιξη των μελών ΔΕΠ και υπέβαλε προ-
τάσεις για τη βελτίωση της διαδικασίας, ζητώντας παράλληλα 
εύλογο χρόνο παράτασης για την έναρξη της εφαρμογής του 
νέου συστήματος. Επισημάνθηκαν επίσης οι δυσλειτουργίες 
που έχουν παρατηρηθεί κατά την εφαρμογή διατάξεων του 
Ν. 4957/2022 σχετικά με τις αρμοδιότητες των οργάνων δι-
οίκησης των πανεπιστημίων και προτάθηκε να διερευνηθεί 
η δυνατότητα βελτίωσής του σε συνεργασία με τη Σύνοδο 
Πρυτάνεων. Αποτιμώντας θετικά την πολιτική ενίσχυσης της 
διεθνοποίησης των Πανεπιστημίων, η Σύνοδος ζήτησε πε-
ραιτέρω αύξηση των κονδυλίων ώστε να περιληφθούν όσο 
το δυνατόν περισσότερες προτάσεις ίδρυσης μεταπτυχιακών 
προγραμμάτων σε συνεργασία με ιδρύματα του εξωτερικού. 
Τέλος, η Σύνοδος Πρυτάνεων εξέφρασε την ανησυχία της 
για τις συνέπειες από την εφαρμογή της διάταξης για την ορι-
ζόντια διαγραφή φοιτητών/τριών. Θεωρεί ότι δεν μπορεί να 
παραγνωριστεί η κρίσιμη διαφορά που υπάρχει ανάμεσα σε 
εκείνους που είναι ανενεργοί και εκείνους που αγωνίζονται 
για να ολοκληρώσουν τις σπουδές τους. 

40 Χρόνια Καινοτομίας 
και Επιτυχημένων πρακτικών

> Ημερίδα Διασύνδεσης Αποφοίτων CEID
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Προβλήματα άφησε σε πε-
ριοχές του Αγρινίου η κακο-
καιρία την περασμένη Κυρι-
ακή όπου πλημμύρισαν δρό-
μοι, αποθήκες και σπίτια, 
ενώ η Πυροσβεστική απε-
γκλώβισε πολίτες από οχή-
ματα, σε τρεις περιπτώσεις.
Πλημμυρικά φαινόμενα κα-
ταγράφηκαν και στην Μεγά-
λη Χώρα Αγρινίου με δρό-
μους και χωράφια να θυμί-
ζουν… λίμνες. Το φαινόμενο 
ήταν έντονο στην περιοχή 
του κτιριακού συγκροτήμα-
τος των αποθηκών Παπα-
στράτου
Μάλιστα, σε σπίτι στην πε-
ριοχή το νερό έφτασε μι-
σό μέτρο μέσα στην αποθή-
κη με τους ιδιοκτήτες να κά-

νουν λόγο για απώλειες σε 
ζώα. Πνίγηκαν πρόβατα και 
κότες, ενώ αντίστοιχες κατα-
στροφές καταγράφονται και 
σε γειτονικές αγροτικές εκμε-
ταλλεύσεις.
Το βράδυ του Σαββάτου τα 
προβλήματα στην ευρύτερη 
περιοχή του Αγρινίου ήταν 

εκτεταμένα από τις έντονες 
βροχοπτώσεις. Ειδικότερα, 
η Πυροσβεστική υπηρεσία 
χρειάστηκε να επέμβει για 
να μεταφέρει πέντε ανθρώ-
πους σε ασφαλή σημεία, 
ενώ πραγματοποιήθηκαν 
οκτώ αντλήσεις υδάτων από 
πλημμυρισμένα ισόγεια και 

υπόγεια. Παράλληλα, προ-
κλήθηκαν προβλήματα στο 
οδικό δίκτυο και συγκεκρι-
μένα στις επαρχιακές οδούς 
Αγρίνιο - Προυσός, Αγγελο-
κάστρο - Κλεισορεύματα και 
Καλλιθέα - Λαμπίρι.
Επίσης καταγράφηκε με-
γάλη συσσώρευση υδάτων 
στην περιοχή Μεγάλη Χώ-
ρα Αγρινίου, στην Νεάπολη, 
και στον ‘Αγιο Κωνσταντίνο.

Η Πυροσβεστική
Σε 35 ανέρχονται οι κλήσεις 
που έλαβε το Κέντρο Επιχει-
ρήσεων του Πυροσβεστι-
κού Σώματος λόγω εκδήλω-
σης έντονων βροχοπτώσεων 
στις ευρύτερες περιοχές του 
Αγρινίου και της Πρέβεζας.

> ΑΓΡίΝίΟ: Μήνυμα SOS για το βυζαντινό μνημείο 
της Αγίας Τριάδα Μαύρικα εξέπεμψαν μέσω σχολικής 
δράσης το 6ο ΓΕΛ Αγρινίου και το 5ο Γυμνάσιο Αγρίνι-
ου μέσω των μαθητικών συμβουλίων.

Ομάδες μαθητών των δύο σχολείων μετέβησαν στο ση-
μείο όπου βρίσκεται το μνημείο και ανάρτησαν πλα-
κάτ με τα αρχικά γράμματα SOS. Στο μνημείο πραγμα-
τοποιήθηκαν ανασκαφές το 2002 από τον καθηγητή του 
Πανεπιστημίου Ιωαννίνων Αθανάσιου Παλιούρα και 
αντλήθηκε το νερό. Έκτοτε αφέθηκε στην τύχη του με 
αποτέλεσμα σήμερα όχι μόνο να μην είναι προσβάσιμο 
αλλά και να κινδυνεύει με κατάρρευση.
Η διάσωση και αξιοποίηση της Αγίας Τριάδας Μαύρι-
κα πέρα από το θρησκευτικό συναίσθημα θα προσθέσει 
τουριστικό χρόνο στην πόλη καθώς είναι το μοναδικό 
βυζαντινό μνημείο που αφορά την πόλη του Αγρινίου 
που χρονολογείται από τον 9ο μ.Χ. αιώνα.

> ΜΑΚΡΥΝΕίΑ: Έφυ-
γε αιφνίδια από τη ζωή 
σε ηλικία 45 ετών ο Δη-
μοτικός Σύμβουλος και 
πρώην Πρόεδρος του 
Δημοτικού Συμβουλί-
ου της Ηρωικής Νήσου 
Ψαρών, Χρήστος Χα-
τζησκουλίδης. Ο εκλι-
πών καταγόταν από την 
Μακρυνεία. Η κηδεία 
του τελέστηκε στον Ι.Ν. 
Αγίου Κωνσταντίνου 
και Ελένης Παπαδατών 

την Τετάρτη 12 Δεκεμβρίου. Ήταν παντρεμένος και πα-
τέρας μίας κόρης. Σε έκτακτη συνεδρίαση του Δημο-
τικού Συμβουλίου, στις 15 Δεκεμβρίου 2024, αποφα-
σίστηκε ομόφωνα η έκδοση ψηφίσματος, ως ελάχιστο 
δείγμα τιμής στη μνήμη του

Τον Ιανουάριο πρόκειται να 
τεθεί συνολικά το θέμα της 
ΔΕΥΑ, των τιμολογήσεων της 
οικονομικής κατάστασης και 
του μέλλοντος της, σύμφωνα 
με όσα υποστήριξε χθες στη 
συνεδρίαση του Δημοτικού 
Συμβουλίου Αγρινίου, ο δή-
μαρχος Γιώργος Παπαναστα-
σίου.
Όπως είναι γνωστό, μόλις 
πριν από μερικές ημέρες η 
Δημοτική Επιτροπή, προχώ-
ρησε στην έγκριση της τιμο-
λογιακής πολιτικής του 2025 
που δεν περιλαμβάνει αυ-
ξήσεις, όμως είναι σε ισχύ 
το πολύ ακριβότερο τιμολό-
γιο του 2024, που έχει προ-
καλέσει αντιδράσεις ειδικά σε 
Δημοτικές Ενότητες, με την 
αντιπολίτευση να πιέζει ώστε 
αυτές οι αυξήσεις να αποσυρ-
θούν.
Ειδικότερα, όπως αναφέρει 
ανακοίνωση της παράταξης 

της αντιπολίτευσης «Αγρίνιο 
Πάμε Ψηλά» του Κώστα Πι-
στιόλα, «σύμφωνα με την έκ-
θεση των Ορκωτών Λογι-
στών για την χρήση 2023 
που υπογράφηκε με ημερο-
μηνία 03/12/2024 και στάλ-
θηκε στην ΔΕΥΑ Αγρινίου για 
να έρθει προς έγκριση στο Δι-
οικητικό Συμβούλιο προκύ-
πτουν ζητήματα, για το πώς η 
ΔΕΥΑ Αγρινίου με τα δεδομέ-
να αυτά από την Έκθεση των 
Ορκωτών, προχώρησε στις 
αυξήσεις του 2024.

«Θα φέρουμε 
όλα τα στοιχεία»
«Είμαι πρόθυμος να απαντή-
σω σε κάθε ερώτηση. Στην τι-
μολογιακή πολιτική της ΔΕΥΑ 
έγιναν διορθώσεις. Μην βλέ-
πουμε μονόπλευρα τα στοι-
χεία. Δηλαδή αν υπάρχει κά-
που καταγεγραμμένο ενα ποσό 
δαπάνης και δεν εγγράφεται 
στον Δήμο κλπ. Όταν μετα-
φέρθηκε το περιουσιακό στοι-
χείο του Δήμου στην ΔΕΥΑ 
υπήρχαν δυσκολίες και καθυ-
στερήσεις, δημιουργήθηκαν 

δυσκολίες. Θα πρέπει να συ-
νυπολογίσετε το κόστος ενέρ-
γειας και την ρύθμιση που 
έχει γίνει. Εκτοξεύθηκε το κό-
στος το 22-23 και αναγκάστη-
κε η επιχείρηση να κάνει ρυθ-
μίσεις στην ενέργεια», είπε ξε-
κινώντας την απάντηση του ο 
Δήμαρχος Γ. Παπαναστασίου. 
Συνέχισε δε, επισημαίνοντας: 
«Παρακαλώ να δείτε και την 
νέα ΚΥΑ για την κοστολόγηση 
του νερού. Σαφώς η ΔΕΥΑ εί-
ναι μία καθαρά ανταποδοτική 
υπηρεσία».
Για το ίδιο θέμα ο πρόεδρος 
της ΔΕΥΑ κ. Γρίβας σημείω-
σε πως ο εκπρόσωπος του 
κ. Πιστιόλα πήρε «φωτο-
γραφία» τον ισολογισμό του 
2023 και δεν έλαβε υπόψιν 
τους ισολογισμούς του 2022 
ή του 2021, με αποτέλεσμα 
να βγουν αυθαίρετα συμπε-
ράσματα από την αντιπολί-
τευση.

Αγνωστοι προκάλεσαν τα ξημερώμα-
τα της περασμένης Κυριακής φθορές σε 
δυο καταστήματα εστίασης στο κέντρο 
του Αγρινίου, ενώ δεν έλειψε και συ-
μπλοκή περίπου στις 5 τα ξημερώματα, 
που προκάλεσε την επέμβαση της Αστυ-
νομίας. Σύμφωνα με πληροφορίες, τις 
πρώτες πρωινές ώρες άγνωστοι πέταξαν 
και προκάλεσαν φθορές σε τραπεζοκαθί-
σματα καταστήματος εστίασης στην πλα-

τεία Δημάδη.
Τα τραπεζοκαθίσματα ήταν τοποθετημέ-
να στο μπαλκόνι της δημοτικής αγοράς 
και οι άγνωστοι τα πέταξαν από εκεί μέ-
σα στην πλατεία. Η ιδιοκτήτρια του κα-
ταστήματος, προτίθεται να προβεί σε μη-
νύσεις. Επίσης άγνωστοι προκάλεσαν 
φθορές σε μηχάνημα κλιματισμού σε 
άλλο κατάστημα, στην περιοχή της Μη-
τρόπολης.

Διαπεριφερειακά

Μεγάλη Χώρα Αγρινίου: Χωράφια 
έγιναν λίμνες, απώλειες σε ζώα

> Πολλές οι καταστροφές σε Αιτωλοακαρνανία και Πρέβεζα

Αγρίνιο: Αποφάσεις για ΔΕΥΑ

Φθορές σε καταστήματα του Αγρινίου

> Δεσμεύτηκε ότι θα πάρει το Δημοτικό Συμβούλιο

> Από αγνώστους δράστες, ενώ ακολούθησαν συμπλοκές

ΠΕΡΙΛΗΨΗ ΔΙΑΚΗΡΥΞΗΣ
Το Γ.Ν. Πατρών «ο Άγιος Ανδρέας» σύμφωνα με τις υπ’ αριθμ.: 36η/30-04-2024 (θέμα 11ο) Από-
φαση του Διοικητικού Συμβουλίου (ΑΔΑ: 9Κ6Λ46906Λ-ΒΜΠ): «Έγκριση των κάτωθι: α) του πρα-
κτικού τεχνικών προδιαγραφών, β) του προϋπολογισμού 576.462,32 € συμπεριλαμβανομένου 
Φ.Π.Α., γ) των επιτροπών διενέργειας και παραλαβής, δ) της προκήρυξης του ανοικτού, δημόσιου, 
ηλεκτρονικού διαγωνισμού άνω των ορίων για την «προμήθεια τροφίμων για τις ετήσιες ανάγκες 
του Γ. Ν. Πατρών «ο Άγιος Ανδρέας»

ΠΡΟΚΗΡΥΣΣΕΙ
ανοικτό, δημόσιο, ηλεκτρονικό διαγωνισμό άνω των ορίων για την «προμήθεια τροφίμων για τις 
ετήσιες ανάγκες του Γ. Ν. Πατρών «ο Άγιος Ανδρέας»», προϋπολογισμού 576.462,32 € συμπερι-
λαμβανομένου ΦΠΑ, με κριτήριο κατακύρωσης την πλέον συμφέρουσα από οικονομική άποψη 
προσφορά αποκλειστικά βάσει τιμής. 
Αριθμ. διακήρυξης: 27/2024, αριθμός συστήματος ΕΣΗΔΗΣ: 348789
-Ημερομηνία αποστολής της περίληψης διακήρυξης στο ΚΗΜΔΗΣ: 20/12/2024 ημέρα Παρα-
σκευή. 
-Καταληκτική ημερομηνία υποβολής προσφορών: 21/02/2025 ημέρα Παρασκευή και ώρα 
15:00μ.μ.
-Ημερομηνία αποσφράγισης των προσφορών ηλεκτρονικά: 05/03/2025 ημέρα Τετάρτη και ώρα 
10:00 π.μ.
Ο διαγωνισμός θα διεξαχθεί ηλεκτρονικά μέσω της πλατφόρμας ΕΣΗΔΗΣ στις 05/03/2025 ημέρα 
Τετάρτη και ώρα 10:00 π.μ.
Η διάθεση του ηλεκτρονικού αρχείου της διακήρυξης γίνεται μέσω της ηλεκτρονικής διεύθυνσης 
www.agandreashosp.gr Οι πληροφορίες δίνονται καθημερινά στο Τμήμα Προμηθειών του Νοσοκο-
μείου (τηλ. 2613-601872, 2613-601852) καθώς και στα Επιμελητήρια Αθήνας, Θεσσαλονίκης, Πάτρας.

Ο Αν. Διοικητής του Γενικού Νοσοκομείου Πατρών «Ο Άγιος Ανδρέας» 
Παναγιώτης Δημόπουλος

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
6η ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΗ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ
ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΥ, ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ,
ΗΠΕΙΡΟΥ & ΔΥΤΙΚΗΣ ΕΛΛΑΔΑΣ
ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΠΑΤΡΩΝ 
«Ο ΑΓΙΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ»
Ταχ. δ/νση: Καλαβρύτων 37, Τ.Κ. 26335, Πάτρα 
Τμήμα Προμηθειών 
Πληροφορίες: Ζαφειροπούλου Ε., Γεωργιάδης Ι.
Τηλ.: 2613-601872, 2613-601852 
E-mail: promithion@agandreashosp.gr 
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Το 70% θα αγγίξει και πιθα-
νόν να ξεπεράσει η πρόοδος 
της κατασκευής για τον αυτο-
κινητόδρομο Πάτρα-Πύργος 
μέσα στον Δεκέμβριο. Σύμ-
φωνα με πληροφορίες του 
ypodomes.com τα έργα εκτι-
μάται ότι θα ξεπεράσουν το 
70% μέχρι το τέλος του έτους 
παρά του ότι ο φετινός χει-
μώνας έχει πολλές βροχές 
που φρενάρει πολλές φορές 
τον ρυθμό των εργασιών.
Πλέον με το υπολειοπόμε-
νο 30% να αναμένεται να κα-
λυφθεί εντός του 2025, το 
ερώτημα είναι πότε θα λει-
τουργήσει συνολικά ο νέος 
άξονας. Αυτό που έχει ενδι-
αφέρον καταρχάς είναι πως 
το 2025 θα είναι οριστικά 
το έτος που η Ηλεία θα υπο-
δεχθεί για πρώτη φορά λει-
τουργία κλειστού αυτοκινη-
τόδρομου.
Σύμφωνα με τα στοιχεία της 
προόδου η ΤΕΡΝΑ οδη-
γεί την κούρσα της προό-
δου έχοντας φτάσει το 86% 
στο τμήμα Γαστούνη-Πύργος. 
Η AKTOR έκανε το μεγάλο 
rebound και πλέον το τμήμα 
της Καραίικα-Γαστούνη έπια-
σε το 64,5% ενώ στο πρώτο 
τμήμα Μιντιλόγλι-Καραίικα 
που τρέχει η AVAX, η πρόο-
δος φτάνει το 63%.
Αναφορικά με την οδοστρω-
σία (την προετοιμασία δηλα-
δή του καταστρώματος του 
αυτοκινητόδρομου) αυτή 
έχει φτάσει να έχει καλύψει 
πάνω από τα 50 από τα συ-

νολικά 75 χιλιόμετρα, δηλα-
δή έχει καλύψει περίπου τα 
2/3 του έργου.
Από αυτό το στατιστικό υπο-
λογίζεται πως χοντρικά στα 
μισά, δηλαδή περίπου στα 
25 χιλιόμετρα έχουν προχω-
ρήσει τα ασφαλτικά. Ειδικά 
στο τμήμα της ΤΕΡΝΑ απο-
μένουν 3-4 χιλιόμετρα. Μέ-
χρι το Πάσχα εκτιμάται από 
πηγές κοντά στο έργο ότι θα 
έχει πιαστεί το 85% και με-
τά η αντίστροφη μέτρηση για 
την παράδοση στην κυκλο-
φορία θα έχει ήδη ξεκινήσει.
Ο δρόμος προς την ολοκλή-
ρωση
Πλέον μέσα στο 2025 θα 
δούμε τον δρόμο να λειτουρ-
γεί. Θα είναι το μεγαλύτερο 
έργο οδικής υποδομής που 
θα ολοκληρώσει το υπουρ-
γείο Υποδομών και Μεταφο-
ρών που είνα άλλωστε και 
ένα από τα έργα-σημαίες του. 
Συμβατικά επρόκειτο μέχρι 
τις 18 Μαρτίου να λειτουρ-
γήσει το τμήμα Κάτω Αχα-
ϊα-Πύργος και λίγους μήνες 
αργότερα το υπόλοιπο τμήμα 

από το Μιντιλόγλι μέχρι την 
Κάτω Αχαϊα.
Αυτό το ορόσημο πιθανόν 
να μην μπορεί να πιαστεί αλ-
λά φαίνεται πως αυτό πιθα-
νότατα να μπορεί να γίνει μέ-
χρι το καλοκαίρι. Αν και δεν 
έχει κλειδώσει ακόμα, αν η 
ολοκλήρωση περίπου των 
55-56 χιλιομέτρων απέχει 
κάποιους μήνες από εκείνη 
του πρώτου δύσκολου τμή-
ματος (που γίνεται διαπλά-
τυνση του υφιστάμενου άξο-
να), ίσως να το δούμε να δί-
δεται στην κυκλοφορία.
Στο πρώτο τμήμα δίδεται η 
μεγάλη μάχη όπου κυκλοφο-
ρία και έργα διεξάγονται ταυ-
τόχρονα και όπως είναι κατα-
νοητό, είναι και πιο δύσκολη 
η καθημερινή πρόοδος.
Η συνολική λειτουργία του 
αυτοκινητόδρομου Πάτρα-
Πύργος φαίνεται πως οδεύ-
ει για τον Οκτώβριο ή τον 
Νοέμβριο του 2025 κλείνο-
ντας ένα 20ετές κεφάλαιο για 
την υλοποίηση του. Προς το 
παρόν δεν έχει αποφασιστεί 
πως θα πραγματοποιηθεί 

η παράδοση του αυτοκινη-
τόδρομου, δηλαδή αν γίνει 
τμηματικά η συνολικά.
Με την λειτουργία του Πά-
τρα-Πύργος, η Ολυμπία 
Οδός θα μεγαλώσει κατά 75 
χιλιόμετρα και θα φτάσει τα 
285 χιλιόμετρα. Η σύνδε-
ση του υφιστάμενου άξονα 
με τον νέο αυτοκινητόδρο-
μο θα γίνει στο Μιντιλόγλι, 
εκεί που σήμερα τερματίζει ο 
κλειστός άξονας, μετά την ευ-
ρεία παράκαμψη της Πάτρας.
Το ευτύχημα στο έργο του 
Πάτρα-Πύργος, είναι πως τα 
έργα εδώ και περίπου 2 χρό-
νια εκτελούνται χωρίς την 
μεγάλη πίεση που υπήρχε 
λόγω των πολλών τροχαίων 
στην εθνική οδό Πατρών-
Πύργου.
Με την δρομολόγηση και 
ολοκλήρωση του έργου οδι-
κής ασφάλειας, τα τροχαία 
και ειδικά τα θανατηφόρα 
μειώθηκαν σε συντριπτικό 
ποσοστό με αποτέλεσμα να 
έχει μειωθεί και η πίεση για 
την ολοκλήρωση του έργου.
Με την λειτουργία του νέου 
αυτοκινητόδρομου, η από-
σταση Πάτρα-Πύργος θα μει-
ωθεί αισθητά σε κάτι περισ-
σότερο από 35 λεπτά κερδί-
ζοντας πάνω από 40 λεπτά 
απαιτητικής οδήγησης.
Το σημαντικότερο όμως εί-
ναι πως θα κινείται σε κλει-
στό αυτοκινητόδρομο που 
διαθέτει δύο λωρίδες και 
ΛΕΑ ανά ρεύμα κυκλοφο-
ρίας και τα επίπεδα οδικής 

> ΔΗΜΟΣ ΠΥΡΓΟΥ: Την ικανοποίησή του για την μη 
ένταξη της ΣΕΤΤΗΛ στην πρώτη λίστα των στρατοπέ-
δων που συγχωνεύονται μέχρι το τέλος του έτους, εκ-
φράζει ο Δήμαρχος Πύργου Στάθης Καννής. Ταυτόχρο-
να υπογραμμίζει ότι δεν υπάρχει εφησυχασμός και πώς 
η Δημοτική Αρχή θα συνεχίσει σθεναρά να διεκδικεί 
όχι μόνο την παραμονή του στρατοπέδου στην Ηλειακή 
πρωτεύουσα αλλά και την ενίσχυσή της.

Παρά το γεγονός ότι το προηγούμενο διάστημα, η ΣΕΤ-
ΤΗΛ «φιγουράριζε» στα Αθηναϊκά ΜΜΕ, πρώτη στις επι-
κείμενες συγχωνεύσεις, η Α΄ Φάση του προγραμματισμού 
μεταστάθμευσης και συγχωνεύσεων Μονάδων, έκρυβε 
μια ευχάριστη έκπληξη. Η ΣΕΤΤΗΛ απουσιάζει από τις 
αλλαγές που δρομολογεί το Υπ. Εθνικής Άμυνας, γεγο-
νός που γεννά ελπίδες για την παραμονή της στον Πύργο. 
Ωστόσο, όπως δηλώνει και ο Δήμαρχος Πύργου Στάθης 
Καννής, ο αγώνας δεν σταματά εδώ, καθώς Θα ακολουθή-
σει και η Β΄ Φάση καταργήσεως Στρατοπέδων και μετακι-
νήσεων – συγχωνεύσεων Μονάδων, η οποία θα υλοποι-
ηθεί μέχρι τις 31 Μαρτίου 2025. Και ο στόχος είναι, ούτε 
σ’ αυτή τη λίστα να βρίσκεται το στρατόπεδο του Πύργου.
«Αυτή η εξέλιξη είναι πάρα πολύ ευχάριστη και ελπιδο-
φόρα για το μέλλον της ΣΕΤΤΗΛ στην πόλη μας. Απο-
δεικνύεται ότι οι συντονισμένες ενέργειες της Δημοτικής 
Αρχής, όλο το προηγούμενο διάστημα, έφεραν το επι-
θυμητό αποτέλεσμα» δηλώνει ο Δήμαρχος Πύργου Στά-
θης Καννής.

> ΔΗΜΟΣ ΠΥΡΓΟΥ: Σε πλήρη εξέλιξη βρίσκεται ο προ-
σεισμικός έλεγχος των δημοσίων κτιρίων στον Δήμο Πύρ-
γου, όπου έχει δοθεί προτεραιότητα στα σχολικά συγκροτή-
ματα, με βάση το πλαίσιο αναφοράς που έχει διαμορφώσει 
ο Οργανισμός Αντισεισμικής Προστασίας. Ειδικότερα συνε-
χίζεται στον δήμο με τα σχολεία της Μυρτιάς, το 2ο, 3ο, 5ο, 
6ο, και 7ο Δημοτικό Σχολείο Πύργου, το 4ο Γυμνάσιο Πύρ-
γου και το Ειδικό Νηπιαγωγείο στο Καταράχι, για τα οποία 
έχουν οριστεί οι μηχανικοί από το ΤΕΕ για τον έλεγχο. Σύμ-
φωνα με το πλαίσιο αναφοράς που έχει διαμορφώσει ο 
ΟΑΣΠ, ο Προσεισμικός Έλεγχος των υφιστάμενων κτιρίων 
περιλαμβάνει τρία στάδια: Στο πρώτο ο έλεγχος που γίνεται 
είναι οπτικός - μακροσκοπικός. Στο δεύτερο πραγματοποι-
είται μία προσεγγιστική αποτίμηση της σεισμικής ικανότη-
τας των κτιρίων βάσει απλοποιημένων υπολογισμών και μη 
καταστροφικών ελέγχων και στο τρίτο παρουσιάζεται η ανα-
λυτική αποτίμηση της σεισμικής ικανότητας των κτιριακών 
εγκαταστάσεων, μέσω της εκπόνησης σχετικών μελετών για 
την υλοποίηση εργασιών επισκευής.

Διαπεριφερειακά

Στο 70% η πρόοδος 
της Πατρών-Πύργου

> Μέχρι το τέλος του έτους, σύμφωνα με τους ρυθμούς εκτέλεσης

Απόλυτα συντασσόμενη με τις αποφά-
σεις της Πανελλαδικής Επιτροπής των 
Μπλόκων, που ελήφθησαν στη Νί-
καια της Λάρισας, την περασμένη Κυ-
ριακή, η Ομοσπονδία Αγροτικών Συλ-
λόγων Ηλείας (ΟΑΣΗ) προγραμματί-
ζει τις επόμενες κινήσεις της, δίνοντας 
έμφαση στα μεγάλα προβλήματα του 
αγροτικού κόσμου. Όπως δήλωσε ο 
πρόεδρος της ΟΑΣΗ, Θανάσης Βομπί-
ρης το πρώτο βήμα σε τοπικό επίπε-
δο θα είναι οι συσκέψεις με τους Αγρο-
τικούς Συλλόγους του νομού, με στό-
χο των συναντήσεων αυτών να είναι 
η επαναξιολόγηση των προβλημάτων 
που ταλανίζουν τους αγρότες και η λή-
ψη αποφάσεων για περαιτέρω αγωνι-
στικές δράσεις. 

Προτεραιότητα στους 
πυρόπληκτους της Ολυμπίας 
Όπως επεσήμανε, ο κ. Βομπίρης, η αρ-
χή θα γίνει από την ευρύτερη περιοχή 
της Ολυμπίας, όπου οι πυρόπληκτοι 
παραγωγοί παραμένουν αποκλεισμένοι 
από τις αποζημιώσεις, γεγονός που επι-
δεινώνει την ήδη δύσκολη οικονομική 

τους κατάσταση. Οι πυρκαγιές που κατέ-
στρεψαν ελαιοκαλλιέργειες και περιου-
σίες, άφησαν πίσω τους τεράστια προ-
βλήματα, τα οποία οι αγρότες προσπα-
θούν ακόμα να αντιμετωπίσουν. 

Διεκδίκηση άμεσων αποζημιώσεων 
Οι αγρότες της περιοχής έχουν εκφρά-
σει έντονη δυσαρέσκεια για τη στάση 
του ΕΛΓΑ, καθώς οι όροι και οι προϋ-
ποθέσεις που τέθηκαν για την καταβο-
λή αποζημιώσεων τους αφήνουν εκτός. 
Όπως τονίζει ο κ. Βομπίρης, πάγιο αί-
τημα των παραγωγών ήταν και είναι να 
δοθούν οι αποζημιώσεις άμεσα, χωρίς 
περιορισμούς, ώστε να στηριχθούν ου-
σιαστικά όσοι επλήγησαν από τις κατα-
στροφές. 

«Zεσταίνουν» τα τρακτέρ στην Ηλεία
> Τα προβλήματα οδηγούν σε κινητοποιήσεις τους παραγωγούς

Το Δ.Σ. της Ένωσης Ιδιοκτητών Επαρχιακού Τύπου συ-
νήλθε έκτακτα, μετά την ανακοίνωση του θανάτου της 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΣ ΣΟΥΡΛΟΠΟΥΛΟΥ, πρώην μέλους της 
Ε.Ι.Ε.Τ. και μητέρας του Γενικού Γραμματέα του Δ.Σ. Νί-
κου Σουρλόπουλου, ιδιοκτήτη - εκδότη της εφημερίδας 
«Ο ΠΟΛΙΤΗΣ», και αποφάσισε ομόφωνα τα εξής:
1. Να υποβάλλει τα θερμά του συλλυπητήρια στην οικο-
γένεια της εκλιπούσης.
2. Να δημοσιευτεί το παρόν ψήφισμα αδαπάνως στις εφημερίδες των μελών 
της ΕΙΕΤ σε όλη την επικράτεια.

Με συναδελφικούς χαιρετισμούς
Για το Δ.Σ. της Ε.Ι.Ε.Τ

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ
ΑΝΤΩΝΗΣ ΜΟΥΝΤΑΚΗΣ

ΨΗΦΙΣΜΑ
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Συγκρίνοντας το τώρα με το άλλοτε...

Καθημερινά, δίνονται πολ-
λές αφορμές και ευκαιρί-
ες να συγκρίνουμε τα πε-

ρασμένα χρόνια με το σήμερα. 
Άλλοτε, για να βράζουμε στα σπί-
τια νερό, χρησιμοποιούσαμε 
μπρίκι ή τσουκάλι. Τώρα έχουμε 
τους υπερσύγχρονους βραστήρες.
Στα παιδικά μας χρόνια, για να 
έχουμε ως γρήγορο φαγητό τη-

γανιτές πατάτες, είχαμε το παρα-
δοσιακό τηγάνι. Στις μέρες μας, 
κοντεύει να επικρατήσει το air 
fryer.
Κάποτε, είχαμε γαϊδούρια και 
άλογα και άμαξες για μετακινή-
σεις ανθρώπων και μεταφορά 
αγαθών. Κατόπιν, ήλθαν τα βεν-
ζινοκίνητα ή ντιζελοκίνητα αυ-
τοκίνητα και τώρα έχουμε και τα 
ηλεκτροκίνητα οχήματα.
Άλλοτε, είχαμε τα σχολικά βι-
βλία ή όσοι θέλαμε επιπλέον 
γνώσεις καταφεύγαμε σε βιβλία 
δανεικά από σχολικές ή δημοτι-
κές βιβλιοθήκες και εγκυκλοπαί-
δειες. Στα σύγχρονά μας χρόνια, 
έχουμε το διαδίκτυο για κάθε 
γνώση.
Κάποτε, είχαμε τις εφημερίδες 
και τα περιοδικά για ενημέρωση 

και ψυχαγωγία, άσχετα αν συχνά 
είχαμε φαινόμενα «κιτρινισμού» 
και πλύσης εγκεφάλου, τα οποία 
παγίδευαν την Κοινή Γνώμη. Τώ-
ρα, τη θέση αυτών έχουν πάρει 
οι διάφοροι πολιτικοί, αθλητικοί 
και για κους κους δικτυακοί τόποι 
με τις ιστοσελίδες τους. 
Πολλοί λένε ότι με τη χρήση της 
εξελιγμένης τεχνολογίας σε όλους 
τους τομείς της ανθρώπινης ζωής 
στην εποχή μας οι μοντέρνοι άν-
θρωποι βελτιώνουν την καθημε-
ρινότητά τους. Και μάλιστα καθώς 
όλα γίνονται πλέον πιο γρήγορα 
και ευκολότερα από παλιότερα, 
έχουν πιο πολύ ελεύθερο χρόνο 
και ποιοτικότερη ζωή.
Έχουν όμως; Μήπως με την 
όποια πρόοδο αντί να ελευθερώ-
νουν χρόνο της ζωής τους και να 

τον αφιερώνουν σε αγαπημένα 
πρόσωπα και στην ψυχοπνευμα-
τική τους καλλιέργεια οι συγκαιρι-
νοί μας άνθρωποι, στις μεγαλου-
πόλεις ιδίως, καταντούν σκλάβοι 
των μηχανών και εκείνων που τις 
εκμεταλλεύονται προς ίδιον όφε-
λος; 
Μήπως ο χρόνος που μένει τώ-
ρα ελεύθερος από την κύρια ερ-
γασία αντί να αφιερώνεται σε ξε-
κούραση ψυχής και σώματος και 
πνευματική γαλήνη αναλισκεται 
σε μια άλλη δουλειά συμπλήρω-
μα της πρώτης γιατί τα οικογενει-
ακά και τα προσωπικά καθημερι-
νά έξοδα για μιαν αξιοπρεπή δι-
αβίωση είναι μεγαλύτερα από τα 
τυχόν έσοδα; 
Μήπως με την ταχύτητα με την 
οποία δύνανται να κινούνται τα 

σύγχρονα οχήματα οι οδηγοί πα-
ρασύρονται και έχουν κι αυτοί 
μερίδιο ευθύνης σημαντικό στην 
αύξηση των θανατηφόρων τρο-
χαίων δυστυχημάτων στην επο-
χή μας; 
Μήπως η παραπληροφόρηση 
βρίσκει πιο εύφορο έδαφος στις 
μέρες μας από ο,τι παλιότερα, κα-
θώς με την ανάπτυξη της τεχνο-
λογίας τα ΜΜΕ έχουν φτάσει σε 
κάθε γωνιά του κόσμου και εί-
ναι δύσκολο να ελεγχθούν το πε-
ριεχόμενο και η εγκυρότητα των 
όσων αναμεταδίδονται;
Με άλλα λόγια, εσείς τι λέτε; Τώ-
ρα η ζωή μας είναι πραγματικά 
καλύτερη ή ήταν άλλοτε; .

* Ο Γιώργος Ορφανός  
είναι συγγραφέας

Του Γ. Η. Ορφανού

Προγράμματα Περιφερειακής Πολιτικής και Συνοχής

Οι εξελίξεις στον προϋπο-
λογισμό της ΕΕ που υι-
οθετήθηκε και οι προ-

τεραιότητες που αναπτύξαμε στο 
τελευταίο σημείωμά μας δε δί-
νουν κανένα απολύτως προβά-
δισμα στην ανάπτυξη των φτω-
χότερων περιοχών και χωρών, 
αλλά καλούνται όλοι μαζί να με-
ταβούν από το στάδιο της ευημε-
ρίας στη φτώχεια που επιβάλουν 
πρόωροι και άσκεφτοι αμυντικοί 
προϋπολογισμοί. Για μια ακόμη 
φορά χτυπούν τύμπανα πολέμων 
στα πέριξ της γηραιάς ηπείρου, 
και ενώ θα έπρεπε να υπάρχει 
σοβαρότητα και εμπειρία στηρι-
ζόμενη στο παρελθόν, οι βασικοί 
ηγέτες της ΕΕ δείχνουν μια ακα-
τανόητη πτώση των ηθών, αρ-
νούμενοι να δουν τι λέει η πραγ-
ματικότητα.
Καθημερινά πληθαίνουν τα δη-
μοσιεύματα κυρίως του περιφε-
ρειακού τύπου στη χώρα μας, 
που αφορούν την έλλειψη ή τη 
μεταφορά στο απώτερο μέλλον 
των χρηματοδοτήσεων έργων 
καθ όλα ώριμων που έχουν ζη-

τήσει τη συγχρηματοδότηση τό-
σο της ελληνικής διοίκησης, 
όσο και των κοινοτικών ταμεί-
ων. Το θέμα δεν αφορά μόνο 
την Ελλάδα, αλλά όλες τι χώ-
ρες που εμφανίζονται να κερδί-
ζουν από την περιφερειακή πο-
λιτική και την πολιτική συνοχής. 
Βέβαια, η πρόεδρος της Κομισι-
όν, όπως έχουμε σημειώσει σε 
προηγούμενα σημειώματά μας 
έχει αφαιρέσει σημαντικά κον-
δύλια από την πλευρά των πλη-
ρωμών των επενδύσεων τόσο 
σε έργα υποδομών, όσο και πα-
ραγωγικών επενδύσεων του ιδι-
ωτικού τομέα. Αυτό σημαίνει ότι 
ενώ οι πολιτικές προσδιορίζουν 
με σαφήνεια τι πόροι πρέπει 
να προικοδοτούν τους ετήσιους 
προϋπολογισμούς (Αναλήψεις 
υποχρεώσεων), οι πληρωμές 
καθορίζονται με άλλα κριτή-
ρια. Έτσι σε όλους τους τομείς 
έχουμε περίπου ίδιες αναφο-
ρές ποσών μεταξύ των αναλήψε-
ων υποχρεώσεων και των πλη-
ρωμών. Δυστυχώς οι τρόποι να 
πληρωθούν τα σπασμένα σερβί-
τσια στην Ουκρανία υποχρεώ-
νουν τους θιασώτες των πολέ-
μων να αφαιρούν ποσά για να 
τα στέλνουν στα πεδία των μα-
χών. Αυτό δεν έπρεπε και δεν 
πρέπει να ισχύσει για τον προϋ-
πολογισμό της ΕΕ γιατί ποτέ κα-
νείς δε διανοήθηκε να προβεί σε 
τέτοια ιεροσυλία, που ισοδυνα-
μεί με καταστροφή όσων έχουν 
επιτευχθεί μέχρι τώρα. 

Υπενθυμίζουμε μάλιστα, ότι έχου-
με στηλιτεύσει το ότι ήδη από τον 
προϋπολογισμό του 2024 οι γρα-
φειοκράτες των Βρυξελλών αφαί-
ρεσαν 30 δις € (λες και είναι μι-
κροποσό) από ένα σύνολο που 
δε φτάνει καν στα 50 δις €, και 
ίδια κίνηση παρατηρείται και 
στον ερχόμενο προϋπολογισμό, 
όπως ήδη έχουμε δημοσιοποιή-
σει σε άλλα σημειώματά μας. Με 
ιδιαίτερη ευχαρίστηση ακούσαμε 
τον πρωθυπουργό της χώρας να 
παίρνει επιτέλους θέση σχετικά 
με το ότι οι λιγότερο αναπτυγμέ-
νες περιοχές της ΕΕ δεν πρέπει 
να κληθούν να αντιμετωπίσουν 
με τους ίδιους όρους τα θέματα 
ανάπτυξης και σύγκλισης των οι-
κονομιών των περιφερειών. Και 
για του λόγου το αληθές πολλοί 
είναι εκείνοι οι αρχηγοί κρατών 
και κυβερνήσεων που θα κλη-
θούν να πάρουν θέση, ή έχουν 
ήδη πάρει θέση ως προς το θεμε-
λιώδες αυτό θέμα. 
Μόλις πριν λίγες μέρες δημοσι-
εύθηκε στη δεξαμενή σκέψης του 
Ευρωκοινοβουλίου εμπεριστα-
τωμένη ανάλυση για την αντιμε-
τώπιση φυσικών καταστροφών, 
η Ευρωπαϊκή Επιτροπή προτεί-
νει έκτακτα μέτρα για την ταχεία 
κινητοποίηση των διαρθρωτι-
κών ταμείων για επείγουσα βο-
ήθεια και ανασυγκρότηση. Στη 
συνέχεια, τα κράτη μέλη θα μπο-
ρούσαν να προγραμματίσουν εκ 
νέου, έως και 17,7 δισεκατομ-
μύρια ευρώ από τα κονδύλια της 

πολιτικής συνοχής για την παρο-
χή στήριξης σε περίπτωση κα-
ταστροφών. Ευρωπαϊκή Ένωση 
θα είναι σε θέση να χρηματοδο-
τήσει έως και το 100% των επι-
λεγμένων έργων ανασυγκρότη-
σης, με προχρηματοδότηση 30% 
που θα επέτρεπε την άμεση ένε-
ση ρευστότητας. Αυτό μπορεί να 
χρησιμεύσει στην άντληση πό-
ρων και μάλιστα έκτακτου χα-
ρακτήρα για να καλυφθούν συ-
γκεκριμένες ζημιές που διαιω-
νίζονται τώρα, όπως σεισμοί, οι 
καταστροφές του Ντάνιελ κυρίως 
στην πεδιάδα της Θεσσαλίας, αλ-
λά ακόμη και η ξηρασία που δια-
βάζω σε πολλές ελαιοκομικές πε-
ριοχές της χώρας τι προβλήματα 
δημιουργούν. Σημειώνουμε ότι η 
ευκαιρία αυτή δεν πρέπει να πά-
ει χαμένη.
Σε άλλο προχθεσινό δημοσί-
ευμα της ίδιας δεξαμενής σκέ-
ψης διαβάζουμε ότι «Το Κοινο-
βούλιο ανοίγει τον δρόμο για τη 
χρήση κονδυλίων της ΕΕ για τη 
χρηματοδότηση της αποκατάστα-
σης από φυσικές καταστροφές» 
και προσδιορίζει με σαφήνεια τις 
ακόλουθες τρεις περιπτώσεις:
Τα κονδύλια περιφερειακής ανά-
πτυξης μπορούν να χρησιμοποι-
ηθούν με μεγαλύτερη ευελιξία 
για την ανασυγκρότηση μετά από 
φυσικές καταστροφές
Τα κοινωνικά ταμεία μπορούν 
επίσης να χρηματοδοτήσουν 
την υγειονομική περίθαλψη με-
τά από καταστροφές και τις βα-

σικές ανάγκες
Οι απώλειες για τους γεωργούς, 
τους δασοκαλλιεργητές και τις 
ΜΜΕ που δραστηριοποιούνται 
στη γεωργία και τη δασοκομία 
μπορούν να αντισταθμιστούν.
Ελπίζουμε να μη χαθεί αυτή η ευ-
καιρία.
Τα προγράμματα όμως που πα-
ρεμβαίνουν για τη χρηματοδότη-
ση τόσο τη περιφερειακής, πολι-
τικής, όσο και της πολιτικής συ-
νοχής δεν εξαντλούνται μόνο σε 
αυτά που σημειώσαμε. Έτσι, στα 
πλαίσια της μόνιμης στήλης που 
ανοίξαμε από τον περασμένο Ια-
νουάριο, προκειμένου να γνω-
στοποιήσουμε τα πλεονεκτήμα-
τα του ΟΔΗΓΟΥ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ-
ΤΩΝ ΤΗΣ Ε.Ε. που εκδίδουμε 
πλέον σε ετήσια μορφή, θα ανα-
λύσουμε στο επόμενο σημείω-
μά μας τα σχετικά ποσά που τί-
θενται στη διάθεση των πολι-
τών της Ε.Ε. Η μόνιμη στήλη 
έχει τίτλο «ΜΑΘΕ & ΕΠΕΝΔΥ-
ΣΕ» και στο μέλλον όλα τα ση-
μειώματά μας που θα αφορούν 
τα προγράμματα της Ε.Ε. θα δη-
μοσιεύονται κάτω από το σλό-
γκαν αυτό. 
Στο επόμενο σημείωμά μας θα 
αναφερθούμε στα ειδικά προ-
γράμματα που χρηματοδοτεί η 
περιφερειακή πολιτική και η πο-
λιτική συνοχής.

* Ο Γιώργος Μαρκετάτος 
είναι Διευθύνων Σύμβουλος 

της ELYROS SA

Του Γιώργου Μαρκατάτου*
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«Προϋπολογισμός των αριθμών και όχι των ανθρώπων»

Πεντέμισι χρόνια διακυ-
βέρνησης της ΝΔ η ανά-
πτυξη παραμένει ουσι-

αστικά καθηλωμένη, η ακρίβεια 
πλήττει βάναυσα τα ελληνικά νοι-
κοκυριά, ενώ οι κοινωνικές και 
οικονομικές ανισότητες συντη-
ρούνται και διευρύνονται.
 Με την πολιτική των υπερ-
πλεονασμάτων και της λιτό-
τητας, εχθρική για την κοινω-

νία, η οποία καθηλώνει χαμηλά 
τους μισθούς και τις συντάξεις, η 
οποία αποτελεί τη βάση του Προ-
ϋπολογισμού του 2025, ο Ελλη-
νικός Λαός δεν πρόκειται να δει 
άσπρη μέρα.
Οι έμμεσοι φόροι επιβαρύνουν 
δυσανάλογα τις χαμηλές εισοδη-
ματικές κατηγορίες. Τον ίδιο έμ-
μεσο φόρο στα τρόφιμα για παρά-
δειγμα πληρώνει συνταξιούχος ή 
ο χαμηλόμισθος με έναν υψηλό-
μισθο ή ιδιοκτήτη μιας μεγάλης 
επιχείρησης.
Ο πραγματικός μέσος μισθός 
στην Ελλάδα βρίσκεται στην τε-
λευταία θέση των ευρωπαϊκών 
χωρών στον ΟΟΣΑ, το πραγμα-
τικό ωρομίσθιο στην τελευταία 
θέση στην ΕΕ όπως επίσης και 
η αγοραστική δύναμη των Ελλή-
νων.

Ο προϋπολογισμός του 2025 
προβλέπει ουσιαστικά υποχρη-
ματοδότηση βασικών τομέων 
του κοινωνικού κράτους όπως 
της υγείας, της παιδείας και των 
ΟΤΑ, ιδίως των δήμων και συνά-
μα περιλαμβάνει αύξηση φόρων 
κατά 2,5 δισ. ευρώ, επιβαρύνο-
ντας ελεύθερους επαγγελματίες, 
μισθωτούς και συνταξιούχους.
Παρά τους πανηγυρισμούς της 
κυβέρνησης και της ηγεσίας του 
υπουργείου Υγείας η δαπάνη 
για την Υγεία μειώνεται από το 
5,48% του ΑΕΠ στο 5,43%. Χρη-
ματοδοτούν ουσιαστικά με λιγό-
τερα τον κοινωνικά ευαίσθητο το-
μέα της υγείας, αισθητά κάτω από 
τον ενωσιακό μέσο όρο.
Στο επίσης ευαίσθητο τομέα της 
Παιδείας, για το μόνο που μερί-
μνησε και καυχήθηκε η ίδια η κυ-

βέρνηση ήταν η λειτουργία των 
ιδιωτικών πανεπιστημίων, μια 
εκπαιδευτική αντιμεταρρύθμιση 
που απομυζήσει οικονομικά πε-
ραιτέρω την ελληνική οικογένεια.
Στην Ελλάδα καταρρέει η γεωργι-
κή παραγωγή έχοντας το μεγαλύ-
τερο ποσοστό μείωσης της αγρο-
τικής παραγωγής ανάμεσα στις 
χώρες της Ένωσης με 16%. Χρει-
άζεται, λοιπόν μια αποφασιστική 
στήριξη του αγροτο-κτηνοτροφι-
κού τομέα για να μην ερημώσει η 
ελληνική ύπαιθρος.
Τέλος, σχετικά με τις ανακοινώ-
σεις του πρωθυπουργού για τις 
τράπεζες, να υπενθυμίσουμε ότι 
πέραν του γεγονότος ότι πρόκει-
ται για αυτονόητες ρυθμίσεις, τις 
οποίες τις παραπέμπει στο 2026, 
η κυβέρνηση καθυστέρησε αφού 
πρώτα οι τράπεζες είχαν σωθεί 

και κερδοσκοπήσει εις βάρος του 
Ελληνικού Λαού.
Ο Κρατικός Προϋπολογισμός του 
2025 βασίζεται στη «δημιουργι-
κή λογιστική» και είναι αποσυν-
δεδεμένος από την πραγματικό-
τητα. Είναι όπως και η κυβέρνη-
ση εκτός τόπου και χρόνου. Είναι 
«μη ανθρωποκεντρικός», δίνει 
προτεραιότητα στους μακροοικο-
νομικούς δείκτες και όχι στις κοι-
νωνικές ανάγκες.
Η κυβέρνηση επιμένει να δίνει 
προτεραιότητα στους αριθμούς 
και όχι στους ανθρώπους.

* Ο Ανδρέας Παναγιωτόπουλος εί-
ναι Βουλευτής Αχαΐας & Τομεάρ-

χης Υγείας | ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Α’ Αντι-
πρόεδρος Ειδικής Μόνιμης Επιτρο-
πής Οδικής Ασφάλειας της Βουλής 

των Ελλήνων

Του Ανδρέα Παναγιωτόπουλου*

Ο Κρατικός Προϋπολογισμός του 2015: 
Ένας καθρέφτης αντιφάσεων & πολιτικής ανεπάρκειας

Ο κρατικός προϋπολογι-
σμός αποτελεί τον ετήσιο 
απολογισμό της κυβερ-

νητικής πολιτικής και ταυτόχρονα 
τον οδηγό για το μέλλον. Ωστόσο, 
ο προϋπολογισμός του 2015, τον 
οποίο αρνήθηκε να υπερψηφίσει 
ακόμα και ο τότε πρόεδρος της 
Νέας Δημοκρατίας, Αντώνης Σα-
μαράς, άφησε ανεξίτηλο το στίγ-
μα του στις πολιτικές εξελίξεις. 
Η στάση αυτή όχι μόνο ανέδειξε 
τις αντιφάσεις εντός του κόμματος 
που στήριζε την κυβέρνηση, αλ-

λά και την ανησυχία για την πο-
ρεία που είχε χαράξει η οικονομι-
κή πολιτική της εποχής.
 
Η επίσημη εικόνα: Ανάπτυξη 
και κοινωνική συνοχή
Σύμφωνα με την εισηγητική έκ-
θεση του προϋπολογισμού, η ελ-
ληνική οικονομία βρισκόταν σε 
πορεία ανάκαμψης: αύξηση του 
ΑΕΠ, αποκλιμάκωση της ανεργί-
ας, βελτίωση του διαθέσιμου εισο-
δήματος, και μείωση των κοινωνι-
κών ανισοτήτων. Αυτή η αισιόδο-
ξη εικόνα όμως δεν συμβάδιζε με 
την πραγματικότητα που βίωναν 
οι εργαζόμενοι και τα λαϊκά στρώ-
ματα. Η καθημερινότητα ήταν γε-
μάτη με υψηλή ανεργία, ακρίβεια 
στα βασικά αγαθά και έλλειψη κοι-
νωνικών δαπανών.
 
Η πραγματικότητα των αριθμών
Μια προσεκτική ανάλυση των οι-
κονομικών στοιχείων αποκάλυπτε 

σοβαρές ανισορροπίες:
 1. Υψηλή ανεργία: Παρά τη μικρή 
πτώση, η ανεργία παρέμενε σε δι-
ψήφιο ποσοστό, πλήττοντας κυρί-
ως τη νεολαία και τους μακροχρό-
νια ανέργους.
 2. Φορολογική επιβάρυνση: Οι 
έμμεσοι φόροι αυξάνονταν σημα-
ντικά, ενώ οι μειώσεις στους άμε-
σους φόρους περιορίζονταν σε μι-
κρές επιχειρήσεις και μισθωτούς.
 3. Περικοπές κοινωνικών δαπα-
νών: Οι δαπάνες για την παιδεία, 
την υγεία και την κοινωνική πρόνοια 
παρέμεναν στάσιμες ή μειώνονταν.
 
Πολιτική απογοήτευση και 
κοινοβουλευτική κριτική
Ο Νίκος Νικολόπουλος και άλ-
λοι βουλευτές της αντιπολίτευσης 
άσκησαν σφοδρή κριτική στον 
προϋπολογισμό, εστιάζοντας:
 • Στη συνέχιση μιας φορολογικής 
πολιτικής που εξυπηρετούσε τους 
ισχυρούς.

 • Στην ανικανότητα πάταξης της 
φοροδιαφυγής και στη σκανδαλώ-
δη προστασία των εφοπλιστικών 
προνομίων.
 • Στη διατήρηση των μνημονια-
κών πλεονασμάτων, που στραγγά-
λιζαν την ελληνική οικονομία και 
την κοινωνία.
 
Η ανάγκη για αλλαγή πορείας
Ο προϋπολογισμός του 2015 ήταν 
ένα ακόμη κεφάλαιο στην επιβολή 
πολιτικών λιτότητας. Η οικονομι-
κή στασιμότητα, η αποδυνάμωση 
των κοινωνικών δομών και η δι-
εύρυνση των ανισοτήτων έδειχναν 
την ανάγκη για μια ριζική αλλαγή.
 
Μια διαφορετική πολιτική 
πρόταση θα έπρεπε να περι-
λαμβάνει:
 • Μείωση έμμεσων φόρων: Ιδιαί-
τερα στα βασικά είδη πρώτης ανά-
γκης.
 • Αύξηση κοινωνικών δαπανών: 

Στην υγεία, την παιδεία και την 
κοινωνική πρόνοια.
 • Πραγματική φορολογική δικαι-
οσύνη: Με δίκαιη φορολόγηση 
των μεγάλων επιχειρήσεων και 
των εφοπλιστών.
 • Αναπτυξιακή στρατηγική: Επεν-
δύσεις σε παραγωγικούς τομείς 
που δημιουργούν θέσεις εργασίας.
 
Ένα μήνυμα για το μέλλον
Η ψήφιση ενός προϋπολογισμού 
είναι πράξη ευθύνης, αλλά και 
πολιτικής τοποθέτησης. Το 2015 
ανέδειξε τη βαθιά κρίση εμπιστο-
σύνης στο πολιτικό σύστημα και 
την ανάγκη για έναν νέο δρόμο 
που θα βάζει στο επίκεντρο τον 
άνθρωπο, την κοινωνική δικαιο-
σύνη και τη βιώσιμη ανάπτυξη.

* Ο Νίκος Ι. Νικολόπουλος είναι 
Πρόεδρος Χριστιανοδημοκρατικού 
Κόμματος Ελλάδος «Έλληνες Χρι-

στιανοδημοκράτες»

Του Νίκου Νικολόπουλου*
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ΠΕΡΙΛΗΨΗ ΔΙΑΚΗΡΥΞΗΣ Ανοιχτού Ηλεκτρονικού Διαγωνισμού
Π-972/17-12-2024

με τίτλο:
«Προμήθεια Υπολογιστικού και Περιφερειακού Εξοπλισμού

για τις ανάγκες της Διεύθυνσης Εκδόσεων του ΙΤΥΕ-«ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ» 
1. Αναθέτουσα Αρχή
Αναθέτουσα Αρχή του παρόντος διαγωνισμού είναι το Ινστιτούτο Τεχνολογίας Υπολογιστών & Εκ-
δόσεων (Ι.Τ.Υ.Ε.) «Διόφαντος», νομικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου μη κερδοσκοπικού χαρακτή-
ρα που υπάγεται στην εποπτεία του Υπουργού Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού.
Κύρια δραστηριότητα: Υπηρεσίες Έρευνας και Πειραματικής Ανάπτυξης στην Πληροφορική.
Διεύθυνση έδρας: Ν. Καζαντζάκη, Πανεπιστημιούπολη Πατρών, Τ.Κ. 26504, Ρίο 
Τηλ.: +30 2610 960300, fax: +30 2610 960490 
Διεύθυνση παραρτήματος: Μητροπόλεως 26-28, Τ.Κ. 10563, Αθήνα 
Τηλ.: +30 210 3350600, fax: +30 210 3222135
Κωδικός NUTS:GR232-Achaia
2. Κατηγορία, Αντικείμενο και Προϋπολογισμός του έργου 
Κατηγορία:
«Προμήθεια Υπολογιστικού και Περιφερειακού Εξοπλισμού για τις ανάγκες της Διεύθυνσης Εκδό-
σεων του ΙΤΥΕ-«ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ»
Ταξινόμηση κατά CPV: 
ΤΜΗΜΑ 1: 
30213300-8 Επιτραπέζιοι ηλεκτρονικοί υπολογιστές, 30231310-3 Επίπεδες Οθόνες
ΤΜΗΜΑ 2: 
30121100-4 Φωτοαντιγραφικά Πολυμηχανήματα 
ΤΜΗΜΑ 3:
30213100-6 Φορητοί επιτραπέζιοι υπολογιστές 
Αντικείμενο του έργου:
Αντικείμενο της σύμβασης είναι η «Προμήθεια Υπολογιστικού και Περιφερειακού Εξοπλισμού 
για τις Ανάγκες της Διεύθυνσης Εκδόσεων του ΙΤΥΕ-‘ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ’», όπως καταγράφεται αναλυτι-
κά στο ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ Ι – ΠΕΡΙΓΡΑΦΗ ΦΥΣΙΚΟΥ ΑΝΤΙΚΕΙΜΕΝΟΥ ΤΗΣ ΣΥΜΒΑΣΗΣ της Διακήρυξης. 
Προϋπολογισμός του έργου:
Η εκτιμώμενη προϋπολογισθείσα αξία της σύμβασης είναι Εβδομήντα Πέντε Χιλιάδες Ευρώ 
(75.000,00 €) πλέον του αναλογούντος ΦΠΑ 24% (ποσό ΦΠΑ 18.000,00 €, εκτιμώμενη προϋπο-
λογισθείσα αξία συμπ/νου του ΦΠΑ 93.000,00 €).
Διευκρινίζεται ότι ο συνολικός προϋπολογισμός των €75.000,00 πλέον Φ.Π.Α. αναλύεται ανά 
Τμήμα αντικειμένου του διαγωνισμού ως εξής: 
• Τμήμα Α: €53.000,00 πλέον Φ.Π.Α. 24%, ήτοι συνολική δαπάνη €65.720,00 συμπεριλαμβα-
νομένου Φ.Π.Α.
• Τμήμα Β: €11.000,00 πλέον Φ.Π.Α. 24%, ήτοι συνολική δαπάνη €13.640,00 συμπεριλαμβα-
νομένου Φ.Π.Α.
• Τμήμα Γ: €11.000,00 πλέον Φ.Π.Α. 24%, ήτοι συνολική δαπάνη €13.640,00 συμπεριλαμβα-
νομένου Φ.Π.Α.
Κριτήριο ανάθεσης είναι η πλέον συμφέρουσα από οικονομική άποψη προσφορά, βάσει τιμής 
(χαμηλότερη τιμή) ανά Τμήμα.
Η προμήθεια του εξοπλισμού θα ολοκληρωθεί το αργότερο εντός οκτώ (8) εβδομάδων από την 
υπογραφή της σύμβασης, κατά τα ειδικότερα οριζόμενα στη Διακήρυξη.
Η παρούσα σύμβαση χρηματοδοτείται από ιδιωτικούς πόρους του ΙΤΥΕ «ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ» και έλαβε 
α/α ΑΥ-015492/13.12.2024 (ΑΔΑΜ: 24REQ015989868) καταχώρησης στο μητρώο δεσμεύσεων/
Βιβλίο εγκρίσεων & Εντολών Πληρωμής του Φορέα.
3. Διαδικασία που επελέγη για την ανάθεση 
Η ανάθεση της σύμβασης θα γίνει μέσω διαδικασίας ανοικτού ηλεκτρονικού διαγωνισμού, με 
κριτήριο ανάθεσης την πλέον συμφέρουσα από οικονομική άποψη προσφορά, βάσει της χαμη-
λότερης τιμής. 
Ο διαγωνισμός θα πραγματοποιηθεί με χρήση της πλατφόρμας του Εθνικού Συστήματος Ηλε-
κτρονικών Δημοσίων Συμβάσεων (ΕΣΗΔΗΣ) μέσω της διαδικτυακής πύλης www.promitheus.gov.
gr του συστήματος.
Οι προσφορές υποβάλλονται με βάση τις απαιτήσεις που ορίζονται στην Διακήρυξη και στα Πα-
ραρτήματα αυτής, για το σύνολο της προκηρυχθείσας προμήθειας. 
Δεν επιτρέπονται εναλλακτικές προσφορές.
Αριθμός Διαγωνισμού στο Σύστημα ΕΣΗΔΗΣ: 363711
4. Τόπος Παράδοσης των υπό προμήθεια ειδών 
Η παράδοση του προς προμήθεια εξοπλισμού θα γίνει: 
α) στο Κεντρικά Γραφεία του ΙΤΥΕ ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ (Κτίριο «Δ. Μαρίτσας», Ν. Καζαντζάκη, Πανεπιστημι-
ούπολη Πατρών, 265 04, Ρίον) 
β) στα Γραφεία του Παραρτήματος Αθηνών του ΙΤΥΕ ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ (Μητροπόλεως 26-28, 105 63, 
Αθήνα)
γ) στην Αποθήκη Βιβλίων του ΙΤΥΕ ΔΙΟΦΑΝΤΟΣ, 193 00, Ασπρόπυργος Αττικής, Θέση ΚΥΡΙΛΛΟΣ, 
Συγκρότημα ΝΟΕ (https://www.google.com/maps/place/itye+diofantos+vivlia/)
5. Δικαίωμα Συμμετοχής
5.1. Δικαίωμα συμμετοχής στη διαδικασία σύναψης της παρούσας σύμβασης έχουν φυσικά ή νο-
μικά πρόσωπα και, σε περίπτωση ενώσεων οικονομικών φορέων, τα μέλη αυτών, που είναι εγκα-
τεστημένα σε:
α) κράτος-μέλος της Ένωσης,
β) κράτος-μέλος του Ευρωπαϊκού Οικονομικού Χώρου (Ε.Ο.Χ.),
γ) τρίτες χώρες που έχουν υπογράψει και κυρώσει τη ΣΔΣ, στο βαθμό που η υπό ανάθεση δημό-
σια σύμβαση καλύπτεται από τα Παραρτήματα 1, 2, 4, 5, 6 και 7 και τις γενικές σημειώσεις του σχε-
τικού με την Ένωση Προσαρτήματος I της ως άνω Συμφωνίας, καθώς και 
δ) σε τρίτες χώρες που δεν εμπίπτουν στην περίπτωση γ΄ της παρούσας παραγράφου και έχουν συ-
νάψει διμερείς ή πολυμερείς συμφωνίες με την Ένωση σε θέματα διαδικασιών ανάθεσης δημοσίων 
συμβάσεων και έχουν αποδεδειγμένα ικανότητες στην εκτέλεση της δημοπρατούμενης σύμβασης, 
σύμφωνα με τα ειδικότερα οριζόμενα στην παρούσα.
5.2. Οικονομικός φορέας συμμετέχει είτε μεμονωμένα είτε ως μέλος ένωσης. Οι ενώσεις οικονομι-
κών φορέων, συμπεριλαμβανομένων και των προσωρινών συμπράξεων, δεν απαιτείται να περι-
βληθούν συγκεκριμένη νομική μορφή για την υποβολή προσφοράς. Η Αναθέτουσα Αρχή μπορεί 
να απαιτήσει από τις ενώσεις οικονομικών φορέων να περιβληθούν συγκεκριμένη νομική μορφή, 
εφόσον τους ανατεθεί η σύμβαση.
Στις περιπτώσεις υποβολής προσφοράς από ένωση οικονομικών φορέων, όλα τα μέλη της ευθύ-
νονται έναντι της αναθέτουσας αρχής αλληλέγγυα και εις ολόκληρον.. 
Απαγορεύεται η ανάθεση της παρούσας σύμβασης, σε:
α) Ρώσο υπήκοο ή φυσικό ή νομικό πρόσωπο, οντότητα ή φορέα που έχει την έδρα του στη Ρωσία
β) νομικό πρόσωπο, οντότητα ή φορέα του οποίου τα δικαιώματα ιδιοκτησίας κατέχει άμεσα ή 
έμμεσα σε ποσοστό άνω του 50 % οντότητα αναφερόμενη στο στοιχείο α) της παρούσας παρα-
γράφου ή
γ) φυσικό ή νομικό πρόσωπο, οντότητα ή φορέα που ενεργεί εξ΄ονόματος ή κατ’ εντολή οντότη-
τας αναφερόμενης στο στοιχείο α) ή β) της παρούσας παραγράφου, συμπεριλαμβανομένων, όταν 
αντιστοιχούν σε περισσότερο από το 10% της αξίας της σύμβασης, των υπεργολάβων, προμηθευ-
τών ή οντοτήτων (τρίτων) στις ικανότητες των οποίων στηρίζεται, κατά την έννοια των οδηγιών για 
τις δημόσιες συμβάσεις.
6. Κριτήρια Επιλογής 
• Καταλληλότητα άσκησης επαγγελματικής δραστηριότητας 
Οι οικονομικοί φορείς που συμμετέχουν στη διαδικασία σύναψης της παρούσας σύμβασης απαι-
τείται να ασκούν εμπορική ή βιομηχανική ή βιοτεχνική δραστηριότητα συναφή με το αντικείμε-
νο της προμήθειας. 
Οι οικονομικοί φορείς που είναι εγκατεστημένοι σε κράτος μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης απαιτεί-
ται να είναι εγγεγραμμένοι σε ένα από τα επαγγελματικά ή εμπορικά μητρώα που τηρούνται στο 
κράτος εγκατάστασής τους ή να ικανοποιούν οποιαδήποτε άλλη απαίτηση ορίζεται στο Παράρτη-
μα XI του Προσαρτήματος Α΄ του ν. 4412/2016. 
Στην περίπτωση οικονομικών φορέων εγκατεστημένων σε κράτος μέλους του Ευρωπαϊκού Οικο-
νομικού Χώρου (Ε.Ο.Χ) ή σε τρίτες χώρες που προσχωρήσει στη ΣΔΣ, ή σε τρίτες χώρες που δεν 

εμπίπτουν στην προηγούμενη περίπτωση και έχουν συνάψει διμερείς ή πολυμερείς συμφωνίες με 
την Ένωση σε θέματα διαδικασιών ανάθεσης δημοσίων συμβάσεων, απαιτείται να είναι εγγεγραμ-
μένοι σε αντίστοιχα επαγγελματικά ή εμπορικά μητρώα. 
Οι εγκατεστημένοι στην Ελλάδα οικονομικοί φορείς απαιτείται να είναι εγγεγραμμένοι στο Βιοτεχνι-
κό ή Εμπορικό ή Βιομηχανικό Επιμελητήριο. Στην περίπτωση ένωσης οικονομικών φορέων αρκεί 
ένας φορέας της να έχει αυτή την ιδιότητα.
• Οικονομική και χρηματοοικονομική επάρκεια 
Όσον αφορά την οικονομική και χρηματοοικονομική επάρκεια για την παρούσα διαδικασία σύνα-
ψης σύμβασης, οι οικονομικοί φορείς απαιτείται να διαθέτουν μέσο γενικό ετήσιο κύκλο εργα-
σιών των τριών (3) τελευταίων διαχειριστικών χρήσεων, πριν τη διενέργεια του διαγωνισμού 
(δηλαδή των χρήσεων 2021-2022-2023) τουλάχιστον ίσο με τον συνολικό προϋπολογισμό των 
Τμημάτων του έργου στα οποία συμμετέχουν χωρίς το ΦΠΑ.
Σε περίπτωση ένωσης οικονομικών φορέων, οι παραπάνω ελάχιστες απαιτήσεις καλύπτονται 
αθροιστικά από τα μέλη της ένωσης.
• Τεχνική και επαγγελματική ικανότητα 
Όσον αφορά στην τεχνική και επαγγελματική ικανότητα για την παρούσα διαδικασία σύναψης 
σύμβασης, οι οικονομικοί φορείς απαιτείται να έχουν εκτελέσει τουλάχιστον μία (1) σύμβαση προ-
μήθειας εξοπλισμού συναφούς με τον εξοπλισμό της παρούσας, εντός των τριών (3) τελευταίων 
διαχειριστικών χρήσεων (2021-2022-2023) πριν τη διενέργεια του διαγωνισμού.
• Πρότυπα διασφάλισης ποιότητας 
Οι οικονομικοί φορείς για την παρούσα διαδικασία σύναψης σύμβασης οφείλουν να συμμορφώ-
νονται με το πρότυπο διαχείρισης ISO 9001.
Στην περίπτωση ενώσεων απαιτείται όλοι οι οικονομικοί φορείς τους να συμμορφώνονται με το 
πρότυπο διαχείρισης ISO 9001.
Η Αναθέτουσα Αρχή αναγνωρίζει ισοδύναμα πιστοποιητικά που έχουν εκδοθεί από φορείς διαπι-
στευμένους από ισοδύναμους Οργανισμούς διαπίστευσης, εδρεύοντες και σε άλλα κράτη - μέλη.
7. Χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του έργου / Τρόπος πληρωμής
Ο ανάδοχος υποχρεούται να παραδώσει το σύνολο των ζητούμενων ειδών κάθε Τμήματος εντός 
οκτώ (8) εβδομάδων από την υπογραφή της σύμβασης στα επιμέρους σημεία παρουσίας της 
Αναθέτουσας Αρχής, σύμφωνα με τα περιγραφόμενα στο ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ Ι της Διακήρυξης.
Η πληρωμή του αναδόχου θα πραγματοποιηθεί με τον πιο κάτω τρόπο: 
Το 100% της συμβατικής αξίας θα καταβληθεί μετά την οριστική ποιοτική και ποσοτική παραλαβή 
των ειδών και την παράδοσή τους στους επιμέρους χώρους παράδοσης και θα πραγματοποιηθεί 
εντός δεκαπέντε (15) ημερών από τον έλεγχο καλής λειτουργίας αυτών. 
Η πληρωμή του συμβατικού τιμήματος θα γίνεται με την προσκόμιση των νομίμων παραστατικών 
και δικαιολογητικών που προβλέπονται από τις διατάξεις του άρθρου 200 παρ. 4 του ν. 4412/2016 
σε συνδυασμό με τις διατάξεις του Ν.4601/2019 και των κατ’ εξουσιοδότηση αυτού εκδοθέντων 
διαταγμάτων, καθώς και κάθε άλλου δικαιολογητικού που τυχόν ήθελε ζητηθεί από τις αρμόδιες 
υπηρεσίες που διενεργούν τον έλεγχο και την πληρωμή.
8. Τρόπος λήψης εγγράφων του διαγωνισμού 
Κάθε ενδιαφερόμενος μπορεί να παραλάβει το πλήρες κείμενο της διακήρυξης μέσω του συστή-
ματος ΕΣΗΔΗΣ (www.promitheus.gov.gr) και στο σύνδεσμο https://nepps-search.eprocurement.
gov.gr/actSearch/resources/search/363711 για απευθείας πρόσβαση στα δημοσιευμένα στοιχεία 
και έγγραφα., καθώς και μέσω του συστήματος ΚΗΜΔΗΣ. Επίσης, το πλήρες κείμενο της διακή-
ρυξης διατίθεται και στην ηλεκτρονική διεύθυνση https://www.cti.gr/invitations-competitions/. 
9. Χρόνος, τόπος και γλώσσα υποβολής των προσφορών 
Οι υποψήφιοι Οικονομικοί Φορείς πρέπει να υποβάλουν τις προσφορές τους στο σύνολό τους 
ηλεκτρονικά μέσω της διαδικτυακής πύλης www.promitheus.gov.gr, σύμφωνα με τα οριζόμενα 
στη Διακήρυξη, το αργότερο μέχρι τη Δευτέρα 13/01/2025 και ώρα 12:00. 
Τα έγγραφα της σύμβασης έχουν συνταχθεί στην ελληνική γλώσσα. 
Τυχόν προδικαστικές προσφυγές υποβάλλονται στην ελληνική γλώσσα.
Οι προσφορές, τα στοιχεία που περιλαμβάνονται σε αυτές, καθώς και τα αποδεικτικά έγγρα-
φα σχετικά με τη μη ύπαρξη λόγου αποκλεισμού και την πλήρωση των κριτηρίων ποιοτικής 
επιλογής (πχ. πιστοποιητικά καταλληλότητας κλπ.) συντάσσονται στην ελληνική γλώσσα ή 
συνοδεύονται από επίσημη μετάφρασή τους στην ελληνική γλώσσα. 
Τα αλλοδαπά δημόσια και ιδιωτικά έγγραφα συνοδεύονται από μετάφρασή τους στην ελλη-
νική γλώσσα επικυρωμένη, είτε από πρόσωπο αρμόδιο κατά τις κείμενες διατάξεις της εθνικής νο-
μοθεσίας είτε από πρόσωπο κατά νόμο αρμόδιο της χώρας στην οποία έχει συνταχθεί το έγγραφο. 
Ενημερωτικά και τεχνικά φυλλάδια και άλλα έντυπα, εταιρικά ή μη, με ειδικό τεχνικό περιεχόμενο, 
δηλαδή έντυπα με αμιγώς τεχνικά χαρακτηριστικά, όπως αριθμούς, αποδόσεις σε διεθνείς μονάδες, 
μαθηματικούς τύπους και σχέδια, που είναι δυνατόν να διαβαστούν σε κάθε γλώσσα, μπορούν 
να υποβάλλονται στην αγγλική γλώσσα, χωρίς να συνοδεύονται από μετάφραση στην ελληνική. 
Κάθε μορφής επικοινωνία με την Αναθέτουσα Αρχή, καθώς και μεταξύ αυτής και του Αναδόχου, 
θα γίνονται υποχρεωτικά στην ελληνική γλώσσα.:
10. Χρόνος αποσφράγισης των προσφορών
Το πιστοποιημένο στο ΕΣΗΔΗΣ, για την αποσφράγιση των προσφορών αρμόδιο όργανο της Ανα-
θέτουσας Αρχής, ήτοι η επιτροπή διενέργειας και αξιολόγησης, εφεξής Επιτροπή Διαγωνισμού, 
προβαίνει στην έναρξη της διαδικασίας ηλεκτρονικής αποσφράγισης των φακέλων των προσφο-
ρών, κατά το άρθρο 100 του ν. 4412/2016, ακολουθώντας τα εξής στάδια:
• Ηλεκτρονική Αποσφράγιση του (υπό)φακέλου «Δικαιολογητικά Συμμετοχής-Τεχνική Προσφο-
ρά» και του (υπό)φακέλου «Οικονομική Προσφορά», την Παρασκευή 17/01/2025 και ώρα 12:00.
Στο στάδιο αυτό τα στοιχεία των προσφορών που αποσφραγίζονται είναι προσβάσιμα μόνο στα 
μέλη της Επιτροπής Διαγωνισμού και την Αναθέτουσα Αρχή..
11. Εγγυήσεις 
11.1. ΕΓΓΥΗΤΙΚΗ ΕΠΙΣΤΟΛΗ ΣΥΜΜΕΤΟΧΗΣ: Για την συμμετοχή τους στον Διαγωνισμό οι υποψή-
φιοι πρέπει να υποβάλουν εγγυητική επιστολή συμμετοχής, ποσού 2% της συνολικής προϋπολο-
γιζόμενης δαπάνης του Τμήματος του Έργου για το οποίο υποβάλλουν προσφορά, χωρίς Φ.Π.Α.
Εφόσον ένας υποψήφιος υποβάλλει προσφορά για περισσότερα από ένα Τμήματα του έργου τότε 
θα πρέπει να υποβάλλει εγγυητική επιστολή συμμετοχής ποσού 2% της συνολικής προϋπολογι-
ζόμενης δαπάνης όλων των Τμημάτων για τα οποία υποβάλλει προσφορά, χωρίς Φ.Π.Α. Η εγγυ-
ητική επιστολή μπορεί να είναι μία για όλα τα Τμήματα για τα οποία ο υποψήφιος υποβάλλει προ-
σφορά ή περισσότερες (μία για κάθε Τμήμα).
Σε περίπτωση προσφοράς που αναφέρεται σε ένα ή περισσότερα τμήματα (ομάδες) το ποσό της εγ-
γύησης συμμετοχής, προσαρμόζεται ανάλογα με την επιμέρους προϋπολογισθείσα αξία του/των 
τμήματος/ων για το/α οποίο/α προτίθεται ο υποψήφιος να καταθέσει προσφορά, ήτοι:
• 1.060,00 € εφόσον ο υποψήφιος υποβάλει προσφορά για το Τμήμα 1
• 220,00 € εφόσον ο υποψήφιος υποβάλει προσφορά για το Τμήμα 2
• 220,00 € εφόσον ο υποψήφιος υποβάλει προσφορά για το Τμήμα 3
Στην περίπτωση ένωσης οικονομικών φορέων, η εγγύηση συμμετοχής περιλαμβάνει και τον όρο 
ότι η εγγύηση καλύπτει τις υποχρεώσεις όλων των οικονομικών φορέων που συμμετέχουν στην 
ένωση, οι οποίοι και αναφέρονται στο σώμα της επιστολής.
Η εγγύηση συμμετοχής πρέπει να ισχύει τουλάχιστον για τριάντα (30) ημέρες μετά τη λήξη του 
χρόνου ισχύος της προσφοράς του άρθρου 2.4.5 της Διακήρυξης, άλλως η προσφορά απορ-
ρίπτεται. Η Αναθέτουσα Αρχή μπορεί, πριν από τη λήξη της προσφοράς, να ζητά από τους προ-
σφέροντες να παρατείνουν, πριν τη λήξη τους, τη διάρκεια ισχύος της προσφοράς και της εγγύ-
ησης συμμετοχής.
Οι πρωτότυπες εγγυήσεις συμμετοχής, πλην των εγγυήσεων που εκδίδονται ηλεκτρονικά και 
αποτελούν υποχρεωτικά στοιχείο του ηλεκτρονικού φακέλου, προσκομίζονται, σε κλειστό 
φάκελο με ευθύνη του οικονομικού φορέα, το αργότερο πριν την ημερομηνία και ώρα απο-
σφράγισης των προσφορών που ορίζεται στην παρ. 3.1 της Διακήρυξης, άλλως η προσφορά 
απορρίπτεται ως απαράδεκτη, μετά από γνώμη της Επιτροπής Διαγωνισμού.
11.2. ΕΓΓΥΗΤΙΚΗ ΕΠΙΣΤΟΛΗ ΚΑΛΗΣ ΕΚΤΕΛΕΣΗΣ: Για την υπογραφή της σύμβασης απαιτείται η 
παροχή εγγύησης καλής εκτέλεσης, σύμφωνα με το άρθρο 72 παρ. 4 του ν. 4412/2016, το ύψος 
της οποίας ανέρχεται σε ποσοστό 4% επί της εκτιμώμενης αξίας της σύμβασης (προϋπολογισθεί-
σας δαπάνης των Τμημάτων που έχουν κατακυρωθεί) χωρίς ΦΠΑ και κατατίθεται μέχρι και την 
υπογραφή του συμφωνητικού. Αναλυτικά στην παρ. 4.1.1 της Διακήρυξης.
11.3. ΕΓΓΥΗΤΙΚΗ ΕΠΙΣΤΟΛΗ ΚΑΛΗΣ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ: Ο ανάδοχος θα πρέπει να καταθέσει σχετι-
κή εγγύηση καλής λειτουργίας, το ύψος της οποίας ανέρχεται σε ποσοστό 5% επί της εκτιμώμενης 
αξίας της σύμβασης (προϋπολογισθείσας δαπάνης των Τμημάτων της σύμβασης], άνευ ΦΠΑ. Ανα-
λυτικά στην παρ. 4.1.2 της Διακήρυξης.. 
12. Ισχύς των προσφορών 
Οι προσφορές ισχύουν και δεσμεύουν τους οικονομικούς φορείς για διάστημα πέντε (5) μηνών από 
την επόμενη της καταληκτικής ημερομηνίας υποβολής προσφορών.
13. Δημοσίευση της Διακήρυξης
Το πλήρες κείμενο της Διακήρυξης καταχωρήθηκε στο Κεντρικό Ηλεκτρονικό Μητρώο Δημοσίων 
Συμβάσεων (ΚΗΜΔΗΣ) στις 18/12/2024 και θα δημοσιευθεί στο Εθνικό Σύστημα Ηλεκτρονικών 
Δημοσίων Συμβάσεων (ΕΣΗΔΗΣ).

Περίληψη της Διακήρυξης δημοσιεύεται στον ελληνικό τύπο στην εφημερίδα «ΠΕΛΟΠΟΝΝΗ-
ΣΟΣ» και στην εφημερίδα «ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ» και αναρτάται στο διαδίκτυο στο πρό-
γραμμα «ΔΙΑΥΓΕΙΑ».
14. Προδικαστικές Προσφυγές - Προσωρινή και οριστική Δικαστική Προστασία
Α. Κάθε ενδιαφερόμενος, ο οποίος έχει ή είχε συμφέρον να του ανατεθεί η συγκεκριμένη δημό-
σια σύμβαση και έχει υποστεί ή ενδέχεται να υποστεί ζημία από εκτελεστή πράξη ή παράλειψη της 
αναθέτουσας αρχής κατά παράβαση της ευρωπαϊκής ενωσιακής ή εσωτερικής νομοθεσίας στον το-
μέα των δημοσίων συμβάσεων, έχει δικαίωμα να προσφύγει στην Αρχή του αρ. 347 ν. 4412/2016, 
σύμφωνα με τα ειδικότερα οριζόμενα στα άρθρα 345 επ. ν. 4412/2016 και 1 επ. π.δ. 39/2017, στρε-
φόμενος με προδικαστική προσφυγή, κατά πράξης ή παράλειψης της αναθέτουσας αρχής, προσδι-
ορίζοντας ειδικώς τις νομικές και πραγματικές αιτιάσεις που δικαιολογούν το αίτημά του.
Σε περίπτωση προσφυγής κατά πράξης της αναθέτουσας αρχής, η προθεσμία για την άσκηση της 
προδικαστικής προσφυγής είναι:
(α) δέκα (10) ημέρες από την κοινοποίηση της προσβαλλόμενης πράξης στον ενδιαφερόμενο οικο-
νομικό φορέα αν η πράξη κοινοποιήθηκε με ηλεκτρονικά μέσα ή τηλεομοιοτυπία ή 
(β) δεκαπέντε (15) ημέρες από την κοινοποίηση της προσβαλλόμενης πράξης σε αυτόν αν χρησι-
μοποιήθηκαν άλλα μέσα επικοινωνίας, άλλως 
(γ) δέκα (10) ημέρες από την πλήρη, πραγματική ή τεκμαιρόμενη, γνώση της πράξης που βλάπτει 
τα συμφέροντα του ενδιαφερόμενου οικονομικού φορέα. Ειδικά για την άσκηση προσφυγής κατά 
προκήρυξης, η πλήρης γνώση αυτής τεκμαίρεται μετά την πάροδο δεκαπέντε (15) ημερών από τη 
δημοσίευση στο ΚΗΜΔΗΣ.
Σε περίπτωση παράλειψης που αποδίδεται στην Αναθέτουσα Αρχή, η προθεσμία για την άσκηση 
της προδικαστικής προσφυγής είναι δεκαπέντε (15) ημέρες από την επομένη της συντέλεσης της 
προσβαλλόμενης παράλειψης.
Οι προθεσμίες ως προς την υποβολή των προδικαστικών προσφυγών και των παρεμβάσεων αρ-
χίζουν την επομένη της ημέρας της προαναφερθείσας κατά περίπτωση κοινοποίησης ή γνώσης και 
λήγουν όταν περάσει ολόκληρη η τελευταία ημέρα και ώρα 23:59:59 και, αν αυτή είναι εξαιρετέα 
ή Σάββατο, όταν περάσει ολόκληρη η επομένη εργάσιμη ημέρα και ώρα 23:59:59.
Η προδικαστική προσφυγή συντάσσεται υποχρεωτικά με τη χρήση του τυποποιημένου εντύπου 
του Παραρτήματος Ι του π.δ/τος 39/2017 και κατατίθεται ηλεκτρονικά μέσω της λειτουργικότητας 
«Επικοινωνία» στην ηλεκτρονική περιοχή του συγκεκριμένου διαγωνισμού, επιλέγοντας την έν-
δειξη «Προδικαστική Προσφυγή» σύμφωνα με το άρθρο 18 της Κ.Υ.Α. Προμήθειες και Υπηρεσίες.
Για το παραδεκτό της άσκησης της προδικαστικής προσφυγής κατατίθεται παράβολο από τον 
προσφεύγοντα υπέρ του Ελληνικού Δημοσίου, σύμφωνα με όσα ορίζονται στο άρθρο 363 Ν. 
4412/2016 . Η επιστροφή του παράβολου στον προσφεύγοντα γίνεται: α) σε περίπτωση ολικής ή 
μερικής αποδοχής της προσφυγής του, β) όταν η Αναθέτουσα Αρχή ανακαλεί την προσβαλλόμε-
νη πράξη ή προβαίνει στην οφειλόμενη ενέργεια πριν από την έκδοση της απόφασης της Αρχής 
επί της προσφυγής, γ) σε περίπτωση παραίτησης του προσφεύγοντα από την προσφυγή του έως 
και δέκα (10) ημέρες από την κατάθεση της προσφυγής. 
Η προθεσμία για την άσκηση της προδικαστικής προσφυγής και η άσκησή της κωλύουν τη σύ-
ναψη της σύμβασης επί ποινή ακυρότητας, η οποία διαπιστώνεται με απόφαση της Αρχής μετά 
από άσκηση προδικαστικής προσφυγής, σύμφωνα με το άρθρο 368 του ν. 4412/2016 και 20 π.δ. 
39/2017. Όμως, μόνη η άσκηση της προδικαστικής προσφυγής δεν κωλύει την πρόοδο της δια-
γωνιστικής διαδικασίας, υπό την επιφύλαξη χορήγησης από το Κλιμάκιο προσωρινής προστασίας 
σύμφωνα με το άρθρο 366 παρ. 1-2 ν. 4412/2016 και 15 παρ. 1-4 π.δ. 39/2017. 
Η προηγούμενη παράγραφος δεν εφαρμόζεται στην περίπτωση που, κατά τη διαδικασία σύ-
ναψης της παρούσας σύμβασης, υποβληθεί μόνο μία (1) προσφορά.
Μετά την, κατά τα ως άνω, ηλεκτρονική κατάθεση της προδικαστικής προσφυγής η Αναθέτουσα 
Αρχή, μέσω της λειτουργίας «Επικοινωνία»: 
α) Κοινοποιεί την προσφυγή το αργότερο έως την επομένη εργάσιμη ημέρα από την κατάθεσή της 
σε κάθε ενδιαφερόμενο τρίτο, ο οποίος μπορεί να θίγεται από την αποδοχή της προσφυγής, προ-
κειμένου να ασκήσει το, προβλεπόμενο από τα άρθρα 362 παρ. 3 και 7 π.δ. 39/2017, δικαίωμα πα-
ρέμβασής του στη διαδικασία εξέτασης της προσφυγής, για τη διατήρηση της ισχύος της προσβαλ-
λόμενης πράξης, προσκομίζοντας όλα τα κρίσιμα έγγραφα που έχει στη διάθεσή του.
β) Διαβιβάζει στην Αρχή, το αργότερο εντός δεκαπέντε (15) ημερών από την ημέρα κατάθεσης, τον 
πλήρη φάκελο της υπόθεσης, τα αποδεικτικά κοινοποίησης στους ενδιαφερόμενους τρίτους αλλά 
και την Έκθεση Απόψεών της επί της προσφυγής. Στην Έκθεση Απόψεων η Αναθέτουσα Αρχή μπο-
ρεί να παραθέσει αρχική ή συμπληρωματική αιτιολογία για την υποστήριξη της προσβαλλόμενης 
με την προδικαστική προσφυγή πράξης.
γ) Κοινοποιεί σε όλα τα μέρη την Έκθεση Απόψεων, τις Παρεμβάσεις και τα σχετικά έγγραφα που 
τυχόν τη συνοδεύουν, μέσω του ηλεκτρονικού τόπου του διαγωνισμού το αργότερο έως την επο-
μένη εργάσιμη ημέρα από την κατάθεσή τους.
δ) Συμπληρωματικά υπομνήματα κατατίθενται από οποιοδήποτε από τα μέρη μέσω της πλατφόρ-
μας του ΕΣΗΔΗΣ το αργότερο εντός πέντε (5) ημερών από την κοινοποίηση των απόψεων της ανα-
θέτουσας αρχής.
Η άσκηση της προδικαστικής προσφυγής αποτελεί προϋπόθεση για την άσκηση των ένδικων βο-
ηθημάτων της αίτησης αναστολής και της αίτησης ακύρωσης του άρθρου 372 ν. 4412/2016 κατά 
των εκτελεστών πράξεων ή παραλείψεων της αναθέτουσας αρχής.
Β. Όποιος έχει έννομο συμφέρον μπορεί να ζητήσει, εφαρμοζόμενων αναλογικά των διατάξεων 
του π.δ. 18/1989, την αναστολή της εκτέλεσης της απόφασης της Αρχής και την ακύρωσή της 
ενώπιον του αρμοδίου διοικητικού δικαστηρίου, το οποίο αποφαίνεται αμετακλήτως. Δικαίωμα 
άσκησης των ίδιων ενδίκων βοηθημάτων έχει και η Αναθέτουσα Αρχή αν η Αρχή κάνει δεκτή την 
προδικαστική προσφυγή. Με τα ένδικα βοηθήματα της αίτησης αναστολής και της αίτησης ακύ-
ρωσης λογίζονται ως συμπροσβαλλόμενες με την απόφαση της Αρχής και όλες οι συναφείς προς 
την ανωτέρω απόφαση πράξεις ή παραλείψεις της αναθέτουσας αρχής, εφόσον έχουν εκδοθεί ή 
συντελεστεί αντιστοίχως έως τη συζήτηση της αίτησης αναστολής ή την πρώτη συζήτηση της αί-
τησης ακύρωσης. 
Η άσκηση της αίτησης αναστολής δεν εξαρτάται από την προηγούμενη άσκηση της αίτησης ακύ-
ρωσης. Η αίτηση αναστολής κατατίθεται στο ως άνω ακυρωτικό δικαστήριο μέσα σε προθεσμία 
δέκα (10) ημερών από κοινοποίηση ή την πλήρη γνώση της απόφασης επί της προδικαστικής προ-
σφυγής και συζητείται το αργότερο εντός τριάντα (30) ημερών από την κατάθεσή της. Η άσκησή της 
κωλύει τη σύναψη της σύμβασης, εκτός εάν με την προσωρινή διαταγή ο αρμόδιος δικαστής απο-
φανθεί διαφορετικά. Για την άσκηση της αιτήσεως αναστολής κατατίθεται παράβολο αποκλειστικά 
διπλότυπο είσπραξης από τις Δημόσιες Οικονομικές Υπηρεσίες, σύμφωνα με τα ειδικότερα οριζό-
μενα στο άρθρο 372 παρ. 4 εδ. γ΄-ζ΄ του ν. 4412/2016. Με την κατάθεση της αιτήσεως αναστολής 
η προθεσμία άσκησης της αίτησης ακύρωσης διακόπτεται και αρχίζει από την επίδοση της σχετι-
κής απόφασης. Ο διάδικος που πέτυχε υπέρ αυτού την αναστολή της εκτέλεσης της προσβαλλό-
μενης πράξης, οφείλει μέσα σε προθεσμία δέκα (10) ημερών από την επίδοση της απόφασης αυ-
τής, να ασκήσει την αίτηση ακύρωσης, διαφορετικά αίρεται αυτοδικαίως η ισχύς της αναστολής. 
Με το ίδιο δικόγραφο δύναται δικονομικά να ασκηθεί αίτηση αναστολής εκτέλεσης και ακύρω-
σης των αποφάσεων της Αρχής. 
Η προθεσμία για την άσκηση και η άσκηση της αίτησης ενώπιον του αρμοδίου δικαστηρίου κωλύ-
ουν, εκ του νόμου, τη σύναψη της σύμβασης μέχρι την έκδοση της οριστικής δικαστικής απόφα-
σης, εκτός εάν με προσωρινή διαταγή το δικαστήριο αυτό αποφανθεί διαφορετικά. Επίσης, η προ-
θεσμία για την άσκηση και η άσκηση της αίτησης κωλύουν την πρόοδο της διαδικασίας ανάθεσης 
για χρονικό διάστημα δεκαπέντε (15) ημερών από την άσκηση της αίτησης, εκτός εάν με προσωρι-
νή διαταγή το δικαστήριο αυτό αποφανθεί διαφορετικά. .
15. Παροχή Διευκρινίσεων - Πληροφορίες
Τα σχετικά αιτήματα παροχής διευκρινίσεων υποβάλλονται ηλεκτρονικά, το αργότερο δέκα (10) 
ημέρες πριν την καταληκτική ημερομηνία υποβολής προσφορών, στο πλαίσιο της παρούσας, στη 
σχετική ηλεκτρονική διαδικασία σύναψης δημόσιας σύμβασης στην πλατφόρμα του ΕΣΗΔΗΣ, η 
οποία είναι προσβάσιμη μέσω της Διαδικτυακής Πύλης (www.promitheus.gov.gr). Το Ι.Τ.Υ.Ε. θα 
αναρτήσει στο ΕΣΗΔΗΣ και στο διαδικτυακό του τόπο τις απαντήσεις σε όλες τις διευκρινίσεις που 
θα ζητηθούν παραδεκτά από όσους έχουν υποβάλει αιτήματα κατά τα ανωτέρω το αργότερο έξι 
(6) ημέρες πριν από τη λήξη της προθεσμίας που έχει οριστεί για την ηλεκτρονική υποβολή των 
προσφορών.
Αιτήματα παροχής συμπληρωματικών πληροφοριών – διευκρινίσεων υποβάλλονται από εγγε-
γραμμένους στο σύστημα οικονομικούς φορείς, δηλαδή από εκείνους που διαθέτουν σχετικά δια-
πιστευτήρια που τους έχουν χορηγηθεί (όνομα χρήστη και κωδικό πρόσβασης) και απαραίτητα το 
ηλεκτρονικό αρχείο με το κείμενο των ερωτημάτων είναι ηλεκτρονικά υπογεγραμμένο. 
Αιτήματα παροχής διευκρινήσεων που είτε υποβάλλονται με άλλο τρόπο είτε το ηλεκτρονικό αρ-
χείο που τα συνοδεύει δεν είναι ηλεκτρονικά υπογεγραμμένο, δεν εξετάζονται.
Αναλυτικά στην παρ. 2.1.3 της Διακήρυξης. 
Το στέλεχος της Αναθέτουσας Αρχής κ. Δημήτριος Σοφοτάσιος, είναι αρμόδιος για σχετικές με το 
διαγωνισμό πληροφορίες, με τηλέφωνο επικοινωνίας: +30 2610 960407, και e-mail: sofos@cti.gr..

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ του ΙΤΥΕ
ΚΑΘΗΓΗΤΗΣ, ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΕΡΠΑΝΟΣ





Π O Λ I T I Σ M O Σ  Ψ Y X A Γ Ω Γ I A  I Δ E E Σ
ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ 20 Δεκεμβρίου 2024

» Το βιβλίο της Άννας Δενδρι-
νού “Η Χιονονιφάδα και το 
Δέντρο το μοναχό” θα ερμη-
νεύσουν και θα συνοδεύσουν 
με Χριστουγεννιάτικες Μελω-
δίες οι μικροί σπουδαστές της 
Φιλαρμονικής Εταιρίας Ωδείο 
Πατρών. Η αφήγηση του πα-
ραμυθιού θα υποστηριχτεί με 
προβολή, ενώ σπουδαστές του 

Ωδείου θα ερμηνεύσουν γνω-
στές Χριστουγεννιάτικες Με-
λωδίες. Στη Γιορτή θα λάβει 
μέρος και η παιδική Χορωδία 
“Filarmonia”, με τη διεύθυνση 
της Γκέλυ Μητρογιάννη.
Η εκδήλωση θα πραγματοποι-
ηθεί την Κυριακή 22 Δεκεμ-
βρίου στις 11.00 το πρωΐ.
Η είσοδος θα είναι ελεύθερη.

» Οι σπουδαστές του τρίτου 
έτους της Ανώτερης Δραμα-
τικής Σχολής του ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. 
Πάτρας ετοίμασαν μία εορτα-
στική παράσταση, η οποία δη-
μιουργήθηκε στο πλαίσιο δρά-
σεων του ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. και της 
Δραματικής Σχολής για να πα-
ρουσιαστεί σε ιδρύματα της 
πόλης και σε κοινωνικές δο-

μές, με στόχο να δώσει χαρά 
και αισιοδοξία! Το ΣΟΨΥ, το 
ΚΔΑΠ ΑΜΕΑ ΚΟΜΑΙΘΩ και 
το ΚΔΑΠ ΑΜΕΑ ΧΑΣΜΑΝ εί-
ναι τρία από τα κέντρα που θα 
επισκεφτούν οι σπουδαστές, 
υπό την σκηνοθετική επιμέλεια 
του υπεύθυνου της Δραματικής 
Σχολής του ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. Πά-
τρας Περικλή Μουστάκη. 

» Ο Κοινωνικός Οργανισμός 
του Δήμου Πατρέων και το 
ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. Πάτρας συνδι-
οργανώνουν την χριστουγεν-
νιάτικη γιορτή των παιδιών 
του ΚΔΑΠ ΑΜΕΑ ΚΟΜΑΙ-
ΘΩ το Σάββατο 21 Δεκεμβρί-
ου 2024 και ώρα 19:00 στο 
θέατρο Μπάρρυ Σανταρόζα 7 
και Καρόλου. Τα παιδιά του 

ΚΔΑΠ ΑΜΕΑ ΚΟΜΑΙΘΩ και 
τα παιδιά του 1ου Δημοτικού 
Σχολείου Πατρών θα παρου-
σιάσουν Τα Δώρα της Παπλω-
ματούς ένα υπέροχο παραμύθι 
που σκηνοθέτησε και επιμελή-
θηκε μουσικά ο ηθοποιός Τά-
σος Χρυσόπουλος, που συνερ-
γάζεται αυτή την περίοδο με το 
ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. Πάτρας 

Και οι δύο συναυλίες είναι sold out και 
μάλιστα υπάρχει λίστα αναμονής 250 
ατόμων για να τις παρακολουθήσουν, 
εάν ακυρωθεί κάποια κράτηση.
Συνολικά 400 ερμηνευτές σε ένα πρό-
γραμμα 2 ½ ωρών, θα χαρίσουν τις πιο 
όμορφες στιγμές, που η μαγική μουσι-
κή των Χριστουγέννων προσφέρει κά-
θε χρόνο σε όλον τον κόσμο. Συμμετέ-
χουν οι καταξιωμένοι λυρικοί καλλιτέ-
χνες, Μαρία Μητσοπούλου (υψίφωνος) 
και Νίκος Στεφάνου (τενόρος), η ΣΥΜ-
ΦΩΝΙΚΗ ΟΡΧΗΣΤΡΑ του Οργανισμού 
«SINFONICA», οι χορωδίες (ΠΡΟΠΑΙ-
ΔΙΚΗ- ΠΑΙΔΙΚΗ- ΝΕΑΝΙΚΗ- ΜΙΚΤΗ- 
Γ.Φ.Σ. «ΕΜΜΕΛΕΙΑ») οι Ορχήστρες 
(ΦΙΛΑΡΜΟΝΙΚΗ- ΜΟΥΣΙΚΗΣ ΕΚ-
ΦΡΑΣΗΣ) του Οργανισμού, τα κρουστά 
του ΩΔΕΙΟΥ της «ΠΟΛΥΦΩΝΙΚΗΣ», 
αλλά και η Ακαδημία Χορού/Dance 
«A», της Ελένης Μπαλαφούτη.
Η Μαρία Μητσοπούλου έχει συνεργα-
στεί με την Κρατική Ορχήστρα Αθηνών, 
την Κρατική Ορχήστρα Θεσσαλονίκης, 
τη Συμφωνική Ορχήστρα του Δήμου 
Αθηναίων, την Συμφωνική Ορχήστρα 
και την Ορχήστρα Σύγχρονης Μουσι-
κής της ΕΡΤ, την Ορχήστρα των Χρω-
μάτων, την Καμεράτα, την Συμφωνική 
Ορχήστρα της Βουδαπέστης, τη Συμφω-
νική Ορχήστρα της Δρέσδης, τη Συμ-
φωνική Ορχήστρα του Μαϊάμι, τη Συμ-
φωνική Ορχήστρα του Άμστερνταμ με 
διακεκριμένους Έλληνες και ξένους μα-
έστρους . Έχει εμφανιστεί στο Φεστιβάλ 
Αθηνών, στα Δημήτρεια Θεσσαλονίκης, 

στο Διεθνές Φεστιβάλ Σαντορίνης, στο 
Θρησκευτικό Φεστιβάλ Πάτμου, σε συ-
ναυλίες και κοντσέρτα σε Ελλάδα και 
εξωτερικό ( Ιταλία, Γαλλία, Αγγλία, Ισπα-
νία, Αμερική, Κίνα, Τσεχία κ.α.)
Εκπροσώπησε την Ελλάδα στην Κίνα το 
2007 με το έργο του Γιώργου Κουρου-
πού «Κίτρινο ποτάμι» με την Ορχήστρα 
Καμεράτα υπό τη μουσική διεύθυνση 
του Νίκου Τσούχλου.
Έχει ηχογραφήσει με την γερμανική δι-
σκογραφική εταιρεία MDG την όπερα 
«Oreste» του George.F.Haendel υπό τη 
διεύθυνση του Γιώργου Πέτρου κι έχει 
αποσπάσει διθυραμβικές διεθνείς κρι-
τικές.
Ο Νίκος Στεφάνου ξεκίνησε ερμηνεύ-
οντας το έργο: «Στην όχθη της καρδι-
άς μου» για κιθάρα και τενόρο του Νό-
τη Μαυρουδή. Στη συνέχεια ερμήνευσε 
τους ρόλους: Μπελμόντε στην «Απαγω-
γή απ’ το Σεράϊ» του Wolfgang Amadeus 
Mozart, Κόντε Αλμαβίβα στον «Κουρέα 
της Σεβίλης» του Gioachino Rossini, 
Φεράντο στο «Έτσι κάνουν όλες» του 
Wolfgang Amadeus Mozart, Αλμπέρτο 
στο «Η ευκαιρία κάνει τον κλέφτη» του 
Gioachino Rossini, Παολίνο στον «Μυ-
στικό γάμο» του Domenico Cimaroza, 
Ντον Ραμίρο στην «Σταχτοπούτα» του 
Gioachino Rossini, Μεγκόνε στον «Φαρ-

μοκοτρίφτη» του Joseph Haydn, Κοντί-
νο Μπελφιόρε στην «Ψευτοπεριβολά-
ρισσα» του Wolfgang Amadeus Mozart, 
Ορόντε στην «Αλτσίνα» του George 
Frideric Haendel, Ντον Οττάβιο στο 
«Ντον Τζιοβάννι» & Ταμινο στον «Μα-
γικό αυλό’’ του Wolfgang Amadeus 
Mozart, Nεμορίνο στο «Ελιξήριο του 
Έρωτα» του Gaetano Donizetti κα-
θώς και έργα των Barber, Hindemith, 
Stravinsky, Sostakovich και άλλα. 
Επίσης ερμήνευσε τους ρόλους στην 
Ελληνική και ξένη οπερέτα: Αλφρέντο 
στη «Νυχτερίδα» του Johann Strauss, 
Γκαρντεφέ στην «Παριζιάνικη ζωή» 
του Jacques Offenbach, Ροσιγιόν στην 
«Εύθυμη χήρα» του Franz Lehar, Γκι-
γιό στο «Γάμο μετά φανών» του Jacques 
Offenbach κ.α.
Οι γιορταστικές και επίσημες αυτές συ-
ναυλίες, που ως γνωστόν, αποτελούν τις 
μεγαλύτερες Χριστουγεννιάτικες συναυ-
λίες της πόλης μας, θα υλοποιηθούν με 
την αιγίδα της Περιφέρειας Δυτικής Ελ-
λάδος και την ευγενική υποστήριξη, της 
ΠΕΔ Δυτικής Ελλάδας, του Δήμου Πα-
τρέων και της ΚΕΔΗΠ Καρναβάλι Πά-
τρας.
Ο Σύμβουλος Επιχειρήσεων είναι χο-
ρηγός επικοινωνίας και των δύο κο-
ντσέρτων.

Οι Χριστουγεννιάτικες 
εκδηλώσεις του Δ. Πατρέων

Το πλήρες πρόγραμμα των Χριστουγεννιάτικων 
Εκδηλώσεων που διοργανώνει η αντιδημαρχία Πο-
λιτισμού του Δήμου Πατρέων για το 2024, περιλαμ-
βάνει τις ακόλουθες δράσεις.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 20/12
• Προβολή ταινίας All I Want for Christmas: The 

Magic Time Machine (Τα Χριστούγεννα της Λουσία: 
Η μαγική χρονομηχανή) Σε συνεργασία με τον Εκ-
πολιτιστικό Σύλλογο “Ο Αγιος Δημήτριος” Ρωμανού, 
Πρώην Δημοτικό Σχολείο Ρωμανού, ώρα 20.00

 ΣΑΒΒΑΤΟ 21/12
• «Ο Καραγκιόζης βοηθός στο εργαστήρι του Αη 

Βασίλη», από τον Κωνσταντίνο Λαλιώτη, 18ο Δημο-
τικό Σχολείο Πατρών, ώρα 12.00

 ΚΥΡΙΑΚΗ 22/12 
• Παράσταση στον δρόμο “Bubble Parade” από 

τους LA PETITE MARQUERITE στο κέντρο της Πά-
τρας, ώρα 12.00

 • «Το πρωτοχρονιάτικο ρεβεγιόν της βεζυροπού-
λας», από το Μαύρο Θέατρο Πάτρας – ΚΩΣΤΑΣ ΜΑ-
ΚΡΗΣ, 11ο Δημοτικό Σχολείο, ώρα 12.00

 • Χριστουγεννιάτικη εκδήλωση για τα παιδιά σε 
συνεργασία με το Εργατικό Κέντρο Πάτρας. Πολυχώ-
ρος Πολιτισμού (πρώην Ιχθυόσκαλα), ώρα 17.30

 ΤΡΙΤΗ 24/12
• Κάλαντα από τους Εκπολιτιστικούς Συλλόγους
Πλατεία Γεωργίου, ώρα 11.30
 ΣΑΒΒΑΤΟ 28/12
• Προβολή ταινίας Phantom owl forest (Χριστού-

γεννα στο μαγεμένο δάσος) Πολυχώρος Πολιτισμού 
(πρώην Ιχθυόσκαλα), ώρα 18.30

 ΚΥΡΙΑΚΗ 29/12
• Συναυλία από την Ορχήστρα Νυκτών Εγχόρδων 

Δήμου Πατρέων Κελάρι Αχαΐα Κλάους, ώρα 20.00
 • Δρώμενο από την Ομάδα Θεάτρου Δρόμου X – 

SALTIBAGOS Πλατεία Γεωργίου, ώρα 12.00
 ΤΡΙΤΗ 31/12 
• Κάλαντα από τους Εκπολιτιστικούς Συλλόγους 

Πλατεία Γεωργίου, ώρα 11.30
• Συναυλία από το συγκρότημα ABOVE 

SUSPICION Πλατεία Γεωργίου ώρα 13.30
 ΣΑΒΒΑΤΟ 4/1/2025 
• Προβολή ταινίας Where is Anne Frank (Πού 

Κρύβεται η Άννα Φρανκ), σε συνεργασία με τον Πο-
λιτιστικό Σύλλογο Αραχωβίτικων, Αίθουσα Δημοτι-
κού Καταστήματος Αραχωβίτικων, ώρα 18.30 

 
ΠΑΡΑΣΤΑΣΕΙΣ ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. ΠΑΤΡΑΣ
• Ντάριο Φο - Δεν πληρώνομαι; Δεν πληρώνω! σε 

σκηνοθεσία Θανάση Θεολόγη
• Που να σκάσεις Κριστομπίτα, δεν θα πάρεις τη 

Ροζίτα Στην Παιδική Σκηνή του ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. Πάτρας
 Διασκευή-σκηνοθεσία: Γιάννης Καλατζόπουλος
 Πληροφορίες παραστάσεων: www.dipethepatras.

gr | Τηλ: 2610 623 730 Ηλεκτρονική προπώληση 
εισιτηρίων: www.ticketservices.gr

Μαγεία για μια ακόμη χρονιά 
από την Πολυφωνική

Μεγάλο το ενδιαφέρον για τα δύο κοντσέρτα

> Mια αξέχαστη εμπειρία υπό-

σχεται για μια ακόμη χρονιά η 

Πολυφωνική Χορωδία Πάτρας με 

τα δύο Κοντσέρτα που θα γίνουν 

αύριο Σάββατο 21 και Κυριακή 

22 Δεκεμβρίου, στο Συνεδριακό 

και Πολιτιστικό Κέντρο του Πανε-

πιστημίου Πατρών, στις 8.00 το 

βράδυ (ακριβώς).
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Έφυγε από τη ζωή ο ποιητής 
Σωκράτης Σκαρτσής 

Έφυγε την Τετάρτη από τη 
ζωή, σε ηλικία 88 ετών, ο Σω-
κράτης Σκαρτσής, ένας άνθρω-
πος που αφιέρωσε τη ζωή του 
στα Γράμματα και τις Τέχνες, 
αφήνοντας πίσω του μια πλού-
σια πνευματική κληρονομιά.

Φιλόλογος, ποιητής, συγγρα-
φέας, μεταφραστής και ομότιμος 

καθηγητής του Πανεπιστημίου Πατρών, ο Σκαρτσής υπήρξε 
ακλόνητος θεματοφύλακας του ελληνικού πολιτισμού. Το έργο 
του, που περιλαμβάνει περισσότερα από 300 βιβλία, ποιήμα-
τα, δοκίμια, μελέτες και μεταφράσεις, φέρει τη σφραγίδα ενός 
ανθρώπου που πίστευε βαθιά στη δύναμη του λόγου.

Η αγάπη του για την ποίηση και τη γνώση τον οδήγησε να 
ιδρύσει το «Συμπόσιο Ποίησης», έναν θεσμό που για σχε-
δόν τέσσερις δεκαετίες ένωσε φωνές από την Ελλάδα και το 
εξωτερικό, καθώς και τις «Εκδόσεις του Πανεπιστημίου Πα-
τρών», οι οποίες έχουν προσφέρει ανεκτίμητο υλικό στην ελ-
ληνική βιβλιογραφία. Ως άνθρωπος, καθηγητής και δημι-
ουργός, άφησε ένα ανεξίτηλο αποτύπωμα στην Πάτρα, στην 
Ελλάδα και στις ψυχές όλων όσοι είχαν την τύχη να τον γνω-
ρίσουν. Η Πάτρα χάνει έναν σπουδαίο πνευματικό άνθρωπο· 
η Ελλάδα έναν ακούραστο υπηρέτη των Τεχνών.

Έχουν γραφεί βιβλία και πολλά άρθρα για το έργο του, 
έχουν γίνει αφιερώματα και τιμητικές εκδηλώσεις γι’ αυτό, 
μεταξύ άλλων από το Πανεπιστήμιο Πατρών, τον Δήμο Πα-
τρέων, το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού της Κύπρου, 
από περιοδικά, ενώ το έργο του έχει παρουσιαστεί από ραδι-
οφωνικές και τηλεοπτικές εκπομπές.

Χριστούγεννα με εικαστικά 
έργα από το Πολύεδρο

Το Πολύεδρο, πιστό στο ραντεβού του με το φιλότεχνο κοι-
νό της πόλης μας, υποδέχεται τα Χριστούγεννα, με την έκ-
θεση θεσμό μικρών εικαστικών έργων, που εγκαινιάζεται το 
Σάββατο 21 Δεκεμβρίου, 12 το μεσημέρι.

Στην καθιερωμένη «έκθεση των Χριστουγέννων», παρου-
σιάζονται έργα ζωγραφικής, γλυπτικής, χαρακτικής και κο-
σμήματος, μικρών και μεγαλύτερων διαστάσεων. Εικοσιπέ-
ντε εικαστικοί καλλιτέχνες, αρκετοί Πατρινοί, αλλά και από 
την υπόλοιπη Ελλάδα, παρουσιάζουν έργα τους, δημιουργώ-
ντας ένα περιβάλλον γεμάτο χρώματα, συναίσθημα και οικει-
ότητα, προκαλώντας χαρά, σκέψεις, στοχασμό και θαυμασμό! 
Σύντομη εισήγηση – παρουσίαση θα γίνει από τον εικαστικό 
Γιάννη Παπαδόπουλο στα εγκαίνια της έκθεσης.

«Δύο πορτοκάλια 
για τα Χριστούγεννα»

Η παράσταση «Δύο πορτοκάλια για τα Χριστούγεννα» με 
τον πατρινό ηθοποιό Γιώργο Παπαπαύλου, που έχει συγκλο-
νίσει κοινό και κριτικούς στην Αθήνα, έρχεται για τρεις μόνο 
παραστάσεις στην Πάτρα, στο Θέατρο Act την Παρασκευή 20, 
το Σάββατο 21 Δεκεμβρίου στις 21.15 και την Κυριακή 22 
Δεκεμβρίου στις 20.15. Ο σκηνοθέτης Κωνσταντίνος Μάρ-
κελλος και η ηθοποιός Ελένη Στεργίου, ιδρυτικά μέλη των 
This Famous Tiny Circus theater group, ταξίδεψαν με τον συ-
νεργάτη τους Πέτρο Μακρή στο Βουκουρέστι και κατέγραψαν, 
στην κάμερα και στο χαρτί, μαρτυρίες πολιτών που έζησαν 
τις στερήσεις, τον φόβο, την ανασφάλεια και την λογοκρισία 
του καθεστώτος Τσαουσέσκου. Οι συγκλονιστικές αφηγήσεις 
τους έγιναν το έδαφος για να γεννηθεί το τέταρτο θεατρικό 
έργο του Κωνσταντίνου Μάρκελλου, το οποίο, όπως και τα 
τρία προηγούμενα, ακροβατεί ανάμεσα στο ιστορικό ντοκου-
μέντο και την μυθοπλασία. 

«Το υπουργείο Πολιτισμού, 
δια της Εφορείας Αρχαιοτή-
των Αχαΐας, αποδίδουν στο 
Αίγιο και την ευρύτερη περι-
οχή, ένα εξαιρετικά σημαντι-
κό αρχαιολογικό μουσείο. 
Το Αίγιο και η Αιγιάλεια δι-
αθέτουν έναν αδιάλειπτο πο-
λιτισμικό πλούτο, από τη Νε-
ολιθική εποχή μέχρι τις μέ-
ρες μας, και έχουν όλες τις 
δυνατότητες να αποτελέσουν 
έναν προορισμό αναφοράς, 
στο πλαίσιο του πολιτιστι-
κού τουρισμού».
Αυτά τόνισε, μεταξύ άλλων, 
η υπουργός Πολιτισμού, Λί-
να Μενδώνη κατά την δι-
άρκεια της ομιλίας της στα 
εγκαίνια του έργου της επα-
νέκθεσης των μονίμων συλ-
λογών του αρχαιολογικού 

μουσείου Αιγίου, στο απο-
κατεστημένο κτήριο της πα-
λαιάς αγοράς, το οποίο απο-
δίδεται στον Ernst Ziller.
Όπως πρόσθεσε, «το υπουρ-
γείο Πολιτισμού δίδει ιδιαί-
τερη σημασία στην περιοχή, 
καθώς το μουσείο του Αιγί-
ου αποτελεί σημαντικό σταθ-
μό στο πλαίσιο της μίας εκ 
των πέντε πολιτιστικών δι-

αδρομών, τις οποίες υλο-
ποιούν οι αρμόδιες υπηρε-
σίες με πόρους του Ταμείου 
Ανάκαμψης» και συνέχισε: 
«Τα αποτελέσματα της απο-
δοτικής και αποτελεσματι-
κής μας συνεργασίας με την 
Περιφέρεια Δυτικής Ελλά-
δας και τον Περιφερειάρ-
χη, Νεκτάριο Φαρμάκη είναι 
απτά και συγκεκριμένα. Οι 

δύσκολοι και γεμάτοι προ-
κλήσεις καιροί απαιτούν την 
ανάπτυξη συνεργασιών και 
συνεργειών».
Στην τελετή των εγκαινίων 
παρέστησαν ο υφυπουργός 
Πολιτισμού και βουλευτής 
Αχαΐας, Ιάσων Φωτήλας, 
ο περιφερειάρχης Δυτικής 
Ελλάδας, Νεκτάριος Φαρ-
μάκης, ο Μητροπολίτης Κα-
λαβρύτων και Αιγιαλείας, 
Ιέρωνυμος, ο υπηρεσιακός 
γραμματέας του υπουργείου 
Πολιτισμού, Δημήτρης Μή-
λιος, η γενική διευθύντρια 
Αρχαιοτήτων και Πολιτι-
στικής Κληρονομιάς, Ολυ-
μπία Βικάτου, εκπρόσωποι 
της αυτοδιοίκησης, υπηρε-
σιακά στελέχη του υπουρ-
γείου κ.α.

Με ενδιαφέρουσες και διεισ-
δυτικές εισηγήσεις ολοκλη-
ρώθηκε το διήμερο αφιέρω-
μα που διοργάνωσε την περα-
σμένη εβδομάδα η Εταιρεία 
Αχαϊκών Σπουδών (ΕΑΣ), σε 
συνεργασία με το Τμήμα Αρ-
χιτεκτόνων Μηχανικών του 
Πανεπιστημίου Πατρών και 
το ΤΕΕ Δυτικής Ελλάδας, τι-
μώντας τα 250 χρόνια από 
τη γέννηση του Κερκυραί-
ου πρώτου πολεοδόμου του 
ελληνικού κράτους Σταμάτη 
Βούλγαρη που σχεδίασε το 
1829, με εντολή του συμπα-
τριώτη του και πιθανόν συμ-
μαθητή του Ιωάννη Καποδί-
στρια, το πρώτο Σχέδιο Πό-
λης της νεότερης πόλης των 
Πατρών.
Οι εργασίες της πρώτης μέρας 
πραγματοποιήθηκαν το από-
γευμα της Πέμπτης 12 Δεκεμ-
βρίου στην Αγορά Αργύρη. Η 
εκδήλωση, την οποία συντό-
νισε ο δημοσιογράφος Κων-
σταντίνος Μάγνης, ξεκίνησε 
με χαιρετισμό του Δημάρχου 
Πατρέων Κώστα Πελετίδη. Ο 
Δήμαρχος θεώρησε σημαντι-
κό γεγονός τη διοργάνωση 
του διημέρου, αναφέρθηκε 
στις δυσκολίες που συνάντη-
σε η εφαρμογή του πολεοδο-
μικού σχεδίου του Βούλγα-
ρη τις οποίες συνέδεσε με την 
επιρροή των ιδιοκτησιών.
Στον δικό του χαιρετισμό ο 

αντιπεριφερειάρχης Αχαΐας 
Φωκίων Ζαΐμης έδωσε ιδι-
αίτερη έμφαση στην ανάγκη 
δημιουργίας Μουσείου Πό-
λης στην Πάτρα ώστε να στε-
γαστούν αρχεία και τεκμήρια 
που αναφέρονται στη διαχρο-
νική ιστορία της πόλης. Για 
τον σκοπό αυτό επεσήμανε 
την ανάγκη συνεργασίας με-
ταξύ Περιφέρειας, Δήμου και 
ΕΑΣ.
Η Ομότιμη Καθηγήτρια της 
Σχολής Αρχιτεκτόνων Μηχα-
νικών ΕΜΠ Μάρω Καρδαμί-
τση-Αδάμη αναφέρθηκε ανα-
λυτικά στα στοιχεία που τεκ-
μηριώνουν επιστημονικά τη 
σημασία του έργου του Σταμά-
τη Βούλγαρη.
Η τοπογράφος, τ. Διευθύντρια 
Δήμου Πατρέων Ελένη Αλε-
ξοπούλου αναφέρθηκε στην 
εφαρμογή του Σχεδίου του 
Βούλγαρη ως το 1900, σχολι-
άζοντας παράλληλα ότι το συ-
γκεκριμένο Σχέδιο είχε θεσμι-
κή και κανονιστική ισχύ ήδη 

από το 1831. 
Τέλος ο τοπογράφος του Δή-
μου Πατρέων Στέλιος Σταμα-
τίου Κώνστας αναφέρθηκε 
στον διαρκή αγώνα στην Πά-
τρα κατά τη διάρκεια του 20ού 
αιώνα για την εξασφάλιση 
κοινόχρηστων και κοινωφε-
λών χώρων.
Την Παρασκευή 13 Δεκεμ-
βρίου η εκδήλωση πραγματο-
ποιήθηκε στο Τμήμα Αρχιτε-
κτόνων Μηχανικών του Πα-
νεπιστημίου Πατρών με τίτλο 
«Πάτρα, η δυναμική του μέλ-
λοντος – Σχεδιάζοντας σε πε-
ριβάλλοντα πολιτιστικής κλη-
ρονομιάς».
Ο Πρόεδρος του Τμήματος 
Καθηγητής Γιάννης Α. Αίσω-
πος, ο οποίος συντόνισε τις 
εργασίες της δεύτερης ημέρας 
ανέπτυξε το θέμα «Πάτρα: Το 
παρελθόν ως βάση για το μέλ-
λον – Πολιτιστική Κληρονο-
μιά και παραλιακό μέτωπο». 
Τόνισε τη σημασία της προ-
στασίας και ανάδειξης του νε-

οκλασικού και του βιομηχα-
νικού κτιριακού αποθέμα-
τος του κέντρου της πόλης ως 
εφαλτήριο για το μέλλον και 
προχώρησε σε συγκεκριμένες 
προτάσεις για την αξιοποίηση 
του παραλιακού μετώπου.
Στα σύγχρονα προβλήματα 
της πολεοδομικής εξέλιξης 
της Πάτρας αναφέρθηκε στη 
συνέχεια ο τ. Καθηγητής Χω-
ροταξίας και Οικιστικής Πο-
λιτικής του Παντείου Πανεπι-
στημίου Παναγιώτης Γετίμης.
Ο Πρόεδρος του ΤΕΕ Δυτι-
κής Ελλάδας Βαγγέλης Καρα-
χάλιος αναφέρθηκε στην πα-
ρέμβασή του στη σημασία 
μιας νέας πολεοδομικής με-
ταρρύθμισης, στις τρέχου-
σες νομοθετικές εξελίξεις και 
στην ανάγκη να υπάρξουν και 
στην Πάτρα Τοπικά Πολεοδο-
μικά Σχέδια όπως συμβαίνει 
στις περισσότερες άλλες ελλη-
νικές πόλεις.
Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε 
με παρουσίαση του ευρωπα-
ϊκού προγράμματος «SUSPA: 
Βιώσιμες παρεμβάσεις σε πε-
ριβάλλοντα πολιτιστικής κλη-
ρονομιάς» στο οποίο συμμετέ-
χει ως εταίρος το Τμήμα Αρ-
χιτεκτόνων Μηχανικών του 
Πανεπιστημίου. Την παρου-
σίαση έκαναν η Καθηγήτρια 
του Τμήματος Άλκηστις Ρό-
δη και ο Αναπλ. Καθηγητής 
Κωνσταντίνος Γρίβας.

Αφιέρωμα στον Στ. Βούλγαρη

Τα εγκαίνια της νέας πτέρυγας 
του Μουσείου Αιγίου

> Διοργανώθηκε πό την Εταιρεία Αχαϊκών Σπουδών (ΕΑΣ) 

> Το Σάββατο παρουσία της Υπουργού Λίνας Μενδώνη




